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ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ
Η πρωτοποριακή για την εποχή της δουλειά 

του κ. Γρ. Γρηγοριάδπ έχει πλέον «απογόνους», οι 
οποίοι δεν είναι άλλοι από τα συστήματα μεταφοράς 

που χρησιμοποιούνται σήμερα για την ανάπτυξη 
πλήθους φαρμάκων αλλά και των προηγμένων mRNA 

εμβολίων των Pfizer/BionTech και τπς Moderna

ΤΗΣ ΘΕΟΔΩΡΑΣ Ν. ΤΣΩΛΗ
thtsoll@tovima.gr

Προσφάτως ο 86χρονος 
Γρηγόριος Γρηγοριάδης 
έλαβε στη Βρετανία όπου 
ζει τα τελευταία 50 και πλέ
ον χρόνια την πρώτη δόση 
του εμβολίου των Pfizer/ 
BioNtech ενάντια στον νέο 
κορωνοϊό - χωρίς μάλιστα 
να εμφανίσει την παραμι-

* κρή παρενέργεια. Σημαντι
κό, θα πείτε, όπως για κά
θε άνθρωπο, όπου και αν 
ζει, αφού ο εμβολιασμός 
του καθενός ανά τον κόσμο 
μάς φέρνει όλους πιο κο
ντά στην πολυπόθητη σπγ- 
μή που θα ελευθερωθούμε 
από την πρωτόγνωρη παν
δημία την οποία αντιμετωπί
ζουμε. Ωστόσο υπάρχει μια 
ειδοποιός διαφορά σε ό,τι 
αφορούσε το «τσίμπημα» 
του κυρίου Γρηγοριάδη σε 
σύγκριση με εκείνα όλων 
των υπολοίπων ανθρώπων 
ανά τον πλανήτη: χωρίς την 
καίρια επιστημονική συμ
βολή αυτού του ομότιμου 
πλέον καθηγητή Βιοχημεί
ας σιο University College 
του Λονδίνου πριν από μι
σό αιώνα, κανένας - ούτε 
ο ίδιος ο κ. Γρηγοριάδης 
- δεν θα είχε εμβολιαστεί 
με το προηγμένο mRNA εμ
βόλιο, αφού εκείνος ήταν

» που έθεσε σε μεγάλο βαθ
μό τις βάσεις για την επιτυ
χή ανάπτυξή του! Με ποιον 
τρόπο; Ηταν ο επιστήμονας 
που πρώτος ανακάλυψε τη 
μέθοδο χρήσης των λιπο- 
σωμάτων, μικρών λιπιδι- 
κών σφαιρών, ως «οχημά
των μεταφοράς» ευάλωτων 
φαρμάκων και εμβολίων 
εντός του ανθρώπινου ορ-

* γανισμού - και το mRNA 
είναι ένα άκρως ευάλωτο 
«φορτίο» για μεταφορά το 
οποίο χωρίς το κατάλληλο 
«όχημα» κατασιρέφεται εν 
ριπή οφθαλμού. Ο καθηγη
τής Γρηγοριάδης μίλησε στο 
BHMA-Science από το σπίτι 
του, στο Νόρθγουρντ του 
Μίντλσεξ, για τους «Δούρει- 
ους ίππους» του που δίνουν

* υπόσχεση ότι θα κάνουν την 
ανθρωπότητα στο μέλλον 
να «αλώσει» την... ιογενή 
Τροία, για το πώς αισθάνε-

* ται που έχει βάλει το δικό 
του «λιθαράκι» στον αγώ
να ενάντια στην κορωνο-

* πανδημία, αλλά και για τις 
προβλέψεις του σχετικά με 
το πότε θα αφήσουμε πί
σω μας τον... μικροσκοπι-

* κό εφιάλτη με τις τεράσπες 
συνέπειες παγκοσμίως.

Οι ανακαλύψεις 
πριν από 50 χρόνια
Οπως μας εξιστόρησε ο 
καθηγητής, ξεκίνησε την 
έρευνα επάνω στη χρήση 
των λιποσωμάτων ως «οχη-

Ο ομότιμος 
καθηγητής 
Βιοχημείας 

του UCL Γρηνόριος 
Γρηγοριάδης

μάτων μεταφοράς» φαρ
μάκων πριν από 50 έτη. 
«Σκεφτήκαμε τα λιποσώ- 
ματα καθώς είναι φτιαγ
μένα από τα ίδια υλικά με 
τις κυτταρικές μεμβράνες 
— διαθέτουν ένα υδάτινο 
κέντρο που περιβάλλεται 
από στιβάδες λιπιδίων — 
και αρχίσαμε να τα μελε
τάμε ως υποψήφιους με
ταφορείς φαρμάκων με τη 
βιοχημικό Μπρέντα Ράι- 
μαν στην Ιατρική Σχολή 
του Royal Free Hospital 
στο Λονδίνο. Το πρώτο 
σχετικό άρθρο εμφανίστη
κε το 1971. Τρία χρόνια 
αργότερα, το 1974, σε 
συνεργασία με τον Αντο- 
νι Αλισον από το Κλινικό 
Ερευνητικό Κέντρο του 
Νοσοκομείου Νόρθγου- 
ιρκ Παρκ στο Χάροου του 
Λονδίνου δημοσιεύσαμε 
μελέτη στην επιθεώρη
ση ‘Nature ” σχετικά με 
τη χρήση λιποσωμάτων 
ως οχημάτων μεταφοράς 
στα εμβόλια. Ωστόσο όταν 
έκανα αυτές τις ανακαλύ
ψεις δεν πίστευα ότι θα 
είχαν τόσο μεγάλη σημα
σία για την επιστήμη. Νιώ
θω πολύ χαρούμενος που 
η δουλειά μας τόσα χρό
νια πριν συμβάλλει αυτή 
τη στιγμή στην αντιμετώ
πιση μιας πρωτόγνωρης 
πανδημίας».
Αρχικώς η ερευνητική δου
λειά του καθηγητή Γρηγο
ριάδη επάνω στα λιποσώ- 
ματα στόχευε, όπως μας 
πληροφόρησε, στην ανά
πτυξη συστημάτων που θα 
μπορούσαν να φθάσουν 
στο ήπαρ για τη θεραπεία 
της νόσου αποθήκευσης 
γλυκογόνου - πρόκειται 
για μια νόσο όπου εμφα
νίζεται διαταραχή του μετα
βολισμού του γλυκογόνου 
το οποίο συσσωρεύεται σιο

Ο ομότιμος καθηγητής 
Βιοχημείας του UCL Γρηγόριος 
Γρηγοριάδης ήταν εκείνος που πριν 
από μισό αιώνα πρώτος ανέπτυξε 
την τεχνολογία που χρησιμοποιεί 
λιποσώματα ως «οχήματα 
μεταφοράς» των εμβολίων στον 
οργανισμό, στην οποία σήμερα 
βασίζονται τα mRNA εμβόλια που 
χορηγούνται και στη χώρα μας

ήπαρ εξαιτίας της έλλειψης 
ενός ενζύμου, με αποτέλε
σμα να εμφανίζεται ηπα- 
τομεγαλία καθώς και κα
θυστέρηση της σωματικής 
και της κινητικής ανάπτυ
ξης κατά την παιδική ηλι
κία. «Αρχικώς σκέφτηκα 
να χρησιμοποιήσω μικρο- 
κάψουλες από νάιλον για 
τη μεταφορά εντός του 
οργανισμού των ασθενών 
του απαραίτητου ενζύμου 
του οποίου εμφάνιζαν έλ
λειψη. Ωστόσο απέρριψα 
αυτή την ιδέα καθώς το 
συγκεκριμένο υλικό δεν 
είναι βιοδιασπώμενο. Στη 
συνέχεια έμπνευση αποτέ- 
λεσε η εργασία ενός άλλου

συναδέλφου στο εργαστή
ριο επάνω στα λιποσώμα- 
τα. Τότε αποφασίσαμε με 
τη δρα Ράιμαν να προσπα
θήσουμε να χρησιμοποι
ήσουμε τα λιποσώματα 
ώστε να κλείσουμε εντός 
τους το ένζυμο και να το 
μεταφέρουμε με ασφά
λεια στο ήπαρ των ασθε
νών που το είχαν ανάγκη». 
Η προσπάθεια σιέφθηκε 
με πλήρη επιτυχία. Αποδεί
χθηκε ότι η ανάμειξη των 
λιποσωμάτων με νερό σιο 
οποίο ήταν διαλυμένο το 
ένζυμο οδηγούσε σε «πα
γίδευση» του ενζύμου μέσα 
στα λιποσώματα τα οποία 
μετατρέπονταν σε πλήρως

ασφαλή οχήματα μεταφο
ράς του.

Τα λιποσώματα αποτελούν 
ιδανική λύση για τη μετα
φορά φαρμάκων αλλά και 
εμβολίων, εξήγησε ο καθη
γητής. «Εχουν την ιδιότητα 
να μπορούν να κλείνουν 
μέσα τους άκρως ευπαθή 
φορτία, αφού το εσωτερι
κό τους είναι υδροφοβικό, 
άρα δημιουργούν μια κά
ψουλα γύρω από το φορ- 
πο ενώ ταξιδεύουν εντός 
του οργανισμού. Την ίδια 
στιγμή όμως το περίβλημά 
τους είναι υδρόφιλο, γε

γονός που τους επιτρέπει 
να κινούνται άνετα στην 
κυκλοφορία του αίματος 
και ως τα σημεία-στόχους. 
Και όταν παραδώσουν στο 
σημείο όπου χρειάζεται το 
πολύπμο φορτίο, τότε δια- 
σπώνται χωρίς να αφήνουν 
επικίνδυνα κατάλοιπα».
Η σύλληψη αυτή ήταν κομ- 
βικής σημασίας για τη μετα
φορά πλήθους φαρμάκων 
αλλά και εμβολίων στον 
ανθρώπινο οργανισμό - η 
ανακάλυψη του καθηγητή 
Γρηγοριάδη οδήγησε μά
λιστα στην ανάπτυξη εμβο
λίου για τη γρίπη αλλά και 
την ηπατίτιδα Α στα τέλη της 
δεκαετίας του 1990. «Στην

Ιδανκιί λύση για 
«ευπαθή φοριία»

L



2;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ
Πηγή: ΒΗΜΑ ΤΗΣ ΚΥΡΙΑΚΗΣ Σελ.: 78-79 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-02-2021

01ΜΕΤΑΛΛΑΙΕΙΣ
ΚΑΙ Η ΣΥΛΛΟΓΙΚΗ ΑΝΟΣΙΑ

περίπτωση των εμβολίων 
δείξαμε ότι τα λιποσώματα 
μπορούν να λειτουργήσουν 
και ως ανοσοενισχυτικά, 
αυξάνοντας ως και 100 ή 
και 200 φορές την αποτε- 
λεσμσπκότητα των εμβολί
ων μέσω της παραγωγής 
περισσότερων αντισωμά
των από τον ανθρώπινο 
οργανισμό».

Οι «απόγονοι» 
στα κορωνο-εμβόλια

Αυτή η πρωτοποριακή για 
την εποχή της δουλειά έχει 
πλέον «απογόνους» οι οποί
οι δεν είναι άλλοι από τα 
συστήματα μεταφοράς που 
χρησιμοποιούνται σήμερα

Ανησυχία προκαλούν το τελευταίο διάστημα σε ό,τι αφορά την αποτελεσματικό
τατα των εμβολίων για τον νέο κορωνοϊό μεταλλάξεις του ιού που εξαπλώνονται 
ανά τον κόσμο. Ρωτήσαμε τον καθηγητή Γρηγοριάδη αν πιστεύει ότι μεταλλάξεις 
σαν τη βρετανική, τη νοτιοαφρικανική και τη βραζιλιάνικη που μας φοβίζουν τό
σο θα επιφέρουν ισχυρό πλήγμα στην αποτελεσματικότητα των εμβολίων. «Με 
δεδομένο ότι τα εμβόλια στοχεύουν πολλές διαφορετικές θέσεις της πρωτεΐ- 
νης-ακίδας του ιού, περιλαμβανόμενων κάποιων που δεν μεταλλάσσονται συχνά, 
εκτιμώ ότι τα εμβόλια θα συνεχίσουν να είναι σε μεγάλο βαθμό αποτελεσματικά. 
Ακόμη όμως και αν χρειαστεί να βγουν νέες εκδόσεις των εμβολίων - κάτι που 
δεν είναι σπάνιο, για παράδειγμα το εμβόλιο της γρίπης αλλάζει κάθε χρόνο με 
βάση τα στελέχη του ιού που είχαν κυκλοφορήσει την προηγούμενη περίοδο 
γρίπης - αυτό θα συμβεί σε σύντομο χρονικό διάστημα. Οι επιστήμονες δεν θα 
χρειαστεί να ξεκινήσουν από το μηδέν, αλλά να προσαρμόσουν τα εμβόλιά τους 
στις νέες συνθήκες. Η τεχνογνωσία ήδη υπάρχει και στην πανδημική κατάσταση 
που βιώνουμε όλος ο χρόνος χιλιάδων επιστημόνων αλλά και τεράστιοι οικονομικοί 
πόροι έχουν επενδυθεί στον νέο κορωνοϊό - για αυτό άλλωστε και αναπτύχθηκε 
εμβόλιο για έναν νέο ιό μέσα σε λιγότερο από έναν χρόνο, κάτι που αποτελεί 
ρεκόρ. Οταν καταφέρει να εμβολιαστεί ένα σημαντικό ποσοστό του πληθυσμού, 
η πανδημία σταδιακά θα σβήσει». Ωστόσο το σβήσιμο της «πανδημικής φωτιάς» 
δεν θα γίνει ταυτοχρόνως σε ολόκληρο τον πλανήτη. «Τίθεται ζήτημα σημαντικό 
σχετικά με την πρόσβαση διαφορετικών χωρών στα εμβόλια. Γα παράδειγμα, 
υπό ανάπτυξη χώρες μπορεί να περιμένουν χρόνια ώστε να αποκτήσουν ικανό 
αριθμό εμβολίων προκειμένου να επιτύχουν συλλογική ανοσία. Και αυτή είναι μια 
παράμετρος που πρέπει να ληφθεί σοβαρά υπόψη. Γ<ατί η πανδημία δεν αποτελεί 
μόνο επιστημονικό ζήτημα αλλά και πολιτικό» κατέληξε ο κ. Γρηγοριάδης.

για την ανάπτυξη πλήθους 
φαρμάκων αλλά και των 
προηγμένων mRNA εμβο
λίων των Pfizer/BionTech 
και της Modema που ήδη 
χορηγούνται ενάντια στον 
νέο κορωνοϊό ανά τον κό
σμο, συμπεριλαμβανομένης 
της χώρας μας.
«Τα λιποσώματα θεωρού
νται το πιο επιτυχημένο 
σύστημα μεταφοράς φαρ
μάκων και εμβολίων» ανέ
φερε ο καθηγητής Γρηγο
ριάδης και προσέθεσε ότι 
η αρχική έρευνά του οδή
γησε σε περαιτέρω μελέτες 
και σε νέες ανακαλύψεις 
που σήμερα κινούνται σε 
επίπεδο... νανοκλίμακας. 
Οι «απόγονοι» των λιποσω- 
μάτων του έλληνα καθηγητή 
είναι τα λιπιδικά νανοσω
ματίδια - «οχήματα μετα
φοράς» της τάξεως νανο
μέτρων - που επιτελούν 
το καίριας σημασίας έργο 
της ασφαλούς παράδοσης 
του εκάσιοτε «πακέτου» - 
ακόμη και πολύ μικρών σε 
μέγεθος «φορτίων» - εντός 
του οργανισμού. Σύμφωνα 
με τον καθηγητή, «σήμερα 
περισσότερα από 25 φάρ
μακα, πολλά εκ των οποί
ων στοχεύουν τον καρκίνο, 
χρησιμοποιούν τα λιπιδικά 
νανοσωματίδια για τη με
ταφορά της εκάστοτε ου
σίας εντός του ανθρώπι
νου οργανισμού ενώ πολλά 
άλλα βρίσκονται σε φάση 
κλινικών δοκιμών. Ταλιπι- 
δικά νανοσωματίδια απο
τελούν μια πολύ καλή συ
νέχεια της τεχνολογίας των 
λιποσωμάτων που αναπτύ
ξαμε καθώς προσφέρουν 
νέες δυνατότητες μεταφο
ράς ακόμη μικρότερων σε 
μέγεθος ουσιών χωρίς να 
χάνουν τα πλεονεκτήματα 
των συστημάτων λιποσω- 
μάτων».

Η νάνο-μεταφορά του 
«εύθραυστου» mRNA
Σε αυτή την τεχνολογία των 
λιπιδικών νανοσωματιδί
ων βασίζονται και τα δύο 
mRNA εμβόλια που χορη
γούνται ήδη ενάντια στην 
COV1D-19. Τα εμβόλια αυ
τά μεταφέρουν εντός των 
λιπιδικών νανοσωματιδί
ων συνθετικό αγγελιοφό
ρο RNA (mRNA), γενετικό 
υλικό το οποίο περιέχει 
πληροφορίες σχετικά με 
την πρωτεΐνη-ακίδα του ιού 
SARS-CoV-2 - ο ιός φέρει 
στην επιφάνειά του τέτοιες 
πρωτεΐνες τις οποίες και 
χρησιμοποιεί ως «κλειδιά» 
προκειμένου να ανοίξει τις 
«πύλες» των ανθρώπινων 
κυττάρων και να εισέλθει 
εντός τους. To mRNA που 
περιέχει το εμβόλιο παρέ
χει στον ανθρώπινο οργα
νισμό τις οδηγίες ώστε να 
παραγάγει μια μικρή ποσό
τητα της πρωτεΐνης-ακίδας 
του ιού, ώστε το ανοσοποι
ητικό σύστημα να την ανα
γνωρίσει ως εισβολέα και 
να δημιουργήσει προστα
τευτικά αντισώματα ενα
ντίον της.
Ωστόσο το μειονέκτη
μα του τόσο πολύτιμου 
mRNA είναι ότι αποτελεί 
ένα «φορτίο» άκρως «εύ
θραυστο» - αν κάποιος το 
εισαγάγει απευθείας στον 
οργανισμό θα καταστρα
φεί αμέσως από τα ένζυ- 
μά του. Ετσι τα ανθεκτικά 
λιπιδικά νανοσωματίδια 
αναλαμβάνουν τον ρόλο 
του μεταφορέα του mRNA 
- και όχι μόνο αυτό: τα σω
ματίδια αυτά λειτουργούν 
και ως ανοσοενισχυτικά, 
αυξάνοντας την ανοσοα- 
πόκριση του οργανισμού 
στο αντιγόνο, όπως ακρι
βώς είχε ανακαλύψει δε
καετίες πριν ο καθηγητής

Γρηγοριάδης! «Τα λιπιδικά 
νανοσωματίδια που απο
τελούν τέκνα της αρχικής 
τεχνολογίας των λιποσω- 
μάτων παίζουν καταλυτι
κό ρόλο στην επιτυχία των 
εμβολίων για τον νέο κο- 
ρωνοϊό. Χωρίς αυτά δεν 
θα μπορούσε να επιτευ
χθεί η ασφαλής μεταφορά 
του mRNA στον ανθρώ
πινο οργανισμό αλλά και 
η πρόκληση ανοσοαπό- 
κρισης θα ήταν πολύ πιο 
αδύναμη».

Ευρύτερη χρήοη 
στο μέλλον
Ο καθηγητής Γρηγοριάδης 
δήλωσε ότι χαίρεται που η 
επιστημονική σύλληψή του
- με τις βελτιώσεις που έγι
ναν στην πάροδο των ετών 
από άλλους επιστήμονες
- αποτελεί μια σημαντική 
ελπίδα για να σωθεί η αν
θρωπότητα από τον ιογε- 
νή εχθρό των ημερών μας. 
«Χαίρομαι που και εγώ ο 
ίδιος έλαβα το εμβόλιο 
της Pfizer, το οποίο έχει 
αποδειχθεί άκρως αποτε
λεσματικό, χωρίς να εμ
φανίσω ούτε μία παρενέρ
γεια — σύντομα θα κάνω 
τη δεύτερη δόση. Και 
χαίρομαι που έλαβα ένα 
εμβόλιο το οποίο κλείνει 
μέσα του ένα μεγάλο κομ
μάτι της δικής μου προ
σφοράς στην επιστήμη. 
Πρόκειται για μια τεχνο
λογία που θα έχει ακό
μη πιο ευρεία χρήση στα 
χρόνια που έρχονται — θα 
συνεχίσει να βελτιώνεται 
και η προσέγγιση των λι- 
πιδικών νανοσωματιδίων 
θα είναι ακόμη πιο κοινή 
στα μελλοντικά εμβόλια 
αφού είναι εύκολη στην 
παραγωγή και αποτελε
σματική». Από το Λονδίνο 
με (επιστημονική) αγάπη!

Η ΠΟΡΕΙΑ ΤΟΥ 
ΣΤΑ ΜΟΝΟΠΑΤΙΑ 
ΤΗΣ ΕΠΙΣΤΗΜΗΣ
Ο Γρηγόριος Γρηγοριάδης γεννήθηκε 
το 1934 στην Αθήνα και σπούδασε Χη
μεία στο Πανεπιστήμιο Αθηνών. Μετά 
την ολοκλήρωση της στρατιωτικής θη
τείας του έφυγε από την Ελλάδα για 
το εξωτερικό αναζητώντας δουλειά. 
Ο πρώτος σταθμός του ήταν το Αμ
βούργο και ο επόμενος ο Καναδάς. 
Ακολούθησε η Νέα Υόρκη και ο κα
ταληκτικός σταθμός ήταν το Λονδίνο, 
όπου και ζει εδώ και περισσότερο από 
50 χρόνια. Ο κ. Γρηγοριάδης ήταν επι
κεφαλής της Ομάδας για τα Λιποσώ- 
ματα του Ιατρικού Συμβουλίου Ερευ
νας της Βρετανίας (1972-1990) ενώ 
στη συνέχεια εργάστηκε επί μακράν 
στο University College του Λονδίνου 
όπου διετέλεσε μεταξύ άλλων επικε
φαλής του Κέντρου για την Ερευνα 
σχετικά με τη Μεταφορά Φαρμάκων 
(1990-2001). Το 1997 ίδρυσε την εται
ρεία Xenetic Biosciences και ήταν ο 
«πατέρας» των τεχνολογιών που αυτή 
ανέπτυξε σχετικά με τα λιποσώματα 
και το πολυσιαλικό οξύ, το οποίο επί
σης προτάθηκε για πρώτη φορά από 
τον ίδιο ως «όχημα μεταφοράς» πρω- 
τεϊνικών και πεπτιδικών φαρμάκων. 
Εχει δημοσιεύσει περί τις 400 μελέτες, 
ανασκοπήσεις, άρθρα και κεφάλαια σε 
επιστημονικά βιβλία ενώ έχει συγγρά
φει 27 τόμους σχετικά με τα «οχήματα 
μεταφοράς» φαρμάκων και εμβολίων. 
Εχει επίσης τιμηθεί με πολλά βραβεία 
κατά τη διάρκεια της καριέρας του, 
όπως το Controlled Release Society 
Founders Award και το A.D. Bangham 
FRS Life Achievement Award. Εχει δι- 
οργανώσει πλήθος σημαντικών συνε
δρίων σχετικά με τις τεχνολογίες με
ταφοράς φαρμάκων - μάλιστα από το 
1981 ως το 1999 διοργάνωσε 14 συνέ
δρια του ΝΑΤΟ επάνω στα στοχευμέ- 
να φάρμακα και εμβόλια σε κεντρικό 
ξενοδοχείο στο Σούνιο. Τα τελευταία 
χρόνια ο κ. Γρηγοριάδης ασχολήθηκε 
και με τη συγγραφή λογοτεχνίας - εί
ναι ο συγγραφέας του βιβλίου «Και τα 
Τζιτζίκια ακόμα Τραγουδάνε» («Still 
the Cicadas Sing») που κυκλοφόρησε 
στη Βρετανία το 2015 και στην Ελλάδα 
το 2016 και το οποίο, αν και έχει μυ
θιστορηματικό χαρακτήρα, βασίζεται 
σε βιώματα του ίδιου κατά τη διάρκεια 
του Β’ Παγκοσμίου Πολέμου και μετά 
από αυτόν.
Πλέον ο καθηγητής αυτό που επιθυ
μεί είναι να χαίρεται με τη σύζυγό του 
Σούζαν με την οποία απέκτησαν δύο 
παιδιά, τον Λάινους και την Ξένια - 
«δυστυχώς κανένας από τους δύο δεν 
έγινε επιστήμονας, αμφότεροι ξεκίνη
σαν από τη δημοσιογραφία και πλέον ο 
Λάινους είναι διευθυντής σε εταιρεία 
ενώ η Ξένια δασκάλα» - κάθε οικο
γενειακή στιγμή και πάνω από όλα τα 
δύο εγγόνια του. «Την κοντινή επαφή 
με τα εγγόνια μας μάς την έχει στε
ρήσει ο κορωνοϊός, αλλά ελπίζω ότι με 
σύμμαχο τα εμβόλια θα μπορέσουμε 
να έχουμε και πάλι μια κανονική ζωή». 
Και βέβαια προσμένει το τέλος της 
πανδημίας ώστε να ταξιδέψει και πά
λι στην αγαπημένη του Ελλάδα, την 
οποία επισκέπτεται - υπό κανονικές 
συνθήκες - αρκετές φορές τον χρόνο. 
Είναι Παγκρατιώτης και ανυπομονεί 
να ξαναπερπατήσει στο κέντρο της 
Αθήνας στη μετά τον κορωνοϊό εποχή.
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ΟΙ ΜΕΤΑΛΛΑΞΕΙΣ ΤΟΥ ΙΟΥ ΚΑΙ ΟΙ ΚΑΘΥΣΤΕΡΗΣΕΙΣ 
ΣΤΑ ΕΜΒΟΛΙΑ ΑΝΗΣΥΧΟΥΝ ΤΟΥΣ ΕΠΙΣΤΗΜΟΝΕΣ

Συναγερμικ για
το τρίτο κύμα!
I «Οι παραλλαγέε του κορωνοϊού 
απειλούν την επίτευξη τηε avooias», 
τονίζει στην «R» ο καθηγητήε του 
Χάρβαρντ Μάικλ Μίνα

»Ανεβάζει ταχύτητα η κυβέρνηση 
στην εμβολιαστική εκστρατεία, για να 
αναχαιτίσει την έξαρση τηε πανδημίαε

I Ανοίγουν 4 μεγάλα εμβολιαστικά 
κέντρα σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη

ΞΞΞΞΞΞΞΞΞΞ (?) ΓΕΛ. 4'5, 812..... ...

ΓΙΑΤΙ ΟΙ ΛΟΙΜΩΪΙΟΛΟΓΟΙ
ΕΙΣΗΓΗΘΗΚΑΝ ΠΙΟ ΑΥΣΤΗΡΑ ΜΕΤΡΑ

Η έκρηξη κρουσμάτων στην Αττική 
και τα στοιχεία για tous «kokkivous» 
δήμο us που παρουσίασε στη Βουλή 

r ο Σωτήρηε Taio6pas
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ΤΟ ΘΕΜΑ

0 μεγάΑικ
(JT0XOS

Παρά as καθυστερήσει που υπήρξαν, 
oioxos ms κυβέρνηστκ είναι να έχουν 
εμβολιαστεί περίπου 1,5 εκατομμύριο 
norites μέχρι τα τέλη Μαρτίου

Στο φουλ οι μηχανέβ για rous
Του ΓΙΩΡΓΟΥ ΣΙΑΔΗΜΑ

g.siadimas@realnews.gr

Σ
ε αναπροσαρμογή του εμβολιαστικού 
της προγράμματος προχωρά η κυβέρ
νηση, μετά τις επιφυλάξεις που έχουν 
διατυπωθεί ως προς την αποτελεσματικότη- 

τα του εμβολίου της AstraZeneca στις ηλικίες 
65 ετών και άνω. Η Εθνική Επιτροπή Εμβολια
σμών, που συνεδρίασε την Παρασκευή, ακο
λούθησε το παράδειγμα της Γαλλίας και της 
Γερμανίας και αποφάσισε ομόφωνα τη χορή
γηση του εμβολίου της AstraZeneca στους πο
λίτες ηλικίας έως και 64 ετών. Αυτό αλλάζει τα 
δεδομένα και για το πρόγραμμα των εμβολια
σμών, καθώς η απόφαση να μη χορηγείται το 
εμβόλιο αυτό στις ηλικίες 65 και άνω τροποποι
εί τις ηλικιακές προτεραιότητες. Επί της ουσίας 
με την έλευση των εμβολίων της AstraZeneca 
στη χώρα μας θα δημιουργηθεί μια παράλλη
λη δομή, ώστε να αξιοποιηθεί το συγκεκριμέ
νο εμβόλιο άμεσα.

Ηδη τα υπουργεία Υγείας και Ψηφιακής Δι
ακυβέρνησης είναι σε ανοιχτή γραμμή για την 
τροποποίηση του προ
γραμματισμού των ρα
ντεβού που θα αφορά 
τα άτομα κάτω των 65 
ετών. Η συγκεκριμέ
νη κατηγορία πολιτών 
δεν έχει κλείσει ακόμα 
ραντεβού για εμβολια
σμό, αφού η πλατφόρ
μα δεν είχε ανοίξει για 
α υτές τις ηλι κια κές ομά
δες. Ετσι, όταν δοθεί το 
«πράσινο φως» για τη χρησιμοποίηση των εμ
βολίων της AstraZeneca σε ηλικίες 65 και κά
τω, θα έχουν ισχύ και οι πρώτες αλλαγές στο 
σύστημα για να μη χαθεί χρόνος. Σε κάθε πε
ρίπτωση, κλιμάκωση των εμβολιασμών αναμέ-

Ανεβάξει ταχύτητα 
η κυβέρνηση στην 

εμβοΑιαστική 
εκστρατεία, για 
να αναχαιτίσει 
ιην έξαρση της 

πανδημίας. Τέσσερα 
μεγάτία εμβολιαστικά 
κέντρα σε Αθήνα και 

Θεσσαλονίκη

νεται από τα μέσα Μαρτίου, όταν θα ξεκινή
σουν να λειτουργούν και τα τέσσερα μεγάλα 
εμβολιαστικά κέντρα σε Αθήνα και Θεσσαλο
νίκη. Σε αυτά τα κέντρα θα υπάρχει η δυνατό

τητα να λειτουργήσουν 
έως και 100 εμβολια- 
στικές γραμμές. Αυτό 
σημαίνει πως:
Οθα μπορούν να 
πραγματοποιούνται 
και 400 εμβολιασμοί 
την ώρα (ανά τέταρτο 
και ένας εμβολιασμός 
επί 100 εμβολιαστικές 
γραμμές).
Οθα υπάρχουν κα

θημερινά δύο βάρδιες 6+6 ωρών, δηλαδή 12 
ωρών την ημέρα.

Τα μεγάλα εμβολιαστικά κέντρα, όταν λει
τουργήσουν πλήρως θα μπορούν να κάνουν 
έως και 500.000 εμβολιασμούς τον μήνα, πέ-

Η Επιτροπή αποφάσισε 
ομόφωνα τη χορήγηση του 
εμβοήίου ms AstraZeneca 
oTous norites nrliKias sods 
και 64 ειών

η άποψη
του ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ 
Ρ0ΜΠ0ΤΗ

Φάρμακο και για την οικονομία
ΑΡΑΓΕ, στις Βρυξέλλες έχουν ακούσει τη γνωστή λαϊ
κή παροιμία ότι «δεν χωράνε δύο καρπούζια στην ίδια 
μασχάλη»; Μάλλον όχι, όπως δείχνει και η στρατηγι
κή που έχουν επιλέξει οι ηγέτες της Ε.Ε. για να διαχει
ριστούν τη δίδυμη -υγειονομική και οικονομική- κρί
ση που έχει ενσκήψει. Από τον περασμένο Μάρτιο μέ
χρι σήμερα προσπαθούν να διαχειριστούν παράλλη
λα την πανδημία και τις βαρύτατες επιπτώσεις που αυ
τή επιφέρει στις ευρωπαϊκές οικονομίες. Κλείνουν τις 
κοινωνικές και οικονομικές δραστηριότητες για να 
αναχαιτίσουν την έξαρση των κρουσμάτων κορωνο- 
ϊού και να προστατεύσουν το σύστημα Υγείας και η 
ύφεση βαθαίνει. Ανοίγουν τις δραστηριότητες για να 
μετριάσουν το τσουνάμι των οικονομικών επιπτώσε
ων και βγαίνει και πάλι εκτός ελέγχου η πανδημία. Η 
«χρυσή τομή» δεν βρίσκεται και το φως στην άκρη του 
τούνελ της κρίσης ολοένα και απομακρύνεται. Η ευ
ρωπαϊκή ηγεσία πρέπει να σπάσει αυτόν τον φαύλο 
κύκλο και να αντιμετωπίσει ουσιαστικά και αποτελε
σματικά ένα από τα δύο μέτωπα.

Είναι αλήθεια ότι τα περιθώρια χειρισμών στο μέ
τωπο της υγειονομικής κρίσης έχουν στενέψει. Βρι

σκόμαστε αντιμέτωποι με έναν απρόβλεπτο, αόρα
το εχθρό, που συνεχώς μεταλλάσσεται. Τα εμβόλια 
υπάρχουν, αλλά οι καθυστερήσεις στην παραγωγή 
τους μεταθέτουν συνεχώς και για αργότερα την επί
τευξη του στόχου της ανοσίας του πληθυσμού.

Στο μέτωπο της οικονομίας, όμως, οι συνθήκες εί
ναι διαφορετικές. Οι Ευρωπαίοι ηγέτες έχουν κά
νει λίγα, με βραδείς ρυθμούς, ενώ στη φαρέτρα τους 
έχουν πολλά, ακόμα πιο αποτελεσματικά όπλα: νέ
ες ενέσεις ρευστότητας, διαγραφές χρεών κ.λπ. Μπο
ρούν να χαράξουν μια πολιτική άμεσης εφαρμογής 
που θα αντιμετωπίζει τις δυσμενείς οικονομικές επι
πτώσεις σήμερα, αλλά θα λειτουργήσει και ως εφαλ
τήριο για την ανάκαμψη την επόμενη ημέρα, όποτε και 
αν αυτή έρθει. Την ώρα που στην Ευρώπη δεν έχουν 
ακόμα ληφθεί οι οριστικές αποφάσεις για να ξεκινή
σει η διάθεση των κονδυλίων του Ταμείου Ανάκαμ
ψης, στην άλλη πλευρά του Ατλαντικού εγκρίνεται αυ
τές τις ημέρες το δεύτερο πακέτο-μαμούθ για τη στή
ριξη της οικονομίας και των νοικοκυριών που πλήττο
νται από την υγειονομική λαίλαπα. Μήπως θα έπρεπε 
και η Ε.Ε. να κινηθεί προς αυτή την κατεύθυνση;

ρα από τα εμβολιαστικά κέντρα σε όλη την 
υπόλοιπη χώρα.

Πού θα λειτουργούν
θΗ αρχή θα γίνει με το πρώτο από τα τέσσε
ρα μεγάλα κέντρα στον χώρο της Helexpo στο 
Μαρούσι, κοντά δηλαδή στο κτίριο της Πολιτι
κής Προστασίας στη λεωφόρο Κηφισίας. Η λει
τουργία του, με τις πρώτες μονάδες εμβολια
σμού, προγραμματίζεται να ξεκινήσει το δεύ
τερο δεκαήμερο του Φεβρουάριου.
D Το δεύτερο κέντρο που αναμένεται να λει
τουργήσει θα είναι στην Θεσσαλονίκη, στον 
εκθεσιακό χώρο της ΔΕΘ.
Ο Το τρίτο θα λειτουργήσει στο εκθεσιακό κέ
ντρο Περιστεριού, ώστε να καλύψει τις δυτι
κές συνοικίες.
Ο Το τέταρτο κέντρο θα είναι στο Παλαιό Φά
ληρο (στο κλειστό γήπεδο του Τάε Κβον Ντο), 
προκειμένου να καλυφθείτο παραλιακό μέτωπο.

Οπως είναι φυσικό, θα υπάρχουν και χώ
ροι αναμονής αλλά και αποθεραπείας αφού 
οι πολίτες μετά το εμβόλιο, θα πρέπει να περι
μένουν τουλάχιστον 15 λεπτά πριν αποχωρή
σουν, για να μην υπάρχει συνωστισμός. Πα
ράλληλα, για τη στελέχωση των νέων εμβολι-
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ΤΗΝ ΤΡΠΉ εβδομάδα του Φεβρουάριου 
θα ξεκινήσουν τα ραντεβού και για 
την ομάδα 75 egos 79 ετών, στην οποία 
θα χορηγηθεί το εμβόλιο ms Pfizer

ΤΗΝ ΕΡΧΟΜΕΝΗ εβδομάδα θα πραγματοποιηθεί 
συνεδρίαση ms EOvums Enrcponhs Εμβολιασμών 
για τον εμβολιασμό των ατόμων 18-64 ετών, με 
υποκείμενα νοσήματα μέτρια5 Βαρύτηττκ ΤΟ ΘΕΜΑ

εμβολιασμούβ

γηθούν «αρρυθμίες», όπως σε άλλα ευρωπαϊ
κά κράτη που χρησιμοποίησαν όλα τα εμβόλια 
χωρίς πρόβλεψη για τον δεύτερο εμβολιασμό. 
Για τους μήνες Φεβρουάριο και Μάρτιο έχουν 
προγραμματιστεί μέχρι σήμερα 680.000 ρα
ντεβού και ο αριθμός αυτός θα αυξηθεί ακό
μα περισσότερο. Αυτό σημαίνει πως για κάθε 
ραντεβού που έχει ήδη κλειστεί έχει εξασφα
λιστεί και η δόση του εμβολίου. Παράλληλα, ο 
σχεδιασμός του υπουργείου Υγείας προβλέ
πει μεγάλη ροή εμβολίων στα τέλη Μαρτίου 
με αρχές Απριλίου.

Τα νησιά
Την ίδια ώρα, η κυβέρνηση και το υπουργείο 
Υγείας βάζουν μπροστά τον σχεδίασμά για τον 
εμβολιασμό των κατοίκων ηλικίας 18 και άνω 
σε όλα τα νησιά που έχουν μέχρι 1.000 μόνι
μους κατοίκους (42 συνολικά). Δηλαδή, πέρα 
από τον εμβολιασμό που έχει ήδη ξεκινήσει σε 
όλη τη νησιωτική Ελλάδα, υπάρχει ειδικός σχε- 
διασμός για τα 42 αυτά νησιά. Σύμφωνα με τον 
προγραμματισμό, ο εμβολιασμός εκεί θα ξεκι
νήσει από τα μέσα Φεβρουάριου, με τη συν
δρομή, μάλιστα, του υπουργείου Εσωτερικών 
και της τοπικής αυτοδιοίκησης.

αστικών κέντρων, όταν αυτά τεθούν σε πλήρη 
λειτουργία, θα χρησιμοποιηθεί προσωπικό από 
τις Ενοπλες Δυνάμεις, αλλά και από την Πολι
τική Προστασία.

Ασκήσει επί χάρτου
Παρά τις καθυστερήσεις που υπήρξαν το προ
ηγούμενο διάστημα μετά εμβόλια, στόχοςτης 
κυβέρνησης είναι να έχουν εμβολιαστεί περίπου 
1,5 εκατομμύριο πολίτες μέχρι τα τέλη Μαρτί
ου. Και οι υπολογισμοί αυτοί έχουν να κάνουν 
μόνο με τα μέχρι τώρα δεδομένα, αφού, αν η 
Pfizer αυξήσει και άλλο τις δόσεις, θα αυξηθεί 
ακόμα περισσότερο ο αριθμός όσων εμβολι
άζονται. Στο υπουργείο Υγείας κάνουν συνε
χώς ασκήσεις με βάση τα αποθέματα που ήδη 
υπάρχουν, αλλά και τις δόσεις των εμβολίων 
που αναμένεται να έρθουν άμεσα. Να σημει
ωθεί πως από την πρώτη στιγμή ο σχεδιασμός 
προβλέπει πως υπάρχει και η δεύτερη δόση για 
όποιον κάνει την πρώτη, ώστε να μη δημιουρ-

A
Ο ΠΡΩΘΥΠΟΥΡΓΟΣ 
Kupiaxos Μητσοτακικ 
σε πρόσφατη επίσκεψή 
του στο ΚΑΤ, το οποίο 
εξοπλίστηκε με νέεε 
K0ives ΜΕΘ

Της ΑΙΜΙΛΙΑΣ ΣΤΑΘΑΚ0Υ

a.stathakou@realnews.gr

■ ΝΕΑ ΔΕΔΟΜΕΝΑ και καινούργιος 
σχεδιασμός προκύπτουν μετά την από
φαση της Εθνικής Επιτροπής Εμβολια
σμού για τη χορήγηση του εμβολίου 
της AstraZeneca στις ηλικίες κάτω των 
65 ετών μέσα στον μήνα που διανύου
με. Με βάση τον νεότερο σχεδίασμά, 
στις 12 Φεβρουάριου ξεκινά ο εμβολι-

£xis 12 Φεβρουάριου 
ξεκινά ο εμβολιασμοί 

ίων ατόμων nfliKias 
από 60 ecus 64 ετών 

με το εμβόλιο uis 
AstraZeneca, σε κέντρα 

που θα διατεθούν 
για το συγκεκριμένο 

σκεύασμα

ασμός των ατόμων ηλικίας από 60 έως 
64 ετών με το εμ βόλιο της AstraZeneca, 
σε εμβολιαστικά κέντρα που θα διαθέ
τουν μόνο το συγκεκριμένο εμβόλιο. Για 
τον λόγο αυτόν θα δοθεί σε λειτουργία 
μια δεύτερη πλατφόρμα, στην οποία 
θα μπορούν να κλείνουν το ραντεβού 
τους οι συγκεκριμένες ηλικιακές ομάδες.

Οι άνω των 75 ετών
Παράλληλα, την τρίτη εβδομάδα του 
Φεβρουάριου αναμένεται να ανοίξουν 
τα ραντεβού και για την ηλικιακή ομά
δα 75 έως 79 ετών, στην οποία θα χο
ρηγηθεί το εμβόλιο της Pfizer. Σύμφω
να με τον προγραμματισμό, μέχρι το τέ
λος Μαρτίου αναμένονται 540.000 δό
σεις εμβολίων από την AstraZeneca, οι 
οποίες θα διατεθούν στην ηλικιακή ομά
δα από 18 έως64 ετών. Προτεραιότητα 
θα δοθεί σε όσους ανήκουν σε επαγγελ
ματικές ομάδες που διατρέχουν υψηλό 
κίνδυνο νόσησης όπως είναι οι εκπαι
δευτικοί και οι εργαζόμενοι στα Σώμα
τα Ασφαλείας καθώς και στους ασθε

νείς υψηλού κινδύνου, ανεξαρτήτως 
ηλικίας. Επίσης, τπν ερχόμενη εβδο
μάδα θα πραγματοποιηθεί συνεδρία
ση της Εθνικής Επιτροπής Εμβολιασμών 
για τον εμβολιασμό των ατόμων 18-64 
ετών, με υποκείμενα νοσήματα μέτρι
ας βαρύτητας. Αφορά όσους πάσχουν 
από καρδιαγγειακά και αναπνευστικά 
νοσήματα, καρκίνο, διαβήτη, νοσηρή 
παχυσαρκία και ψυχική νόσο. Το μεγά
λο «αγκάθι» είναι ο εντοπισμός αυτών 
των ατόμων, καθώς δεν υπάρχουν μη
τρώα ασθενών στα οποία να είναι κα- 
ταγεγραμμένες αυτές οι ομάδες του 
πληθυσμού. Σύμφωνα με πληροφορί
ες για να εντοπιστούν θα αξιοποιηθεί 
το σύστημα ηλεκτρονικής συνταγογρά- 
φησης ενώ θα δοθεί και η δυνατότητα 
καταχώρισηςτου ραντεβού από τον θε
ράποντα ιατρό.

Πρέπει να επισημανθεί ότι η Εθνική 
Επιτροπή Εμβολιασμών 
έκρινε ότι το εμβόλιο της 
AstraZeneca, παρότι δεν 
θα χορηγείται στους ηλι
κιωμένους έχει πολύ καλά 
χαρακτηριστικά ασφάλει
ας και ικανότητας να δη
μιουργείανοσία. Ειδικότε
ρα, όπως διευκρίνισαν, εί

ναι ασφαλές γίνεται καλά ανεκτό από 
τα άτομα που το λαμβάνουν και οι ανε- 
πιθύμητεςενέργειεςείναι στην πλειονό
τητά τους ήπιες και τοπικές ενώ προ
στατεύει το σύνολο σχεδόν των εμβολι
ασμένων από σοβαρή νόσηση και από 
ανάγκη εισαγωγής στο νοσοκομείο. Μά
λιστα, φαίνεται να μειώνει το ιικό φορ
τίο στα εμβολιασμένα άτομα που τυχόν 
θα μολυνθούν από το περιβάλλον τους 
και, ως εκ τούτου, συμβάλλει στον περι
ορισμό της διασποράς του ιού.

Etoxos το καλοκαίρι
Μέχρι σήμερα έχουν εμβολιαστεί πε
ρισσότερα από 360.000 άτομα, εκ των 
οποίων περίπου 69.000 έχουν κάνει και 
τη δεύτερη δόση, ενώ έχουν προγραμ
ματιστεί 700.000 ραντεβού για τους 
επόμενους δύο μήνες. Η εμβολιαστι- 
κή κάλυψη του πληθυσμού ανέρχεται 
στο 2,75%, γεγονός που τοποθετεί τη 
χώρα μας στον έκτο εβδομαδιαίο κυλι
όμενο μέσο όρο δόσεων ανά 100.000 
κατοίκους στην Ευρώπη. Ο στόχος εί
ναι μέχρι το καλοκαίρι να έχει εμβολι
αστεί το μεγαλύτερο μέρος του πληθυ
σμού, με την προϋπόθεση βέβαια ότι 
θα έχουν παραδοθεί οι δόσεις των εμ
βολίων για τις οποίες έχουν δεσμευτεί 
οι παρασκευάστριες εταιρείες Ειδικό
τερα, μέχρι το τέλος Μαρτίου αναμένο
νται 1.415.000 δόσεις από την Pfizer, 
240.000 από τη Moderna και 540.000 
από την AstraZeneca.

Αξίζει να σημειωθεί ότι γίνεται αγώ
νας δρόμου ηροκειμένου να μη χαθεί 
καμία δόση. Σε αυτό το πλαίσιο, οι ερ
γαζόμενοι στο Εθνικό Σύστημα Υγείας 
μπορούν καθημερινά να χρησιμοποιή
σουν τις αδιάθετες δόσεις όλων των εμ- 
βολιαστικών κέντρων της χώρας ενώ, 
στην περίπτωση που δεν υπάρχουν 
υγειονομικοί που θέλουν να εμβολια
στούν, ενεργοποιείται ο μηχανισμός 
αναπλήρωσης από τις Ενοπλες Δυνά
μεις και τα Σώματα Ασφαλείας.

Η σειρά κον 
60άρηδων
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ΠΟΣΟ ΑΥΞΗΘΗΚΑΝ 
ΤΑ ΕΝΕΡΓΑ ΚΡΟΥΣΜΑΤΑ 
ΣΤΗΝ ΑΤΤΙΚΗ ΑΝΑ ΔΗΜΟ
ΤΗΝ ΤΕΛΕΥΤΑΙΑ ΕΒΔΟΜΑΔΑ

ΒΟΡΕΙΟΣ ΤΟΜΕΑΣ 
2.2.2021

ΚΕΝΤΡΙΚΟΣ ΤΟΜΕΑΣ
2.2.2021

*Μ.040
« ΦΙΛΑΔΕΛΦΕΙΑ 340%

« ΚΑΙΣΑΡΙΑΝΗ 300%

623 Ενεργά κρούσματα

%
« ΜΕΤΑΜΟΡΦΩΣΗ

ΜΑΡΟΥΣΙ

ΑΘΗΝΑ 33,59%

* ΔΑΦΝΗ-ΥΜΗΤΤΟΣ 142,86%

« ΓΑΛΑΤΣΙ 61,11%

Εβδομαδιαία 
ποσοστιαία αύξηση

104,55%

* ΒΥΡΩΝΑΣ 26,32%

-1,43%

• ΧΑΛΑΝΔΡΙ 35,56% ΜΠΜ

• ΗΡΑΚΛΕΙΟ -2,50% mm
• ΦΙΛΟΘΕΗ-ΨΥΧΙΚΟ -17,39% wmu
• ΝΕΑ ΙΩΝΙΑ -9,80% JKS
* ΠΑΠΑΓΟΥ-ΧΟΛΑΡΓΟΣ 31,58% WEM

ΠΕΝΤΕΛΗ 137,50% ■rep
ΚΗΦΙΣΙΑ 23,33% mm
ΑΓΙΑ ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ 42,86% msm
ΒΡΙΛΗΣΣΙΑ -7,14% mm
ΛΥΚΟΒΡΥΣΗ-ΠΕΥΚΗ -66,67%

• ΖΩΓΡΑΦΟΥ

• ΗΛΙΟΥΠΟΛΗ

92,86%

42,11%

ΔΥΤΙΚΗ ΑΤΤΙΚΗ
2.2.2021

■ 194 ■

• ΜΕΓΑΡΑ 100%

• ΑΣΠΡΟΠΥΡΓΟΣ 38,89%

• ΕΛΕΥΣΙΝΑ 130%

* ΦΥΛΗ -7,14%

ΜΑΝΔΡΑ-ΕΙΔΥΛΛΙΑ

ΠΕΙΡΑΙΑΣ

Του ΠΟΡΤΟΥ ΛΥΚ0ΥΡΕΝΤΖ0Υ

• ΚΟΡΥΔΑΛΛΟΣ -18,37% m
* ΠΕΡΑΜΑ 300%

• ΝΙΚΑΙΑ-ΑΓ. ΙΩΑΝΝ. ΡΕΝΤΗΣ -2,70%
g.lykourentzos@realnews.gr • ΚΕΡΑΤΣΙΝΙ-ΔΡΑΠΕΤΣΩΝΑ 31,82%

Σ
ε κατάσταση πολιορκίας φέρνει την Αττική η από
τομη έκρηξη κρουσμάτων στους δήμους του Λε
κανοπεδίου, με συγκεκριμένες περιοχές να παρου
σιάζουν αύξηση στα ενεργά κρούσματα σε ποσοστό έως 

και 400% μέσα σε μόλις λίγες ημέρες. Η Realnews απο
καλύπτει σήμερα αναλυτικά, ανά δήμο, τα επιδημιολο- 
γικά στοιχεία, όπως τα παρουσίασε στη Βουλή ο καθη
γητής Σωτήρης Τσιόδρας, τα οποία αποτυηώνουν την 
εικόνα όλων των περιοχών της Αττικής το βράδυ της πε
ρασμένης Τρίτης και δικαιολογούν σε απόλυτο βαθμό 
την κατάσταση συναγερμού ηου βιώνει πλέον η Αθήνα.

Ποσοστιαία, η μεγαλύτερη αύξηση σε μία μόλις εβδο
μάδα, ύψους123%, καταγράφηκεστονΔυτικόΤομέα Αθη
νών. Τα ενεργά κρούσματα το βράδυ της Τρίτης ανέρχο
νταν σε 548, ενώ είναι χαρακτηριστικό ότι αύξηση κατα- 
γράφηκε σε όλους τους δήμους της περιοχής σε σχέση 
με την προηγούμενη εβδομάδα. Συγκεκριμένα, τα ενερ
γά κρούσματα αυξήθηκαν κατά 103,85% στον δήμο Αι
γάλεω, κατά 90% σε Αγίους Αναργύρους και Καματερό, 
κατά 78% στην Πετρούπολη, κατά 44% στο Περιστέρι, 
κατά 43% στο Χαϊδάρι, ενώ μικρότερη ήταν η αύξηση σε 
Ιλιον και Αγία Βαρβάρα με 19,5% και 18,7% αντίστοιχα. 
Εντονος όμως είναι και ο προβληματισμός για τη Δυτι
κή Αττική, καθώς παρά το ισχυρό απαγορευτικό και την 
πτώση των ημερήσιων κρουσμάτων, τα ενεργά κρούσμα
τα παρουσίασαν ξανά αύξηση τηςτάξηςτου 38,9%. Ειδι
κότερα , 200% ήταν η αύξηση των ενεργών κρουσμάτων 
σε Μάνδρα και Βίλια, 130% η αύξηση των ενεργών κρου
σμάτων στην Ελευσίνα, 100% στα Μέγαρα και 38,89% 
στον Ασπρόπυργο. Σαφώς καλύτερη ήταν η εικόνα στη 
Φυλή, όπου τα ενεργά κρούσματα μειώθηκαν σε σχέση 
με την προηγούμενη εβδομάδα κατά 7%.

Εντονη ανησυχία
«Τα ενεργά κρούσματα στην Αθήνα είναι πάρα πολλά. 
Η Αττική χρειάζεται πολύ μεγάλη προσοχή», είπε την Τε
τάρτη στη Βουλή ο κ. Τσιόδρας κρούονταςτον κώδωνα

« »Βράζει 
η Αττική

Η έκρηξη κρουσμάτων στο Λεκανοπέδιο 
και τα στοιχεία για τους «κόκκινους» 
δήμους που παρουσίασε στη ΒουΗή 

ο Σωτήρης Τσιόδρας

του κινδύνου για την επερχόμενη κατάσταση. Με βά
ση τα στοιχεία ηου παρουσίασε ο καθηγητής το κέντρο 
της Αθήνας προκαλεί και τη μεγαλύτερη ανησυχία, κα
θώς συγκεκριμένοι δήμοι παρουσίασαν αύξηση τηςτά
ξηςτου 300%. Και αν η συνολική αύξηση των ενεργών 
κρουσμάτων είναι στο 67% (μικρότερη σε σχέση με άλ
λες περιοχές), επισημαίνεται ότι πρόκειται για την πο
λυπληθέστερη περιοχή της χώρας με συνέπεια ο από
λυτος αριθμός των ενεργών κρουσμάτων να είναι πολύ 
μεγάλος και συγκεκριμένα στα 1.040, όταν μία εβδο
μάδα προηγουμένως ήταν κάτω από 500. Οσον αφο
ρά τους δήμους στη Νέα Φιλαδέλφεια το βράδυ της 
Τρίτης τα ενεργά κρούσματα αυξήθηκαν κατά 340%, 
στην Καισαριανή κατά 300%, στη Δάφνη κατά 142%,

• ΑΙΓΑΛΕΩ 103,85%

• ΠΕΡΙΣΤΕΡΙ 44,44% „ESS
• ΑΓΙΑ ΒΑΡΒΑΡΑ 18,75%

• ΙΛΙΟΝ 19,57% KJ
• ΧΑΪΔΑΡΙ 43,75%

ΑΝΑΤΟΛΙΚΗ ΑΤΤΙΚΗ
2.2.2021

463
ΔΙΟΝΥΣΟΣ 400%

• ΑΧΑΡΝΕΣ -13,93%

• ΩΡΩΠΟΣ

• ΛΑΥΡΕΩΤΙΚΗ 185,71%

• ΠΑΛΛΗΝΗ 129,41%

• ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟ 200%

ΚΟΡΩΠΙ

• ΒΑΡΗ-ΒΟΥΛΑ-ΒΟΥΛΙΑΓΜΕΝΗ -4,0%

300%

στον δήμο Ζωγράφου κατά 92%, στο Γαλάτσι κατά 61%, 
ενώ ακολούθησαν η Ηλιούπολη (42%), η Αθήνα (33%) 
και ο Βύρωνας (26%).

Αναλόγως ανησυχητική ήταν και η κατάσταση στον Βό
ρειο Τομέα της Αττικής όπου όμως αρκετοί δήμοι παρου
σίασαν μείωση στα ενεργά κρούσματα. Μεγάλες αυξητικές 
τάσεις καταγράφηκαν στην Πεντέλη (137%) και στη Με
ταμόρφωση (104,5%), ενώ αύξηση ανάμεσα σε 20% και 
40% στα ενεργά κρούσματα καταγράφηκε σε Χαλάνδρι, 
Αγία Παρασκευή, Παπάγου-Χολαργό και Κηφισιά. Αντι
θέτους μεγάλη μείωση τηςτάξηςτου 66% καταγράφηκε 
σε Λυκόβρυση-Πεύκη, 17% μειώθηκαν τα κρούσματα σε 
Φιλοθέη-Ψυχικό, ενώ οριακές μειώσεις καταγράφηκαν σε 
Μαρούσι, Ηράκλειο, Νέα Ιωνία και Βριλήσσια.

Ο rUipaias
Αύξηση κατά 90% κατέγραψε και η ευρύτερη περιοχή 
του Πειραιά, με το Πέραμα να καταγράφει τη μεγαλύτε
ρη ποσοστιαία αύξηση τηςτάξηςτου 300% με 13 ενερ
γά κρούσματα. Μεγάλη υπήρξε, όμως και η ανησυχία 
για το κέντρο του Πειραιά με αύξηση κατά 141,5% και 
με 305 ενεργά κρούσματα. Αυξητική κατά 31% καιη τά
ση σε Κερατσίνι-Δραπετσώνα, ενώ μείωση καταγράφηκε 
σε Κορυδαλλό και Νίκαια. Την ίδια ώρα έντονο προβλη
ματισμό προκαλούσε η κατάσταση στην Ανατολική Ατ
τική με το Μαρκόπουλο, τον Ωρωπό και τον Διόνυσο να 
καταγράφουν πολύ μεγάλες ποσοστιαίες αυξήσεις ενερ
γών κρουσμάτων άνω του 200%.

Η οριζόντια ποσοστιαία αύξηση των ενεργών κρου
σμάτων στην Αττική τρόμαξε τους επιστήμονες. Κατά την 
ομιλία του στη Βουλή, ο κ. Τσιόδρας εισήγαγε και έναν 
νέο για το ευρύ κοινό όρο, το «variant» (ο όρος χρησιμο
ποιείται για να περιγράφει πολλές μεταλλάξεις μαζί). Κα
τά τον κ. Τσιόδρα είναι το αποτέλεσμα της ενέργειας του 
ιού να μεταλλαχθεί, ξεφεύγοντας ενδεχομένως και από 
την επίδραση των εμβολίων.

«Χρειάζεται ισχυρή όχι μόνο επιδημιολογική, αλλά και 
ιολογική επιτήρηση. Γιατί είχαμε κι εμείς δικές μας μεταλ
λάξεις με συνέπεια το δεύτερο κύμα να έχει άλλα χαρα
κτηριστικά από το πρώτο», είπε χαρακτηριστικά ο κ. Τσι
όδρας προσθέτοντας ότι, σύμφωνα με τις εκτιμήσεις αν 
το variant επικρατήσει, θα έχουμε πρόβλημα μέχρι και 
τις αρχές Μαρτίου.
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Η
 έξαρση των κρουσμάτων και η επιδεί

νωση των επιδημιολογικών δεδομένων 
οδήγησαν την κυβέρνηση σε νέα, ακό

μα πιο αυστηρά μέτρα για την Αττική, αλλά και 
για τη Θεσσαλονίκη, που ξαναμπήκε στο «κόκ
κινο». Από χθες Σάββατο, η απαγόρευση κυ
κλοφορίας στην Αττική επεκτείνεται τα Σαββα
τοκύριακα από τις 6 το απόγευμα έως τις 5 το 
πρωί. Για τις καθημερινές παραμένει η απα
γόρευση κυκλοφορίας από τις 9 το βράδυ έως 
τις 5 το πρωί.

Η οικονομική δραστηριότητα περιορίζεται 
ακόμα περισσότερο, σε σχέση με ό,τι ίσχυε 
έως τώρα. Το σύστημα click in shop καταργεί- 
ται, ενώ το λιανεμπόριο θα λειτουργεί εφεξής 
μόνο με το σύστημα click away. Τόσο το λια
νεμπόριο όσο και τα κομμωτήρια, τα κουρεία, 
τα κέντρα αισθητικής τα ΚΓΕΟ και τα πρακτο
ρεία ΟΓΊΑΠ θα λειτουργούν από Δευτέρα έως 
και Παρασκευή από τις 7 το πρωί έως τις 8 το 
βράδυ. Το Σάββατο θα παραμένουν κλειστά. 
Το Σάββατο θα είναι ανοιχτά μόνο τα σούπερ 
μάρκετ, τα καταστήματα τροφίμων, οι φούρ
νοι, τα βενζινάδικα και τα φαρμακεία και μό
νο από τις 7 το πρωί μέχρι τις 5 το απόγευμα.

Η κυβέρνηση, με βάση πάντα τις εισηγήσεις 
των ειδικών, λαμβάνει πρόσθετα μέτρα με δι
πλή στόχευση: να μειωθούν τα κρούσματα, αλ
λά και να αποφευχθεί ένα ολικό lockdown που 
θα επιφέρει ακόμα μεγαλύτερη ζημιά στην οι
κονομία. Ταυτόχρονα, όμως έχει στραμμένο 
το βλέμμα της και στα προβλήματα που αντιμε
τωπίζουν οι πολίτες στην καθημερινότητά τους.

Αλλωστε, δεν είναι τυχαίο ότι το τελευταίο δι
άστημα ο Κυριάκος Μητσοτάκης πραγματο
ποιεί περιοδείες σε όλη τη χώρα, με αφορμή 
την έναρξη ή την ολοκλήρωση έργων ή πρω
τοβουλιών της κυβέρνησης.

Το Σάββατο, ο πρωθυπουργός αναμενόταν 
να επισκεφθεί την Ικαρία, τους Φούρνους και 
τη Θύμαινα, για να δει από κοντά πώς εξελίσ
σεται ο εμβολιασμός στα μικρά νησιά. Το πε
ρασμένο Σάββατο βρέθηκε στην Καρδίτσα και 
στα Τρίκαλα, που είχαν χτυπηθεί από τον «Ια- 
νό» και τις πλημμύρες ενώ επισκέφθηκε και ερ
γοτάξια από όπου περνά ο οδικόςάξονας Ε-65.

Το σύστημα click in shop 
καίαργείΐαΐ στην Αττική, 
ενώ το λιανεμπόριο θα 
λειτουργεί εφεξή$ μόνο 
με ιο σύστημα click away

Οι δύο στόχοι
των νέων μέτρων
Το παρασκήνιο 
τχον κυβερνητικών 
αποφάσεων μετά 
την επιδείνωση ηων 
επιδημιοήογικών 
δεδομένων σε Αθήνα 
και Θεσσαλονίκη, 
που ξαναμπήκε 
σηο «κόκκινο»

Ο Πρώτον, διατηρείται και για τον Μάρτιο η πλήρης 
απαλλαγή από την καταβολή ενοικίων για τα κατα
στήματα εστίασης.
Ο Δεύτερον, το μισθολογικό κόστος θα παραμείνει 
μηδενικό, καθώς οι εργαζόμενοι σε αναστολή θα 
εξακολουθούν να αποζημιώνονται από την πολιτεία. 
Ο Τρίτον, διατηρείται ο μειωμένος ΦΠΑ σε καφέ και 
μη αλκοολούχα ποτά έως τις 30 Σεπτεμβρίου του 
2021. Το μέτρο αυτό θα επεκταθεί και στις μεταφο
ρές στα θέατρα, στους κινηματογράφους όταν λει
τουργήσουν οι κλάδοι αυτοί, αλλά και στο τουριστι
κό πακέτο έως και τον Δεκέμβριο.
□ Τέταρτον, το κράτος θα καλύψει πάγιες δαπάνες

μειώνουν τα μεγάλα βήματα που έχουν γίνει 
σε σημαντικά έργα, όπως στον Ε-65, που πλέ
ον έχει μπει στην τελική ευθεία ολοκλήρωσής 
του, αλλά και στο ξεμπλοκάρισμα του δρόμου 
Πατρών - Πύργου. Ακόμα, την κατάθεση της 
Μελέτης Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων για το 
έργο Χερσόνησος- Νεάπολη του Βόρειου Οδι
κού Αξονα Κρήτης κάτι που σημαίνει πως από 
το καλοκαίρι και μετά μπορεί να ξεκινήσει το έρ
γο, έπειτα από πολλές δεκαετίες. Πρόκειται για 
έργα για τα οποία η Ν.Δ. είχε δεσμευθεί προε
κλογικά και τα έχει «τρέξει» γρήγορα ο αρμό
διος υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Κώ-

Υπουργείο Υγείας

«Είναι ένας δρόμος ο οποίος πατάει πάνω στη 
σπονδυλική στήλη της Ελλάδας», ανέφερε χα
ρακτηριστικά ο Κυριάκος Μητσοτάκης.

Επόμενος σταθμός ανάλογα βέβαια και με 
τα επιδημιολογικά στοιχεία, αναμένεται να εί
ναι η Κρήτη.

Σε κάθε περίπτωση, παρά το γεγονός ότι βρι
σκόμαστε εν μέσω πανδημίας ο πρωθυπουργός 
πάντα επιδιώκει την αδιαμεσολάβητη επαφή, 
καθώς θέλει να ακούει από πρώτο χέρι τα προ
βλήματα που αντιμετωπίζουν επαγγελματικοί 
κλάδοι και τοπικές κοινωνίες Σε αυτό το πλαί
σιο, δεν πρέπει να περνά απαρατήρητο πως το 
πρωί της Παρασκευής συναντήθηκε, στο γρα
φείο του στο Μέγαρο Μαξίμου, με εκπροσώ
πους της εστίασης ενός χώρου που χτυπήθη
κε βαριά από την πανδημία, αφού έχει για πολ
λούς μήνες κατεβασμένα τα ρολά.

Μάλιστα, ο Κυριάκος Μητσοτάκης ανακοί
νωσε και επιπλέον μέτρα στήριξης του κλάδου:

των επιχειρήσεων που χτυπήθηκαν από την περα
σμένη άνοιξη.

Η καθημερινότητα
Στο κυβερνητικό στρατόπεδο δίνουν μεγάλη βαρύ
τητα στα ζητήματα της καθημερινότητας των πολι
τών και σημειώνουν πως οι ενέργειες που έχουν γί
νει για την αντιμετώπιση της κρίσης του κορωνοϊού 
αλλά και οι ενισχύσεις σε συγκεκριμένους τομείς ήρ
θαν για να μείνουν - όπως στο Εθνικό Σύστημα Υγείας 
με τα νέα κρεβάτια στις ΜΕΘ στο «Σωτηρία» και στο 
ΚΑΤ. Μάλιστα, την Πέμπτη ο πρωθυπουργός εγκαινί
ασε τις ΜΕΘ στο ΚΑΤ, τονίζοντας για ακόμη μια φο
ρά πως ο κορωνοϊόςδεν κάνει εξαιρέσεις.

Παράλληλα, όσον αφορά το σύστημα Υγείας οι 
ίδιες πηγές σημειώνουν τις προσλήψεις που έχουν 
γίνει σε ιατρικό και νοσηλευτικό προσωπικό, αλλά 
και τα νέα ελικόπτερα για τη μεταφορά έκτακτων 
περιστατικών.

Στο μέτωπο των υποδομών, στην κυβέρνηση ση

σταςΑχ. Καραμανλής. Αναφερόμενοι στα μέ
σα μεταφοράς προσθέτουν πως έχει ανανεω
θεί ο στόλος των οχημάτων από το υπουργείο 
Υποδομών και Μεταφορών. Συγκεκριμένα, σή
μερα κυκλοφορούν 1.225 λεωφορεία σε σχέση 
με τα 850 του Ιουλίου του 2019, ενώ θα προ
στεθούν κι άλλα οχήματα μέσω του leasing.

Πράσινη ανάπτυξη
Παράλληλα, στο πρωθυπουργικό γραφείο είναι 
αποφασισμένοι να επενδύσουν στην πράσινη 
ανάπτυξη. Δεν πρέπει να περνά απαρατήρητο 
πως το 30% των πόρων του ευρωπαϊκού Ταμεί
ου Ανάκαμψης αφορά την πράσινη οικονομία 
και τις επενδύσεις. Τον εν λόγω «χώρο» διεκ- 
δικεί και ο ΣΥΡΙΖΑ, αλλά, όπως υποστηρίζουν 
κυβερνητικά στελέχη, η πράσινη ατζέντα ήταν 
στο προεκλογικό πρόγραμμα της Ν.Δ. και τώ
ρα θα γίνει πράξη με τις φιλικές προς το περι
βάλλον επενδύσεις που θα πραγματοποιηθούν.
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Τι θα μας κάνουν;
Η ΜΕΡΚΕΛ ανακοίνωσε ότι τον προσεχή Σεπτέμ
βριο μέσω των εμβολιασμών θα επιτευχθεί ένα ικα
νοποιητικό ποσοστό ανοσίας. Αυτό σημαίνει, λαμβα- 
νομένου υπόψη ότι η Γερμανία ελέγχει πλήρως τις 
εξελίξεις στην Ε.Ε., ότι το «μαρτύριο» στέρησης ατο
μικών μας ελευθεριών, στις οποίες συγκαταλέγε
ται και η οικονομική, θα παραταθεί αναμφίβολα μέ
χρι τότε. Η μεσαία τάξη, όμως, λόγω αυτής της χρο
νοτριβής θα συντρίβει οικονομικά κι αυτό θα συμ
βεί γιατί αυτή η Ε.Ε., που διοικείται όσον αφορά την 
αντιμετώπιση της υγειονομικής κρίσης από τη Γερ- 
μανίδα Φον ντερ Λάιεν, προμηθεύτηκε λίγα εμβό
λια, ενώ τα πολλά θα παραδοθούν αργότερα! Τέ
τοια συμφωνία ακόμα και νομικά αδαείς δεν καταρ
τίζουν. Εγινε τέτοιο λάθος, λοιπόν; Πρόκειται, άρα
γε, για εκτέλεση οργανωμένου σχεδίου φτωχοποίη- 
σης μεγάλου τμήματος του ευρωπαϊκού πληθυσμού; 
Οπως κι αν έχει, πάντως, το βλαπτικό αυτό αποτέ
λεσμα δεν θα αποφύγουμε. Ομως υπεύθυνη γι’ αυ
τό το «λάθος» είναι η συγκεκριμένη κυρία, η έλλειψη 
οργάνωσης και ικανότητας της συγκεκριμένης προ

έδρου! Εντέλει, το λάθος της εμείς θα πληρώσουμε 
με παρατεταμένη έκθεσή μας στον κίνδυνο. Είναι, 
μάλιστα, παρανοϊκό αυτό που συμβαίνει, ενώ υπάρ
χουν εν προκειμένω τεράστιες ευθύνες δεν μας ζη
τούν καν «συγγνώμη» από την Ε.Ε., αλλά μας επι
βάλλουν και νέα lockdowns! Κανονικά θα έπρεπε 
να απολογηθούν για τον λόγο και μόνο ότι δεν μπό
ρεσαν να τηρήσουν το σχέδιο των εμβολιασμών που 
είχαν εξαγγείλει. Να το πω όσο πιο απλά γίνεται: 
δεν έκαναν ό,τι μπορούσαν και μπορούσαν περισ
σότερα. Οπως αποδεικνύεται, έκαναν λιγότερα, πο
λύ λιγότερα απ’ ό,τι μπορούσαν! Αν, λοιπόν, κρίνου
με την όλη κατάσταση από τη σκοπιά της κοινής λο
γικής, ή έστω των συμφερόντων μας, θα έπρεπε ως 
πολίτες να αναρωτηθούμε αν αξίζει πράγματι η πολι
τική των lockdowns που ασκείται γύρω μας σε σχέ
ση με όσα παθαίνουμε. Δεν υπάρχει άλλος τρόπος, 
μια άλλη «εναλλακτική» προς αντιμετώπιση της κρί
σης; Εν κατακλείδι, τι, αλήθεια, σκοπεύουν εκεί στην 
Ε.Ε. μέχρι τον Σεπτέμβριο να κάνουν; Τι σκοπεύουν 
ακόμα να μας κάνουν;

νεχίσουμε να βλέπουμε μεταλλάξεις όπως αυ
τή, πιθανώς να είναι ένα αρνητικό δεδομένο.

«Πρέπει να επιβραδύνουμε τη μετάδοση του 
ιού. Είναι πολύ σημαντικό να γίνονται συνεχή 
τεστ στον πληθυσμό, ώστε να περιορίζεται η 
μετάδοση από τους ασυμπτωματικούς φορείς. 
Αν μειώσουμε τη μετάδοσή του, μειώνουμε και 
την πιθανότητα εμφάνισης μιας κακής μετάλλα
ξης», σχολιάζει ο επιδημιολόγοςτου Χάρβαρντ.

Από την πλευρά του, ο Χαράλαμπος Γώγος 
καθηγητής Παθολογίας στο Πανεπιστήμιο Πα- 
τρών, αναφέρει ότι όλοι οι ιοί, συμπεριλαμβα
νομένου του SARS-CoV-2, μεταλλάσσονται στα
θερά, εμφανίζοντας μικρές αλλαγές στο γονι- 
δίωμά τους κατά τη διάρκεια του πολλαπλασι
ασμού τους. Μερικές από αυτές δεν παρουσι
άζουν καμία κλινική σημασία, άλλες είναι κα
ταστροφικές για τον ιό, ενώ κάποιες ιδιαίτε
ρα αυτές που αφορούν την πρωτεΐνη S, μπο
ρούν να τροποποιήσουν τη βιολογική του συ
μπεριφορά και να τον κάνουν πιο επιθετικό ή 
πιο μεταδοτικό.

«Ο λεγόμενος νοτιοαφρικανικός μεταλλαγμέ
νος ιός φέρει τη μετάλλαξη Ν501Υ και Κ417Ν 
και δεν φαίνεται μεν να προκαλεί σοβαρότε
ρη νόσο, μπορεί όμως να αυξήσει τη μεταδο
τικότητα της νόσου, ενώ οι συγκεκριμένες με
ταλλάξεις δε διαφοροποιούν την ανοσιακή μας 
απάντηση στον ιό. Ο ιός επίσης περιέχει και τη 
μετάλλαξη Ε484Κ, η οποία φαίνεται ότι μπορεί 
να επηρεάσει την αντισωματική απάντηση, την 
παραγωγή δηλαδή αντισωμάτων από το ανο- 
σολογικό μας σύστημα, και είναι αυτή που δη-

Οι παραΜαγές του κορωνοϊου σαρώνουν 
ιην Ευρώπη, με τχχις επιστήμονες να 
συγκεντρώνουν νέα επιστημονικά δεδομένα 
για την αποτεήεσματικότητα των σκευασμάτων. 
«Θα ήμασταν αφεήείς αν πιστεύαμε ότι ο ιός 
δεν θα έβρισκε τρόπο να βεήτιωθεί», δηήώνει 
στην «R» ο καθηγητής του Χάρβαρντ Μάική Μίνα

Της ΔΗΜΗΤΡΑΣ ΠΑΝΑΝΟΥ
d.pananou@realnews.gr

Ε
ντονη ανησυχία επικρατεί στην παγκό
σμια επιστημονική κοινότητα εξαιτίας 
των μεταλλάξεων του SARS-CoV-2, που 
δείχνουν να εξαπλώνονται με ταχείς ρυθμούς. 

Οι ειδικοί εμφανίζονται καθησυχαστικοί για 
τη βρετανική και τη νοτιοαφρικανική μετάλλα
ξη, τονίζοντας ότι τα υπάρχοντα εμβόλια καλύ
πτουν τον πληθυσμό. Ωστόσο, εκφράζουν την 
ανησυχία τους για περισσότερες παραλλαγές 
που θα έρθουν και ενδεχομένως κάποιες να 
μην καλύπτονται από την ανοσία.

Ο δρ Μάικλ Μίνα, επίκουρος καθηγητής 
Επιδημιολογίας στη Σχολή Δημόσιας Υγείας 
του Πανεπιστημίου Χάρβαρντ, μιλώντας στη 
Realnews, εξηγεί ότι «θα ήμασταν αφελείς αν 
πιστεύαμε ότι ο ιός δεν θα έβρισκε τρόπο να 
βελτιωθεί. Οι μεταλλάξεις είναι αναμενόμενες.

Ελπίζουμε ο ιός να συνεχίσει να μεταλλάσσεται 
με τρόπους που μπορούμε να αναγνωρίσουμε 
και να προβλέψουμε», σημειώνει.

Ανησυχία
Οι παραλλαγές που έχουν ήδη εμφανιστεί στο 
Ηνωμένο Βασίλειο και στη Νότια Αφρική, όπως 
υποστηρίζει, δεν είναι αυτές καθαυτές ανησυχη
τικές. «Αυτό που είναι ανησυχητικό είναι αυτό 
που αντιπροσωπεύουν, ότι δηλαδή υπάρχουν 
περισσότερες παραλλαγές που θα έρθουν και 
ενδεχομένως κάποιες δεν θα καλύπτονται από 
την ανοσία. Η μετάλλαξη του ιού στο Ηνωμέ
νο Βασίλειο και ο αυξημένος ρυθμός μετάδο- 
σήςτου, ακόμη και χωρίς να αυξήσει οποιοδή- 
ποτε είδος παθογένειας θα σκοτώσει περισσό
τερους ανθρώπους επειδή πρόκειται να μολύ
νει περισσότερους ανθρώπους. Αναφορικά με 
τη νοτιοαφρικανική μετάλλαξη, δείχνει ικανότη
τα αποφυγής αντισωμάτων σε κάποιο βαθμό», 
τονίζει ο δρ Μίνα, ξεκαθαρίζοντας ότι, εάν συ-

καθησυχαστικοί 
για τη Βρετανική και 
τη νοτιοαφρικανική 
μετάλλαξη, lovizovras 
ότι τα υπάρχοντα 
εμβόλια καλύπτουν 
τον πληθυσμό

«Οι μεταΑΑάξειε
απειΑούν 
την επίτευξη 
τηε ανοσίαε»

η άποψη
του ΜΑΚΗ ΤΖΙΦΡΑ* 

"Νομικού
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μιουργεί την ανησυχία για τη δράση των εμ
βολίων», εξηγεί ο κ. Γώγος.

Εμβόλια
Ο καθηγητής Παθολογίαςτονίζει ότι, με βάση τα 
σημερινά δεδομένα, «τα υπάρχοντα mRNA εμ
βόλια της Pfizer και της Moderna φαίνεται πως 
καλύπτουν τη συγκεκριμένη μετάλλαξη, ίσως 
σε μικρότερο βαθμό απ' ό,τι το αρχικό στέλε
χος ή το βρετανικό Β117 στέλεχος, αλλά ικανό 
για τη δημιουργία σημαντικού βαθμού ανοσο
ποίησης για την αντιμετώπιση της COVID-19 
λοίμωξης. Το ίδιο φαίνεται να ισχύει και για τα 
εμβόλια της Janssen και της Novavax, τα οποία 
φαίνεται να παρέχουν, μικρότερου μεν, αλλά 
ικανού βαθμού προστασία».

Σύμφωνα με τον ίδιο, η ανοσία που προκα- 
λείται από τα εμβόλια περιλαμβάνει -πέραν της 
παραγωγής αντισωμάτων- και τη δράση ειδι
κών μνημονικών κυττάρων, τωνΤ-κυττάρων, η 
οποία πιθανώς δεν επηρεάζεται από τις συγκε
κριμένες μεταλλάξεις.

«Σε κάθε περίπτωση, οι μεταλλάξεις του ιού 
μπορεί να δημιουργήσουν προβλήματα, ιδι
αίτερα όταν συνδέονται με αυξημένη μεταδο
τικότητα ή με την πιθανότητα επαναμόλυνσης 
και γι' αυτό υπάρχει ανάγκη συνεχούς επιτή
ρησης για την έγκαιρη αναγνώριση τέτοιων 
στελεχών στη κοινότητα. Θετικό μήνυμα απο
τελεί η δυνατότητα ταχείας παραγωγής νέων 
εμβολίων που καλύπτουν νεότερα μεταλλαγ
μένα στελέχη, ενώ αυτή τη στιγμή ο γρήγο
ρος και εκτεταμένος εμβολιασμός με τα υπάρ

χοντα λίαν αποδοτικά εμβόλια και η αυστηρότερη δυνατή τή
ρηση των γνωστών μέτρων προστασίας αποτελούν την αιχμή 
του δόρατος για την αντιμετώπιση της πανδημίας», καταλήγει.

Στο ίδιο μήκος κύματος ο Δημήτριος Παρασκευής, αναπλη
ρωτής καθηγητής Επιδημιολογίας-Προληπτικής Ιατρικής Εργα
στήριο Υγιεινής Επιδημιολογίας και ΙατρικήςΣτατιστικήςτου ΕΚ- 
ΠΑ, επισημαίνει ότι «αναφορικά με τα χαρακτηριστικά της νέ
ας μετάλλαξης που σχετίζεται με μια μεγάλη έξαρση στη Νό
τια Αφρική, υπήρχαν κάποια πρώιμα αποτελέσματα ότι η δρα- 
στικότητα μονοκλωνικών αντισωμάτων ή ορού από ασθενείς 
που είχαν αναρρώσει είχε μικρότερη εξουδετερωτική δράση. 
Με άλλα λόγια, ενδεχομένως αυτό σημαίνει ότι σε αυτά τα στε
λέχη να μην ήταν αποτελεσματικά τα εμβόλια. Αυτό ήταν μια 
υπόθεση. Παρ' όλα αυτά, αποτελέσματα μελετών για το εμβό
λιο της Moderna έχουν δείξει ότι είναι αποτελεσματικό έναντι 
της μετάλλαξης».

Αύξηση κρουσμάτων
Ο κ. Παρασκευής επιθυμεί να ξεκαθαρίσει ότι τόσο η βρετανι
κή όσο και η νοτιοαφρικανική μετάλλαξη δεν προκαλούν σο
βαρό νόσημα και, ως εκ τούτου, δεν υπάρχει λόγος ανησυχί
ας. Χαρακτηριστικά λέει: «Είμαστε σε περίοδο αυξημένου κιν
δύνου και, λαμβάνοντας υπόψη την πιθανή αυξημένη αποτε- 
λεσματικότητα αυτών των στελεχών, πρέπει να είμαστε προσε
κτικοί. Αυτό δεν συνεπάγεται πανικό ή ότι ξαφνικά έχει αλλά
ξει κάτι δραματικά. Τηρώντας τα μέτρα, δείχνοντας λίγο ακόμη 
υπομονή, θα βγούμε από τη δύσκολη περίοδο, η οποία είναι 
μπροστά μας. Στην Αττική π.χ. η κατάσταση θα εξαρτηθεί από 
το πώς θα συμπεριφερθούν οι πολίτες. Αν θα είναι πιο προσε
κτικοί. Κανείς δεν μπορεί να προβλέψει τι θα γίνει στο μέλλον. 
Η τάση που υπάρχει μέχρι στιγμής είναι αυξητική. Το αν η τά
ση αυτή θα γίνει μεγαλύτερη ή όχι δεν μπορεί κανείς να το προ- 
βλέψει. Παρ' όλα αυτά, το θετικό είναι ότι τα μέτρα εφαρμόζο-

0 επίκουροί καθηγητήί 
Επιδημιολογία! στη 

Σχολή Δημόσιοί Υγείαί 
του Πανεπιστημίου 

Χάρβαρντ, 
όρ ΜάικΑ Μίνα

0 καθηγητήί 
ΠαθοΑογίαί στο 

Πανεπιστήμιο Πατρων, 
Χαράλαμπο* Γώγοί

0 αναπληρωτής 
καθηγητήί 

Επιδημιολογίας- 
Προληπτικής Ιατρικήί, 
Εργαστήριο Υγιεινήί 

Επιδημιολογίας 
και Ιατρικήί Στατιστικήί 
του ΕΚΠΑ, Δημήτριοί 

Παρασκευήί

Η καθηγήτρια 
Παιδιατρικής 

Αοιμωξιοήόγοί 
και μέλος τηί 

Εθνικηί Επιτροηήί 
Εμβολιασμών, Ιωάννα 

Παυλοπούλου

νται πολύ έγκαιρα σε σχέση με την ανίχνευση 
αυτής της αύξησης».

Ο αναπληρωτής καθηγητής Επιδημιολογίας- 
Προληπτικής Ιατρικήςαναφέρεται και στο πρώ
το κρούσμα της νοτιοαφρικανικής μετάλλαξης 
που εντοπίστηκε στη Θεσσαλονίκη (πρόκειται 
για περίπτωση επαναμόλυνσης από τον ιό) και 
εξηγεί: «Αν ο ασθενής είχε κολλήσει τον ιό πρό
σφατα, υπάρχει πιθανότητα να μην είχε ανα
πτύξει ανοσία. Αν είχε νοσήσει πιο παλιά, τότε 
πρόκειται για επαναμόλυνση, γεγονός σπάνιο, 
αλλά έχει παρατηρηθεί και σε άλλα περιστατι
κά που δεν αφορούν το αφρικανικό στέλεχος. 
Το είδαμε και στη Γουχάν και σε άλλες περιο- 
χέςτου κόσμου. Δεν σημαίνει ότι έχει να κάνει 
με μια ιδιότητα που αφορά το στέλεχος απο
κλειστικά από τη Νότια Αφρική».

Μεταδοτικότητα
Η Ιωάννα Παυλοπούλου, καθηγήτρια Παιδι
ατρικής λοιμωξιολόγος και μέλος της Εθνικής 
Επιτροπής Εμβολιασμών, επισημαίνει σε όλους 
τουςτόνουςότι δεν θα πρέπει να δημιουργεί- 
ται σύγχυση στους πολίτες. «Ο ιός αυτός όπως 
και όλοι οι ιοί, από την πρώτη στιγμή που κυ
κλοφόρησε άρχισε να μεταλλάσσεται. Από τα 
έως τώρα δεδομένα έχει φανεί ότι η βρετανι
κή παραλλαγή είναι πιο μεταδοτική, δεν προ- 
καλεί όμως πιο σοβαρή νόσο. Ωστόσο, το γεγο-

Είναι σημαντικό να γίνονται 
συνεχή ιεσι; στον πήηθυσμό, 
ώστε να περιορίζεται 
η μετάδοση από tous 
ασυμπτωματικού5 (popas

νόςτης μεγαλύτερης μεταδοτικότητας από μό
νο του είναι σοβαρό. Αν νοσήσουν πάρα πολ
λοί, θα επιβαρυνθεί το σύστημα Υγείας και θα 
έχουμε τελικά περισσότερους θανάτους. Φαί
νεται, όμως ότι το εμβόλιο είναι αποτελεσμα
τικό σε αυτή την παραλλαγή του βρετανικού 
στελέχους», τονίζει.

Σε ό,τι αφορά το μεταλλαγμένο στέλεχος της 
Νότιας Αφρικής η κυρία Παυλοπούλου λέει ότι 
δεν υπάρχουν επιστημονικά δεδομένα. «Εχει 
γίνει μια πρώτη μελέτη στο εργαστήριο, όπου 
εξετάστηκαν οροί μικρού αριθμού ατόμων που 
είχαν νοσήσει από κορωνόίό και είδαν κατά πό
σο οι οροί αυτοί, τα αντισώματα με άλλα λόγια, 
μπορούσαν να εξουδετερώσουν το νέο στέλε
χος. Φάνηκε ότι ήταν μικρότερη η δυνατότητα 
εξουδετέρωσης η οποία διέφερε όμως από άτο
μο σε άτομο. Αυτό, βεβαίως, δεν σημαίνει ότι 
ανταποκρίνεται στην πραγματικότητα. Τα εμ
βόλια δημιουργούν μεγάλους τίτλους αντισω
μάτων και υπάρχει και πρόσθετη ισχυρή απά
ντηση από το ανοσολογικό σύστημα του οργα
νισμού, από την οποία είναι πολύ δύσκολο να 
ξεφύγει ο ιός. Δεν πρέπει να ανησυχούμε, αλ
λά οι επιστήμονες πρέπει να παρακολουθούν 
τις μεταλλάξεις πολύ στενά».

Το μέλος της Εθνικής Επιτροπής Εμβολια
σμών χαρακτηρίζει «δυσάρεστες και απαρά
δεκτες» τις καθυστερήσεις που καταγράφο
νται από πλευράς φαρμακευτικών εταιρειών 
στις παραδόσεις των εμβολίων, τονίζοντας ότι 
θα πρέπει να ασκηθούν πιέσεις ώστε οι φαρμα
κευτικές εταιρείες να τηρήσουν τα συμβόλαια.

«Πρέπει να υπάρξει πίεση τόσο κεντρικά, 
από τις Αρχές της Ε.Ε., όσο και από τις κυβερ
νήσεις των ευρωπαϊκών χωρών, ώστε να ηα- 
ραληφθούν και άλλα εμβόλια. Βεβαίως, αναμέ
νουμε την έγκριση νέων εμβολίων. Αυτό που 
πρέπει να κάνουμε όταν έρθουν οι δόσεις εί
ναι να επιταχύνουμε τον ρυθμό εμβολιαστικής 
κάλυψης», καταλήγει.
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Οι μεχαΜάξεις 
είναι nofhj πιο 

μολυσματικές, θα 
επικρατήσουν στην 

Εήήάδα και θα 
υποκατπστήσουν ιό 

υπάρχον οτέΗεχος, 
εκτιμούν οι καθηγητής 
που επεξεργάζονται τα 

μοντέλα πρόβήεψης 
των κρουσμάτων

Της ΔΗΜΗΤΡΑΣ ΠΑΗΑΝΟΥ
d.pananou@realnews.gr

Τ
ην εκτίμηση ότι πιθανώς η Ελλάδα βρί
σκεται στην αρχή ενός τρίτου κύματος 
της πανδημίας εκφράζουν στη Realnews 
ο καθηγητής Πνευμονολογίας Νίκος Τζανά- 

κης και ο καθηγητής Περιβαλλοντικής Μηχα
νικής του ΑΠΘ, Δημοσθένης Σαρηγιάννης, 
τα μοντέλα των οποίων έχουν προβλέψει μέ
χρι στιγμής με επιτυχία την πορεία της πανδη
μίας στη χώρα μας.

Αυξητική τάση των κρουσμάτων της νόσου 
COVID-19 τις επόμενες εβδομάδες στη σκιά 
των μεταλλάξεων, προβλέπει το προγνωστι
κό μοντέλο του κ. Τζανάκη. Ο διευθυντής της 
Πανεπιστημιακής Πνευμονολογικής Κλινικής 
στο ΠΑΓΝΗ και αντιπρόεδρος της Ελληνικής 
Πνευμονολογικής Εταιρείας αναφέρεται μό
νο στο πλέον συντηρητικό σενάριο πρόγνω
σης μη θέλοντας -όπως λέει- να τρομοκρατή
σει τους πολίτες.

«Δεν θα ήθελα να τρομάξω τον κόσμο. Πι
στεύω, άλλωστε, ότι δεν θα φτάσουμε σε 
ακραία σενάρια. Εχουν ληφθεί μέτρα που, όσο 
και αν τα κριτικάρουμε, έχουν μία επίδραση. 
Στο πλαίσιο αυτό, το μοντέλο που "τρέχω" δεί
χνει ότι στις 15 με 20 Φεβρουάριου τα κρού
σματα θα κινηθούν σε υψηλούς τετραψήφι- 
ους αριθμούς μεταξύ 1.600 και 2.000, με εν
διάμεση τιμή τα 1.800 κρούσματα ανά ημέ
ρα. Η αύξηση των διασωληνωμένων θα ξεκι
νήσει γύρω στις 20 Φεβρουάριου, οπότε και 
θα αρχίσει να αντιστέκεται η μείωση των πε
ριστατικών. Στη συνέχεια -αρχικά με βραδείς 
ρυθμούς και μετά με ταχείς ρυθμούς- θα αρχί
σουν να αυξάνονται και οι διασωληνωμένοι».

Τα μοντέλα που επεξεργάζεται ο κ. Τζανά- 
κης βασίζονται σε επιστημονικές εκτιμήσεις 
οι οποίες γίνονται σε συνάρτηση με τις προη
γούμενες μετρήσεις.

Ο καθηγητής χρησιμοποιεί μαθηματικές 
συναρτήσεις που παρουσιάζουν εξαιρετικές 
εφαρμογές σε βιολογικά συστήματα όπως οι 
επιδημίες αλλά και η παρούσα πανδημία. Αυ
τά τα μαθηματικά μοντέλα τροποποιούνται κα
τάλληλα με παραδοχές και όρους σε μια προ
σπάθεια να αντανακλούν τις πραγματικές συν
θήκες και τη δυναμική της εκάστοτε χρονικής 
στιγμής π.χ. ύπαρξη ή άρση απαγορευτικών 
μέτρων, εμβολιασμοί, μεταλλάξεις κ.λπ.

Ο καθηγητής Πνευμονολογίας αναφέρεται 
στο τρίτο κύμα, λέγοντας ότι πιθανώς βρισκό
μαστε στις αρχές του. «Είναι πολύ πιθανό το 
τρίτο κύμα να έχει ήδη ξεκινήσει. Οι μεταλλά
ξεις, όπως η βρετανική, θα επικρατήσουν σύ
ντομα στην Ελλάδα, διότι είναι πολύ πιο μο
λυσματικές και θα υποκαταστήσουν το υπάρ
χον στέλεχος. Είναι παράγοντας πολύ σημαντι-

Συναγερμόε για
ίο τρίτο κύμα!

ΤΑ ΚΡΟΥΣΜΑΤΑ ΣΤΗΝ ΕΛΛΑΔΑ
□ Πρόβλεψη (δεύτερο κύμα) ·— Πρόβλεψη (τρίτο κύμα) Ο Πραγματικά κρούσματα
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ΠΗΓΗ:
Ν. Τζανάκη*, διεύθυνσή ins Πανεπιστημιακή* 

Πνευμονολογικήί Κλινική* 
στο ΠΑΓΝΗ και αντιπρόεδροί ins Ελληνική* 

Πνευμονολογικήϊ Εταιρεία*

Ο ΚΑΘΗΓΗΤΗΣ ΠνευμονολογΚΒ 
Ηίκο* Τζανάκη*

Ο ΚΑΘΗΓΗΤΗΣ Περιβαλλοντική* 
Μηχανική* του ΑΠΘ, Δημοσθένη* 
Σαρηγιάννη*

κός για να αναμένουμε νέο κύμα», καταλήγει ο κ. Ν. Τζανάκης.

Υπό πίεση οι ΜΕΘ
Εξαρση της πανδημίας στη χώρα προβλέπει και το μοντέλο του 
Δ. Σαρηγιάννη, καθηγητή Περιβαλλοντικής Μηχανικής του ΑΠΘ 
και επικεφαλήςτης διεπιστημονικής ομάδας «HERACLES», που 
καταγράφει περαιτέρω ανοδική τάση των κρουσμάτων αλλά 
και των εισαγωγών στα νοσοκομεία, από τις 17 Φεβρουάριου 
και έπειτα. Η αύξηση αυτή, όπως υποστηρίζει, θα επιταχύνε
ται όσο περνά ο καιρός.
«Ο ρυθμός αύξησης θα είναι μεγαλύτερος και αυτό μπορεί να 
έχει ως συνέπεια περίπου στις 10-20 Μαρτίου να έχουμε ξεπε- 
ράσει τις 600 κλίνες ΜΕΘ και να βάζουμε σε πίεση το σύστημα 
υγείας, θα έλεγα ότι θα έχουμε ξεπεράσει το 80% των κλινών 
γύρω στις 8 με 10 Μαρτίου και κάπου εκεί θα έχουν χτυπήσει 
έντονα καμπανάκια συναγερμού. Αν θέλουμε να είναι αποτε
λεσματικότερα, πιο στοχευμένα και λιγότερο βαριά τα μέτρα 
από πλευράς χρόνου και διάρκειας, καλύτερα να τα λάβουμε 
νωρίτερα», δηλώνει ο καθηγητής του ΑΠΘ.

ΕξάπΒωση
Παράλληλα, ο Δ. Σαρηγιάννης εκτιμά ότι η εξάπλωση των με
ταλλάξεων σηματοδοτεί ένα νέο κύμα στη χώρα. Πλέον, όπως 
τονίζει στο μοντέλο του, ο ευαίσθητος δείκτης είναι οι ΜΕΘ. 
«Λόγω των μεταλλάξεων το μοντέλο θα βγάζει μεγαλύτερη δι- 
ασπορά. Αρα ο δείκτης των κρουσμάτων δεν είναι ο πιο σημα
ντικός αλλά η πίεση στο ΕΣΥ και στις κλίνες των νοσοκομείων».

Σε ό,τι αφορά τα κρούσματα που καταγράφονται στα σχο
λεία, ο καθηγητήςτου ΑΠΘ σχολιάζει ότι είναι πολύ πιθανόν να 
οφείλονται στην εξάπλωση της μετάλλαξης. «Το λάθος και η ιδε

οληψία που ανιχνεύω σε μερικές τοποθετήσεις 
είναι όταν λένε ότι τα σχολεία πρέπει να κλεί- 
σουν τελευταία. Διαφωνώ. Η άποψη αυτή βα
σίζεται στο ότι τα σχολεία έχουν ένα σταθερό 
συντελεστή επίδρασης στη διασπορά. Δεν εί
ναι έτσι. Η πρωτοβάθμια εκπαίδευση από πολ
λές μελέτες στο εξωτερικό παίζει ρόλο πολλα
πλασιαστή. Αν η διασπορά στην κοινότητα εί
ναι μικρή, τα σχολεία έχουν μικρή επίδραση.

Προβήΐέπεται ανοδική 
τάση των κρουσμάτων 
αάάά και των εισαγωγών 
στα νοσοκομεία, από us 17 
Φεβρουάριου και έπειτα

Αν η διασπορά είναι μεγάλη, τα σχολεία έχουν 
πολύ μεγαλύτερη επίδραση. Τον Μάιο και τον 
Ιούνιο, όταν άνοιξαν τα σχολεία, δεν έγινε τίπο
τα γιατί είχαμε μικρή διασπορά στην κοινότη
τα. Τον Νοέμβριο, όμως κλείναμε δραστηρι
ότητες τη μια μετά την άλλη και τα κρούσμα
τα δεν υποχωρούσαν. Οταν έκλεισαν τα σχο
λεία, λειτούργησε το lockdown», σημειώνει ο 
κ. Σαρηγιάννης.
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ί«Αν δεν αλλάξει δραστικά ο προγραμματισμός 
παραδόσεων εμβολίων, εντός του καλοκαιριού 

θα έχει εμβολιαστεί το κρίσιμο ποσοστό 
πληθυσμού, χτίζοντας έτσι τείχος ανοσίας»
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Συνέντευξη ΠΟΛΙΤΙΚΗ

Στον ΓΙΩΡΓΟ ΣΙΑΑΗΜΑ

g.siadimas@realnews.gr

Η
 πίεση στο σύστημα Υγείας αποτελεί 
τον γνώμονα για τις αποφάσεις που 
λαμβάνουμε», επισημαίνει ο αναπλη

ρωτής υπουργός Υγείας Βασίλης Κοντοζαμάνης. 
Σε συνέντευξή του στη Realnews, ο κ. Κοντοζα
μάνης τονίζει ότι η χώρα είναι προετοιμασμένη 
να αντιμετωπίσει και τρίτο κύμα πανδημίας. Ξε
καθαρίζει, ωστόσο, ότι πρωτεύουσας σημασίας 
είναι η πιστή εφαρμογή των μέτρων, γιατί έτσι 
ελέγχεται η πανδημία. Ο κ. Κοντοζαμάνης εκτι
μά, τέλος ότι εντόςτου καλοκαιριού θα έχει εμ
βολιαστεί μεγάλο μέρος του πληθυσμού.

■ Ο σχεδιασμός για τον εμβολιασμό πρόχω
μά όπως τον είχατε σχεδιάσει; Δηλαδή, έχουν 
εμβολιαστεί μέχρι σήμερα όσοι είχατε υπολο
γίσει, παρά τις καθυστερήσεις με τα εμβόλια;

Στόχοςτον Ιανουάριο ήταν 200.000 εμβολια
σμοί και ξεπεράσαμε στοτέλοςτου μήνα τους 
280.000 εμβολιασμούς. Μέχρι σήμερα έχουν 
διενεργηθεί περισσότεροι από 380.000 εμβο
λιασμοί και αυξάνουμε τη δυναμικότητά μας 
σταδιακά, ανάλογα με τη διαθεσιμότητα των 
εμβολίων. Η όλη επιχείρηση είναι πρωτόγνω
ρη και απαιτείτη συνεργασία πολλών ανθρώ
πων, από διαφορετικά υπουργεία και φορείς 
σε απόλυτο συντονισμό. Η αγαστή συνεργα
σία των υπηρεσιών των υπουργείων Υγείας 
Ψηφιακής Διακυβέρνησης και Προστασίας 
του Πολίτη, της Πολιτικής Προστασίας του Ε
θνικού Οργανισμού Δημόσιας Υγείας και των 
Ενόπλων Δυνά μεων διασφαλίζει την 
επιτυχία του εγχειρήματος 
Από την έναρξη των εμβολιασμών, ο 
μηχανισμός λειτουργεί άψογα, φυ
λάσσει και διακινεί τα εμβόλια τη
ρώντας όλες τις απαιτήσεις ποιότη
τας και ασφάλειας ενώ, ταυτόχρο
να, στα εμβολιαστικά κέντρα ο εμ
βολιασμός του πληθυσμού εξελίσ
σεται ομαλά.
Οι καθυστερήσεις που αναφέρετε 
-οι οποίες παρατηρούνται σε όλες 
τις χώρες παγκοσμίως- μέχρι στιγ
μής δεν έχουν επηρεάσει σημαντι
κά τον σχεδίασμά μας. Η Ευρωπαϊ
κή Ενωση λαμβάνει όλα τα απαραί
τητα μέτρα προκειμένου να διασφα
λίσει ότι οι παραδόσεις των εμβολί
ων θα γίνουν βάσει των συμφωνιών 
που έχουν επιτευχθεί.

■ Οι δόσεις των εμβολίων που θα έρθουν από 
εδώ και πέρα στη χώρα μας αρκούν; Πότε θα 
ξεκινήσουν οι επόμενες ηλικιακές ομάδες;

Η συμμετοχή μας στον κοινό Ευρωπαϊκό Μη
χανισμό Προμήθειας μας δίνει τη δυνατότη
τα να έχουμε πρόσβαση σε ένα χαρτοφυλά
κιο εμβολίων. Να σημειωθεί ότι η Ε.Ε. χρημα
τοδοτεί την ανάπτυξη των εμβολίων, η οποία 
και θεωρείται συμμετοχή στο κόστος του εμ
βολίου που κάθε κράτος-μέλος καλείται να κα
ταβάλει. Η Ελλάδα έχει προαγοράσει τιςποσό- 
τητες που της αναλογούν με βάση τον πληθυ
σμό της. Από τις συμφωνίες προαγοράς προ
σβλέπουμε στην ελαχιστοποίηση του ρίσκου 
αηότη μη παραγωγή ενός εμβολίου και στην 
παραγωγή ποσοτήτων εμβολίων, σε συγκε
κριμένο χρόνο και τιμή, υπό την προϋπόθε
ση ότι το εμβόλιο θα λάβει άδεια κυκλοφορίας. 
Ο στόχος μας είνα ι να καλυφθεί το σύνολο του

τερο πληθυσμό και θα λειτουργούμε περισσό
τερα εμβολιαστικά κέντρα για να εξυπηρετή- 
σουμετουςσυμπολίτεςμας. Οι επόμενεςηλικι- 
α κές ομάδες ξεκινούν άμεσα. Μ ε βάση την α
πόφαση της Εθνικής Επιτροπής Εμβολιασμών 
για τη χορήγηση του εμβολίου AstraZeneca 
στις ηλικίες κάτω των 65, θα ξεκινήσει το κλεί
σιμο των ραντεβού για την ηλικιακή κατηγο
ρία 60-64 τις επόμενες ημέρες ενώ εντός του 
Φεβρουάριου θα ξεκινήσει επίσης και για την 
ηλικιακή κατηγορία 75-80.

■ Πότε θεωρείτε ότι θα επιτευχθεί η ανοσία 
στον γενικό πληθυσμό;

Ανσυνεχίσουμε μετουςρυθμούςπου πραγμα
τοποιούνται οι εμβολιασμοίσήμερα και χωρίς 
να αλλάξει δραστικά ο προγραμματισμόςτων 
παραδόσεωντουςεπόμενουςμήνες θεωρώ ό
τι εντόςτου καλοκαιριού θα έχουμε καταφέρει 
να εμβολιάσουμε το κρίσιμο ποσοστό πληθυ
σμού, χτιζονταςέτσι αναγκαίο τείχος ανοσίας. 
Μου δίνεται η ευκαιρία να τονίσω στο σημείο 
αυτό τη σημασία που έχει να εμβολιαστεί κά
θε συμπολίτης μας. Δεν προστατεύουμε μό
νο τον εαυτό μας αλλά και τους ανθρώπους 
στο περιβάλλον που κινούμαστε. Τα εμβόλια 
είναι ασφαλή και αποτελεσματικά. Είναι το με
γάλο όπλο που έχουμε στα χέρια μας ώστε να 
ξεπεράσουμετην πανδημία. Είναι, δε, η βασι
κή προτεραιότητα της κυβέρνησης ώστε να 
διαμορφώσουμε τις συνθήκες να επιστρέφει 
η χώρα στην κανονικότητα.

■ Είμαστε ήδη πάνω στο τρίτο κύμα; Σας ανη
συχεί η μετάλλαξη του ιού;

Οχι, δεν είμαστε στο τρίτο κύμα ακόμα. Είμα
στε, όμως προετοιμασμένοι να το αντιμετω
πίσουμε. Μας ανησυχούν οι μεταλλάξεις του 
κορωνόίού και αυτή την περίοδο αξιολογούμε 
τα πρώτα δεδομένα, που καταδεικνύουν πόσο 
αυτές οι μεταλλάξεις επηρεάζουν την εξέλιξη 
της πανδημίας ώστε να πράξουμε ανάλογα. 
Σε κάθε περίπτωση, ο κρισιμότερος παράγο
ντας περιορισμού της διασποράς και μετάδο
σης του ιού είναι η πιστή τήρηση των μέτρων 

από τον καθένα αηό εμάς. Με 
τον τρόπο αυτό, θα δεχθεί και λι- 
γότερη πίεση το σύστημα Υγείας 
Γνωρίζουμε όλοι ότι κάθε σύστη
μα Υγείας έχει πεπερασμένες δυ
νάμεις. Γι' αυτό γνώμονα των α
ποφάσεων αποτελεί η πίεση που 
δέχεται το σύστημα σε συνδυα
σμό μετά επιδημικά δεδομένα. 
■ Είμαστε προετοιμασμένοι ε- 
νόψει πιθανού τρίτου κύματος; 
Απότην αρχή της πανδημίαςσχε- 
διάσαμεόλα τα πιθανά και ακραία 
σενάρια εξέλιξηςτηςπορείαςτης 
νόσου στη χώρα. Προετοιμάσα
με όσο το δυνατόν καλύτερα το 
σύστημα Υγείας Το ενισχύσαμε 
και συνεχίζουμε να το κάνουμε. 
Τόσο σε ανθρώπινο δυναμικό, ό

σο και σε οικονομικούς και υλικούς πόρους.
Η σύγκριση με άλλες χώρες ακόμα και με πιο 
σύγχρονα συστήματα Υγείαςκαι πιο πλούσιες 
καταδεικνύει ότι η Ελλάδα τα έχει καταφέρει. 
Και είμαστε υπερήφανοι, γιατί η χώρα μαςα- 
ναδείχθηκε σε υπόδειγμα διαχείρισηςτης κρί
σης παγκοσμίως. Με βάση την εμπειρία που έ
χουμε αποκτήσει, έχουμε εκπονήσει επιχειρη
σιακό σχέδιο δράσης προκειμένου να αντι
μετωπίσουμε ενδεχόμενο τρίτο κύμα. Μετα
ξύ άλλων, έχουμε προχωρήσει σε έλεγχο των 
τεχνικών υποδομών, στην ανάπτυξη επιπλέον 
πρωτοκόλλων, στην ενίσχυση των εκπαιδευτι
κών δραστηριοτήτων του υγειονομικού προ
σωπικού, στην περαιτέρω ενίσχυση με εξειδι- 
κευμένο προσωπικό κρίσιμων τμημάτων των 
νοσοκομείων, στη δημιουργία συμβουλευτι
κών ομάδων εμπειρογνωμόνων, καθοδήγη
σης και ελέγχου και στην ενίσχυση του ΕΚΑΒ/ 
Κέντρου Επιχειρήσεων Υγείας.

«Γνώμοναε των 
αποφάσεών μ as είναι 

η πίεση που δέχεται 
σύστημα Yyeicis

«Αν δεν αΜάξει δραστικά ο προγραμματισμός των 
παραδόσεων εμβοϋίων, εντός του καλοκαιριού θα 
έχει εμβολιαστεί το κρίσιμο ποσοστό πληθυσμού, 

χτίζοντας έτσι τείχος ανοσίας»

πληθυσμού. Δεδομένου του ρίσκου που υφίσταται από την ενδεχόμενη αποτυ
χία στην ανάπτυξη τελικού προϊόντος τα αποτελέσματα των κλινικών δοκιμών 
και από τις διαφορετικές τεχνολογίες ανάπτυξης η Ε.Ε. έχει αναπτύξει ένα χαρ
τοφυλάκιο προϊόντων, προκειμένου να διασφαλιστούν ικανές και επαρκείς πο
σότητες για κάθε χώρα.
Η Εθνική Επιτροπή Εμβολιασμών έχει καθορίσει τις προτεραιότητεςτων ομάδων 
του πληθυσμού που θα εμβολιαστούν. Η ζήτηση είναι αυξημένη. Ομως με το 
πέρασμα του χρόνου, αυξάνεται και η παραγωγή εμβολίωναπότιςεταιρείεςκαι 
βάσει προγραμματισμού τους επόμενους μήνες θα έχουμε μεγαλύτερες παρα
δόσεις ευελπιστώντας να έχουμε εμβολιάσει ένα πολύ μεγάλο μέρος του πλη
θυσμού μέχρι το τέλος της άνοιξης
Οσο η διαθεσιμότητα των εμβολίων ανεβαίνει, τόσο θα εμβολιάζουμε περισσό-

Αναπληρωτής υπουργός Υγείας
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Το φιάσκο των
Οι γραφειοκρcites των Βρυξελλών, μετά τα μοιραία 

λάθη tous, προσπαθούν τώρα να «στριμώξουν» 
ns βιομηχανίεβ για να μοιραστούν ns πατάνε

Η
 προμήθεια και η διάθε

ση εμβολίων κατά του 
Covid-19 εξελίσσονται 
στο μεγαλύτερο φιάσκο 
στην ιστορία τηε Ε.Ε., 

ένα φιάσκο που αναπόφευκτα θα μετα
φραστεί σε απώλεια ανθρώπινων ζωών. 

Η πολυδιαφημισμένη επιχείρηση εμ
βολιασμού των Ευρωπαίων ξεδιπλώνει 
την αποτυχία τηε Ενωσηε, επιφέρονταε 
ένα ακόμη πλήγμα στουε γραφειοκρά- 
τεε των Βρυξελλών.

Την περασμένη εβδομάδα, όσοι πα
ρακολούθησαν τιε δηλώσειε τηε επικε- 
φαλήε τηε Κομισιόν Ούρσουλα φον 
ντερ Λάιεν είναι βέβαιο ότι θα απόρη
σαν με τιε διαδοχικέε... κωλοτούμπεε 
τηε σε ό,τι αφορά τη στάση των Ευρω
παίων απέναντι στουε φαρμακευτικούε 
κολοσσούε.

Μπαλάκι ευθυνών
Ο μέσοε πολίτηε τηε Ε.Ε. είναι αδύνα
τον να καταλάβει τι έχει συμβεί πίσω 
από κλειστέε πόρτεε σε ό,τι αφορά τιε 
συμφωνίεε για την προμήθεια εμβο
λίων. Πού αρχίζει και πού σταματά η 
ευθύνη τηε A8traZeneca; Η αδυναμία 
τηε να παραδώσει επαρκείε δόσειε εμ
βολίων στην Ε.Ε. οφείλεται στην αδυ
ναμία παραγωγήε, σε «μυστικά» deal8 
τηε εταιρίαε με το 
Λονδίνο ή σε κά
τι πιο απλό, όπωε 
η ανικανότητα τηε 
Ε.Ε. να παραγγεί- 
λει έγκαιρα επαρ
κείε δόσειε εμβο
λίων; Δυσκίνητη 
και γραφειοκρατι
κή η Κομισιόν έχα
σε πολύτιμο χρό
νο προσπαθώνταε 
να ισορροπήσει 
ανάμεσα στα συμ
φέροντα χωρών 
και μεμονωμένων 
φαρμακοβιομηχα
νιών. Το πρώτο και 
μεγάλο ζητούμε
νο ήταν η εξασφά
λιση επαρκών δό
σεων εμβολίων για 
όλον τον ευρωπαϊ
κό πληθυσμό, μέ
σα από ισχυρά συμ
βόλαια με ακλόνη- 
τεε ρήτρεε. Αυτό 
δεν έγινε. Πλέον, η 
επιχείρηση εμβο
λιασμού καθυστε
ρεί 4-5 μήνεε, γε- 
γονόε που θα στοι
χίσει ζωέε, δεκάδεε 
δισεκατομμύρια σε 
οικονομική ζημία 
και ένα ακόμη χα
μένο καλοκαίρι.

Πλέον, οι κα- 
ρεκλοκένταυ- 
ροι των Βρυξελ
λών συνειδητο

ποιούν ότι πρέπει να κάνουν σπριντ 
και όχι βάδην... «Οι Ευρωπαίοι πολι
τικοί έχουν αρχίσει να εκφράζουν αυ
τό που κάποτε θεωρούνταν ανήκου
στο σχετικά με τιε φαρμακευτικέε 
πατέντεε» αναφέρει το Politico, το- 
νίζονταε πωε είναι «γνωστό ότι οι με- 
γάλεε φαρμακευτικέε θεωρούν ότι η 
Ε.Ε. και τα κράτη-μέλη είναι σύμμα
χοι στον εμπορικό πόλεμο απέναντι 
στιε φαρμακευτικέε από τιε ΗΠΑ, την 
Ιαπωνία και τιε χώρεε τηε Ν. Ασίαε και 
τηε Αφρικήε».

«Το θέσφατο αυτό σήμερα φαίνεται 
να αλλάζει, με δεδομένεε τιε συνεχιζό- 
μενεε καθυστερήσειε και ανεπάρκειεε 
στα εμβόλια, που θέτουν σε κίνδυνο τα 
σχέδια ανάσχεσηε τηε πανδημίαε» προ
σθέτει, παραθέτονταε δηλώσειε και δη- 
μόσιεε παρεμβάσειε αξιωματούχων και 
πολιτικών, μεταξύ των οποίων και του 
προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ Αλέξη Τσίπρα. 
«Τον χορό άνοιξαν σημαντικέε φωνέε 
τηε ευρωπάίκήε πολιηκήε σκηνήε και 
το ενδιαφέρον είναι ότι προέρχονται 
από διαφορεχικούε πολιτικούε χώρουε».

«Ανάγκη έκτακτων μέτρων»
«Ο πρόεδροε του Ευρωπαϊκού Συμβου
λίου Σαρλ Μισέλ μίλησε για την ανά
γκη έκτακτων μέτρων ακόμα και σε επί

πεδο αλλαγών σε 
επίπεδο συνθη
κών που διέπουν 
τη λειτουργία τηε 
Ενωσηε» προσθέ
τει, επικαλούμενο 
πληροφορίεε ότι 
πίσω από την ανα
φορά Μισέλ σε 
«έκτακτα μέτρα» 
βρίσκεται η συζή
τηση για το άρθρο 
122 τηε Συνθήκηε 
για τη Λειτουργία 
τηε Ευρωπαϊκήε 
Ενωσηε, δηλαδή 
την πρόβλεψη για 
τη λεγάμενη «υπο- 
χρεωπκή αδειοδό- 
τηση», που οδηγεί 
στην υποχρέωση 
των εταιριών που 
παράγουν σήμερα 
τα εμβόλια, να μοι
ραστούν τιε πατέ
ντεε.

«Θετικόε σε 
ένα τέτοιο ενδε
χόμενο φάνηκε 
και ο υπουργόε 
Οικονομικών τηε 
Γερμανίαε Αλτμά- 
ιερ, σε περίπτω
ση που οι εταιρίεε 
δεν παράξουν τα 
εμβόλια που απαι
τούνται και στον 
χρόνο που έχουν 
δεσμευτεί» ανα- 
φέρεται σε σχετι
κό ρεπορτάζ.

Το παράδειγμα 
ins Ouyyapias

Εξαίρεση αποτέλεσε από την 
πρώτη στιγμή η Ουγγαρία, που 
υπερασπίζεται την επιλογή της 
να αγοράσει ρωσικά και κινεζικά 
εμβόλια εκτός του κοινού προ
γράμματος αγορών της Ε.Ε. Ο 
υπουργός Εξωτερικών της Ουγ
γαρίας υπέγραψε σύμβαση στη 
Μόσχα για 2.000.000 δόσεις του 
Sputnik V, χαρακτηρίζοντας τη 
στρατηγική της Ε.Ε. πολύ λίγη 
και πολύ αργή.

«Ο παραγωγός, ο οποίος έχει 
προτεραιότητα από την Ε.Ε., πα
ρέχει περισσότερα εμβόλια σης 
ΗΠΑ, στο Ηνωμένο Βασίλειο και 
το Ισραήλ. Αυτό είναι γεγονός. 
Και νομίζω όη χρειάζεται τουλάχι
στον να εξηγηθεί σε έναν βαθμό. 
Βλέπουμε και το Ηνωμένο Βασί
λειο να χρησιμοποιεί το εμβόλιο 
της AstraZeneca για τον εμβολι
ασμό των Βρετανών. Ο Ευρωπαϊ
κός Οργανισμός Φαρμάκων δεν 
έχει ακόμη δώσει την έγκριση. 
Χρειάζεται επίσης μια εξήγηση. 
Και, εν τω μεταξύ, ενώ οι προσ
δοκίες ήταν πολύ υψηλές, οι πα
ραδόσεις είναι πολύ αργές και 
περιέχουν λιγότερα εμβόλια» εί
πε στο Euronews ο Πίτερ Σιιάρ- 
το, υπουργός Εξωτερικών της 
Ουγγαρίας, η οποία έχει συμφω
νήσει να αγοράσει και 5.000.000 
δόσεις του εμβολίου της κινεζι
κής Sinopharm.

εμβολίων και ο κε

Εμβολιάστηκαν 3 cftous 100 στην Ε.Ε.!
ΟΙ ΚΑΘΥΣΤΕΡΗΣΕΙΣ στη διανομή των εμ
βολίων αναμένεται να έχουν σοβαρέε οικο- 
νομικέε επιπτώσειε στην Ε.Ε., με το κόστοε να 
εκτιμάται ότι μπορεί να ανέλθει στα 100 δισ. 
ευρώ. Οπω s επισημαίνει το Bloomberg, η Ε.Ε. 
αντιμετωπίζει απώλειεε πολλών δισ. εξαιτίαε 
τηε αργήε και χαοτικήε διαδικασίαε διανομήε 
των εμβολί ων σε σύγκριση με 
χώρεε όπωε το Ηνωμένο Βα
σίλειο και οι ΗΠΑ

Τα περιοριστικά μέτρα 
που έχουν επιβληθεί σηε χώ
ρεε τηε Ε.Ε. έχουν ωε συνέ
πεια η οικονομία τηε Ενωσηε 
να υπολειτουργεί περίπου 
στο 95% σε σχέση με πριν από το ξέσπασμα 
τηε πανδηαίαε, γεγονόε που μεταφράζεται, 
σύμφωνα με υπολογισμούε του Bloomberg 
Economics, σε απώλειεε παραγωγήε που εν
δέχεται να φτάσουν σε κόστοε τα 12 δισ. ευρώ 
ανάεβδομάδα

Επιπλέον, σε σύγκριση με χώρεε όπωε οί 
ΗΠΑ και η Μεγάλη Βρετανία, η Ενωση είναι 
αρκετά πίσω σε εμβολιασμούε, τουε οποίουε 
πραγματοποιεί με πιο αργό ρυθμό. Μέχρι να

καταφέρει να φτάσει τιε υπόλοιπεε χώρεε, η 
Ε.Ε. είναι υποχρεωμένη να διατηρήσει τα πε- 
ριορισηκά μέτρα, ακόμη και εάν άλλεε μεγά- 
λεε παγκόσμιεε οικονομίεε επιστρέφουν σε 
μια κανονικότητα. Αυτό σημαίνει, σύμφωνα 
με το Bloomberg, ότι καθυστερήσειε ενόε ή 
δύο μηνών θα ισοδυναμούσαν με ένα κόστοε 

50-100 δισ. ευρώ.
Μέχρι στιγμήε, η Ευρω

παϊκή Ενωση έχει χορηγήσει 
μόλιε 3 δόσειε ανά 100 άτο
μα, παραμένονταε αρκετά πί
σω από το Ηνωμένο Βασίλειο, 
που έχει χορηγήσει 15, και τιε 
ΗΠΑ με 10, σύμφωνα με το 

Bloomberg Vaccine Tracker. Η Ε.Ε. προβλέ
πει πωε θα αυξηθούν οι δόσειε που θα παρα- 
λάβει κατά το δεύτερο τρίμηνο του τρέχοντοε 
έτουε, ενώ παράλληλα εξακολουθεί να σχεδι
άζει τον εμβολιασμό του 70% του πληθυσμού 
έωε το καλοκαίρι. Ωστόσο, η Allianz SE εκτι
μά ότι οι χώρεε τηε Ε.Ε. είναι πέντε εβδομάδεε 
πίσω όσον αφορά την επίτευξη αυτού του στό
χου, και οι εμβολιασμοί πρέπει να επιταχυν
θούν κατά έξι φορέε.

I Στα 100 δισ. ευρώ 
υπολογίζεται 
το κόστοβ των 

καθυστερήσεων
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Sputnik-V: Από τη... Γερμανία με αγάπη
Β

Η ΕΛΛΕΙΨΗ εμβολίων οδηγεί σε 
αναθεώρηση των πολιτικών που ακο
λουθήθηκαν για τα εμβόλια Μετάτην 
κάμψη των πρώτων ενδοιασμών από 
την πλευρά ms Ε.Ε. και mv εκπεφρα
σμένη από την καγκελάριο Μέρκελ 
ετοιμότητα ms Γερμανίαε να συμπερι- 
λάβει στο εμβολιαστικό ms πρόγραμ
μα κάθε εμβόλιο που πληροί ns προ- 
διαγραφέ8 ασφαλείαβ, ανοίγει ο δρό- 
pos για συμπράξειβ στην παρασκευή 
του ρωσικού εμβολίου Sputnik V 

Αφορμή στάθηκε μια μελέτη που 
δημοσίευσε η φημισμένη βρετανι
κή επιστημονική επιθεώρηση «The 
Lancet», που αποδεικνυει υψηλή 
αποτελεσματικότατα, ms τάξηε του 
91,6%, στην τελευταία κλινική δοκι
μασία του εμβολίου και καλή αντα- 
πόκριση από 

τουβ εθελο- 
ντέβ. Κατόπιν 
όλων αυτών, 
υπάρχει ενδι

αφέρον για συ
νεργασία ms Ρω- 

oias με γερμανική 
φαρμακευηκή

Θετικά μηνύματα για το ρωσικό 
εμβόλιο εξέπεμψε και ο επικεφαλήε 
ms Movipns Εμβόλιασα iais Επιτρο- 
nris STIKO τουΐνσπτούτου Ρόμπερτ 
Κοχ. Μιλώνταβ στη Νοτιοδυτική 

Ραδιοφωνία ανέφερε ότι θεωρεί 
πιθανή mv έγκριση του ρωσικού 

εμβολίου από τον Ευρωπαϊ
κό Οργανισμό Φαρμάκων 

επί τη βάσει δεδομένων 
που έχει ήδη καταθέ

σει, σύμφωνα με ρω- 
σικέ8 πηγέ8. «Θα 

ήμουν ευτυχήβ 
εάν, μέσω του 

Sputnik V, 
εμπλου
τίζαμε 
το εμ-

βολιαστικό pas portfolio». Μάλιστα, 
στη συνέντευξη υπογράμμισε ότι η 
έγκριση του εμβολίου από ns ρωσι
κέ s Αρχέβ ακολουθεί mv ίδια διαδι
κασία με aumvms Ε.Ε.

Το ρωσικό εμβόλιο ανήκει στην 
κατηγορία των εμβολίων oncos αυ
τό ms AstraZeneca, που έχουν πα- 
ραχθεί με τον παραδοσιακό τρόπο, 
δηλαδή με εξασθενημένουβ αδενο- 
ϊούβ, σε αντίθεση με τα εμβόλια των 
Biontech / Pfizer και Moderna που 
χρησιμοποιούν τεχνολογία niRNA. 
Οι Ρώσοι επιστήμονες έχουν χρησι
μοποιήσει δύο ninous ιών, που είναι 
ακίνδυνοι για τον άνθρωπο, τον αδε- 
νοϊό 5 και τον αδενόίό 26 cos ξενιστές. 
Ztous δύο εξασθενημένουβ ιούβ έβα
λαν γενεηκό υλικό του κορονοϊού και 

στη συνέχεια 
στον ανθρώπι
νο οργανισμό. 
Με αυτόν τον 
τρόπο προκα- 
λούνται αντι
σώματα κατά 
των αδενοϊών, 
που περιέχουν 

γενεηκό υλικό του κορονοϊού. Το ρω
σικό εμβόλιο κυκλοφορεί σε πάνω 
από 15 χώρεβ στον κόσμο, μεταξύ αυ
τών στην Αργεντινή στην Τυνησία και 
στο Πακιστάν.

Ενδιαφέρον για να κάνουν χρή
ση του ρωσικού εμβολίου έδειξαν και 
πολλέβ ευρωπάίκέε χώρεβ, oncos η 
Γαλλία και η Ισπανία, στην περίπτω
ση φυσικά που πληροί τα ευρωπαϊκά 
στάνταρ ασφαλείαβ. Το ρωσικό εμ
βόλιο Sputnik V ενδέχεται να εγκρι- 
θεί για χρήση στην Ε.Ε. εντόβ του Φε
βρουάριου με αρχέβ Μαρτίου, δήλω
σε ο επικεφαλήβ του Ρωσικού Ταμεί
ου Αμεσων Επενδύσεων RDIF Κιρίλ 
Ντμίτριεφ. To Sputnik V θα πωλείται 
ons χώρεβ του εξωτερικού omv ημή 
των περίπου 10 δολαρίων (8,3 ευρώ).

I Το ρωσικό εμβόλιο 
κυκλοφορεί σε πάνω 
από 15 χώρεβ και έχει 

παραχθεί με δύο xunous 
ακίνδυνων αδενοϊών

Couid-19
Coronavu ιγμ

VACCINE

Coronavirus
Covid-19
VACCINE

ilSifUIttlW!

Κέρδη που... ζαλίζουν για ns φαρμακοβιομήχανέ

Ο ελληνικής καταγωγής όιενθννων σύμβουλος της Pfizer Αλ- 
μπερτ Μπονρλά

Η ΑΜΕΡΙΚΑΝΙΚΗ φαρμακοβιομηχανία Pfizer περιμέ
νει μέσα στο 2021 έσοδα περίπου 15 δισ. δολαρίων από το 
εμβόλιό ms κατά του Covid-19, το οποίο ανέπτυξε σε συ
νεργασία με τη γερμανική BioNTech. Είναι 
η πρώτη φορά που η εταιρία αποκάλυψε ns 
προβλέψειβ ms για το όφελόβ ms από ns 
πωλήσειβ του εμβολίου σε παγκόσμιο επί
πεδο, ενώ δεν απέκλεισε ότι τα έσοδά ms 
θα είναι τελικά μεγαλύτερα, εάν καταφέρει 
να κλείσει και άλλα συμβόλαια.

Η πρόβλεψη για το περιθώριο κέρδουβ 
cos ποσοστό επί των εσόδων των εμβολίων 
ms κινείται μεταξύ του 20% και του 30%, και σε απόλυτουβ 
αριθμούε τα κέρδη ms (προ φόρων) από τα εμβόλια μπορεί 
να ξεπεράσουντα 4 δισ. δολ, σύμφωνα με tous «Financial 
Times». Το περιθώριο κέρδουβ μπορεί να αυξηθεί μετά τη 
λήξη ms πανδημίαβ, εφόσον η ημή του εμβολίου αυξηθεί 
και το κόστοβ του πέσει. Τόσο τα κόστη όσο και τα κέρδη 
μοιράζονται 50-50 μεταξύ Pfizer και BioNTech.

Οι μεταλλάξει
Ο ελληνικήϊ καταγωγήβ διευθύνων σύμβουλοβ ms Pfizer 
Αλμπερτ Μπουρλά δήλωσε ότι «είναι ένα ολοένα πιο πι
θανό σενάριο» ncos οι άνθρωποι θα χρειάζονται εντσχυτι- 
κέβ δόσειβ του εμβολίου ή εμβόλια με διαφορετική σύν

θεση έναντι των νέων μεταλλάξεων του κορονοϊού, κάτι 
που θα δημιουργήσει μια «διαρκή» ροή εσόδων για την 
εταιρία. «Αν επρόκειτο για μια ανοιχτή αγορά, που ση

μαίνει ότι οι γιατροί και οι πολίτεβ θα εί
χαν την ικανότητα να επιλέγουν ποιο 
εμβόλιο θα κάνουν, νιώθω πολύ βέβαι- 
os ότι θα είχαμε τη μερίδα του λέοντοβ 
στην αγορά» πρόσθεσε. Οι φαρμακοβι
ομηχανία εμφανίζονται να έχουν δια
φορετική οικονομική στρατηγική απέ
ναντι στα εμβόλια για τον Covid-19. Οι 
AstraZeneca και Johnson & Johnson 

έχουν δηλώσει ότι δεν αποσκοπούν στα κέρδη εν μέσω 
πανδημίαβ, ενώ οι Pfizer/BioNTech και Moderna έχουν 
ένα κερδοφόρο μοντέλο.

Το τιμολόγιο
Η Pfizer/BioNTech τιμολογεί περίπου 19 δολάρια τη 
δόση, η Moderna περίπου 25 δολάρια τη δόοη, που 
πουλάει στην αμερικανική κυβέρνηση, και 32 έωβ 37 
δολάρια για τιβ μικρότερεβ παραγγελία, η Οξφόρδη/ 
AstraZeneca 3 έωβ 4 δολάρια τη δόση και το -μη εγκε
κριμένο ακόμη- εμβόλιο ms Johnson & Johnson θα κο
στίζει περίπου 10 δολάρια ανά δόση (αλλά είναι το μο
ναδικό μονοδοσικό).

I Μόνο η Pfizer 
περιμένει μέσα 
στο 2021 έσοδα 
15 δισ. δολαρίων
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1  Ζητά εξηγήσεις ο Σαντορινιός για τις χρεώσεις στο
νοσοκομείο Καλύμνου

Πηγή: ΡΟΔΙΑΚΗ Σελ.: 12 Ημερομηνία
έκδοσης:

07-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

252.49 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ζητά εξηγήσεις ο Σαντορινιάς για τις 
χρεώσεις στο νοσοκομείο Καλύμνου
Ερώτηση προς τον Υπουργό Υγείας κατέθεσε ο 
Νεκτάριος Σαντορινιάς σχετικά με τα πρόσφατα 
δημοσιεύματα που κατακλύζουν τον τοπικό δω- 
δεκανησιακό Τύπο και κάνουν λόγο για αποφά
σεις της Διοίκησης του ΓΝ- ΚΥ Καλύμνου να επι
βαρύνονται οι συνοδοί των ασθενών, με ίδια 
έξοδα, το κόστος του προαπαιτούμενου τεστ 
Covid-19, όπως επίσης καιτηχρέωση με 25 ευρώ 
όσων νησιωτών χρειάζεται να εξεταστούν για τον 
ιό Ναυτικοί, ταξιδιώτες, μόνιμοι διαμένοντες, κ.α.).

Η ερώτηση που συνυπογράφεται και από τον 
Τομεάρχη της ΚΟ του ΣΥΡΙΖΑ- ΠΣ, Ανδρέα Ξανθό, 
σχολιάζει πως η συγκεκριμένη «τροποποίηση» 
της διαδικασίας ελέγχου για κορωνοϊό των συνο
δών ασθενών στο Βουβάλειο Νοσοκομείο, που

μέχρι πρότινος διενεργούνταν δωρεάν και χωρίς 
κωλύματα, επιβαρύνει την ταλαιπωρία των συνο
δών, θέτει σε κίνδυνο τη νοσηλεία των ασθενών 
και διακυβεύει την ασφαλή λειτουργία όλου του 
Νοσοκομείου, ενώ αποτελεί μια ανάλγητη διοικη
τική απόφαση που δεν λαμβάνει υπόψη τα κοι
νωνικά και οικονομικά δεδομένα των οικογε
νειών, που ούτως ή άλλως διαβιούν μια δύσκολη 
περίοδο. Επίσης, το «καπέλο» των 25 ευρώ που 
αποφάσισε η Διοίκηση του Νοσοκομείου να επι
βάλει σε όσους αποταθούν για τεστ κορωνοϊού 
στη δομή ΓΝ- ΚΥ Καλύμνου. και τη χαρακτήρισε 
ως «συμβολή», ανατρέπει στην πράξη τον ρόλο 
της Δημόσιας Δωρεάν Υγείας και προσβάλλει 
τόσο την τοπική κοινωνία, όσο και την ίδια τη λει
τουργία του ΕΣΥ.

Επειδή, σχολιάζει ο Νεκτάριος Σαντορινιάς, το 
Κράτος οφείλει να μεριμνά, ειδικά για τις νησιω
τικές και απομονωμένες περιοχές της χώρας μας. 
που ο κίνδυνος εξάπλωσης, λόγω της γεωμορ
φολογίας τους. είναι πιο υψηλός, ώστε όλοι οι νη
σιώτες να έχουν δωρεάν πρόσβαση στους ελέγ
χους για κορωνοϊό και επειδή ήδη τα νησιά μας 
έχουν υποστεί ανυπολόγιστες οικονομικές και 
κοινωνικές ζημίες και οι κάτοικοί τους ζουν με 
απόγνωση και αγωνία, η Κυβέρνηση οφείλει να 
πάρει θέση σχετικά με τις αιφνίδιες αυτές απο
φάσεις (ΑΠ 848/-29/1/2021 και ΑΠ 469-20/1/2021) 
του ΓΝ- ΚΥ Καλύμνου. Το Υπουργείο, δε, Υγείας, 
πρέπει να απαντήσει αν αυτή η τακτική τελεί στο 
πλαίσιο οδηγιών του ΕΟΔΥ της 2ης ΥΠΕ και της 
ηγεσίας του Υπουργείου ή η περίπτωση επιφόρ

τισης της δαπάνης των τεστ στους συνοδούς 
ασθενών και η περίπτωση της χρέωσης «καπέ
λου» 25 ευρώ για διενέργεια τεστ στο ίδιο το Νο
σοκομείο της Καλύμνου, αποτελεί μεμονωμένο 
τοπικό περιστατικό.

Ο βουλευτής Δωδεκανήσου, τέλος, σχολιάζει 
ότι η Κυβέρνηση πρέπει να διασφαλίσει ότι όσοι 
πολίτες προσέρχονται στο δημόσιο Νοσοκομείο 
της Καλύμνου, συνοδεύοντας οικείους τους, δεν 
θα καλούνται να επωμιστούν την οικονομική επι
βάρυνση των rapid test για Covid-19. ενώ άμεσα 
πρέπει να προχωρήσει στις απαραίτητες διαδικα
σίες για τη συνταγογράφηση και αποζημίωση των 
τεστ που διενεργούνται στα νησιά, λαμβάνοντας 
υπόψη τα ιδιαίτερα χαρακτηριστικά αυτών των πε
ριοχών.
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1  Το τρίτο κύμα είναι εδω
Πηγή: ΜΑΚΕΔΟΝΙΑ ΤΗΣ

ΚΥΡΙΑΚΗΣ
Σελ.: 1,14-15,47 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

3931.21
cm²

Κυκλοφορία: 1200

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΜΑΧΗ ΜΕ ΤΙΣ ΜΕΤΑΛΛΑΞΕΙΣ ΤΟΥ ΚΟΡΟΝΟΙΟΥ

δημιουργία ενός 
από τα μεγαλύτερα 

εμβολιαστικά 
κέντρα 

της χώρας

Το τρίτο κύμα
είναι εδω εργασίες

στη ΔΕΘ για τη

Με νωπές τις μνήμες από το «μαύ
ρο Νοέμβρη» αλλά και υπό το 
βάρος των μεταλλάξεων του 
κορονοϊού, η Θεσσαλονίκη επέ
στρεψε στο «κόκκινο» επίπεδο του 
επιδημιολογικού συναγερμού, όπου 
παραμένουν Χαλκιδική και Αττική.

Αύξηση κρουσμάτων και ιικού 
φορτίου στα λύματα οδήγησαν στη 
λήψη νέων αυστηρών μέτρων με 
κλείσιμο των Λυκείων, επιστροφή 
του click away και απαγόρευση 
κυκλοφορίας μετά τις 6 μ.μ. 
τα Σαββατοκύριακα.

Φόβο προκαλούν το νοτιοαφρικα- 
νικό, το βραζιλιάνικο και το βρε
τανικό στέλεχος του ιού, με τους 
επιστήμονες να ζητούν επιτάχυνση 
στο ρυθμό των εμβολιασμών.

14-15, 47
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1  Το τρίτο κύμα είναι εδω
Πηγή: ΜΑΚΕΔΟΝΙΑ ΤΗΣ

ΚΥΡΙΑΚΗΣ
Σελ.: 1,14-15,47 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-02-2021

ΚΟΡΟΝΟΪΟΣ
Ποια εμβόλια και πόσο προστατεύουν από ίο βρετανικό στέλεχος - Στα «κόκκινα» και η Θεσσαλονίκη

Του Βαγγέλη Στολάκη

Προβληματίζει η αύξηση 
των κρουσμάτων

Το τρίτο κύμα στην Ελλάδα ήρθε στις 25 
Ιανουάριου, οπότε και ξεκίνησε να σημειώ

νεται αύξηση των κρουσμάτων, υποστηρίζει 
στη «ΜτΚ» ο πρόεδρος του Πανελληνίου Ια
τρικού Συλλόγου Αθανάσιος Εξαδάκτυλος. 
«Ξεκίνησε όταν είδαμε σταθερά ανοδική 
τάση» λέει. «Θα πρέπει να θεωρήσουμε πως 
το επόμενο διάστημα θα κυριαρχεί το βρε
τανικό στέλεχος παντού, διότι είναι 50% πιο 
μεταδοτικό από το άλλο στέλεχος» εξηγεί 
ο κ. Εξαδάκτυλος. «Εκείνο που θα έχουμε 
στην Ελλάδα σε σύντομο χρονικό διάστημα 
είναι κυριαρχία του ισχυρότερου στελέχους, 
του ταχύτερα μεταδιδόμενου. Αυτό σημαίνει 
ότι και οι αποφάσεις θα πρέπει να λαμβά- 
νονται ταχύτερα».

«Το τρίτο κύμα έρχεται μέσω των μεταλ
λάξεων» σημειώνει. «Οι μεταλλάξεις δεν 
επηρεάζουν τους εμβολιασμούς. Το εμβό
λιο τις καλύπτει. Εκείνο όμως που πρέπει 
να γίνει την ώρα που παρατηρούνται με
ταλλάξεις είναι να επιταχυνθεί η διαδικασία 
του εμβολιασμού» λέει ο κ. Εξαδάκτυλος. 
Σύμφωνα με τον πρόεδρο του Πανελληνίου 
Ιατρικού Συλλόγου η αύξηση των κρουσμά
των που σημειώνεται οφείλεται στο άνοιγμα 
σχολείων και καταστημάτων.

Σύμφωνα με πληροφορίες οι μεταλλάξεις 
και κυρίως η βρετανική προβληματίζουν ιδι
αίτερα τους ειδικούς. Όπως υποστηρίζει η 
Άννα Παπά-Κονιδάρη, καθηγήτρια Μικρο
βιολογίας της Ιατρικής Σχολής του ΑΠΘ και 
προΐσταμένη του Β’ Εργαστηρίου Μικροβιο
λογίας, που συμμετέχει στην Επιτροπή των 
Εμπειρογνωμόνων του υπουργείου Υγείας 
που εισηγείται στην κυβέρνηση τα μέτρα 
που πρέπει να ληφθούν, πλέον η βρετανι

κή μετάλλαξη συναντάται πολύ συχνά. «Η 
βρετανική μετάλλαξη θα επικρατήσει» λέει 
η κ. Παπά. Το εργαστήριο της κ. Παπά εί
ναι ένα από τα δύο στη χώρα που αναλύουν 
δείγματα όπου εντοπίζεται μεταλλαγμένο 
στέλεχος του κορονοϊού. Το δεύτερο είναι 
το Ίδρυμα Ιατροβιολογικών Ερευνών Ακα
δημίας Αθηνών (ΠΒΕΑΑ). Στη συνέχεια τα 
αποτελέσματα των αναλύσεων αποστέλλο- 
νται στον ΕΟΔΥ, προκειμένου να γίνει η χαρ
τογράφηση. «Η βρετανική μετάλλαξη δεν 
είναι τη δεδομένη στιγμή η επικρατέστερη, 
αλλά βαίνει προς αυτό το στάδιο. Αν κρίνει 
κανείς ό,τι συνέβη στη Μεγάλη Βρετανία 
καταλαβαίνουμε ότι το μεταλλαγμένο αυτό 
στέλεχος διασπείρεται πολύ πιο γρήγορα και 
ευκολότερα» λέει. «Στην Ελλάδα υπάρχουν 
πολλές μεταλλάξεις, αλλά αυτό δεν έχει ιδι
αίτερη σημασία. Είναι κάτι απόλυτα φυσιο
λογικό για τους ιούς. Εμάς μας ενδιαφέρουν 
αυτά τα τρία είδη μετάλλαξης: βρετανική, 
νοτιοαφρικανική και βραζιλιάνικη. Αυτά τα 
στελέχη έχουν μετάλλαξη στο σημείο της 
ακίδας, που προσδένεται ο ιός με τα κύτ
ταρα του ανθρώπου. Όταν ταιριάζουν αυ
τά τότε γίνεται ευκολότερα η μόλυνση του 
ανθρώπου. Αν η μετάλλαξη δεν είναι στην 
ακίδα, ίσιος δεν υπάρχει ενδιαφέρον» λέει. 
Σε ό,τι αφορά τη διαδικασία της ανάλυσης 
εξηγεί: «Έρχονται τα δείγματα, βρίσκουμε 
τα θετικά και στη συνέχεια τηρώντας συ
γκεκριμένα πρωτόκολλα εντοπίζουμε εάν 
υπάρχουν μεταλλαγμένα στελέχη. Τα απο
τελέσματα αποστέλλονται στον ΕΟΔΥ» λέει 
η κ. Παπά. Η ίδια επίσης, δεν αποκλείει η

αύξηση των κρουσμάτων που καταγράφεται 
να είναι η αρχή του τρίτου κύματος.

«Η βρετανική μετάλλαξη θα καθοδηγή
σει την εξέλιξη»

Όπως υποστηρίζει ο Δημοσθένης Σαρη- 
γιάννης, Καθηγητής Περιβαλλοντικής και 
Υγειονομικής Μηχανικής ΑΠΘ, ο οποίος 
έχει αναπτύξει προγνωστικό μοντέλο που 
«βλέπει» τον αριθμό των κρουσμάτων σε 
βάθος χρόνου από τις 17 Φεβρουάριου ανα
μένεται να υπάρξει αλλαγή στην τροχιά 
της καμπύλης της πανδημίας, κάτι που θα 
οφείλεται στη βρετανική μετάλλαξη. «Αυτό 
το στέλεχος θα καθοδηγεί την εξέλιξη της 
πανδημίας» ισχυρίζεται ο κ. Σαρηγιάννης. 
Ο ίδιος μάλιστα τοποθετεί την έναρξη του 
τρίτου κύματος στις 23 Ιανουάριου, κάτι που 
όπως λέει, φαινόταν εδώ και καιρό στο μο
ντέλο του. Ο κ. Σαρηγιάννης και η ομάδα 
του μάλιστα τις τελευταίες ημέρες «τρέ
χουν» δύο μοντέλα: το ένα με το κλασικό 
στέλεχος και τη βρετανική μετάλλαξη και 
το δεύτερο με τη νοτιοαφρικανική μετάλ
λαξη. «Σε βάθος χρόνου θα υπερισχύσει το 
νοτιοαφρικανικό στέλεχος έναντι του βρε
τανικού, ενώ τις επόμενες ημέρες θα δούμε 
να επικρατεί το στέλεχος με τη βρετανική 
μετάλλαξη έναντι του κλασικού στελέχους» 
σημειώνει ο κ. Σαρηγιάννης. «Είναι σημα
ντικό να αυξήσουμε τον αριθμό των τεστ 
ανίχνευσης και να έχουμε καλύτερη εικόνα 
των μεταλλάξεων» τονίζει ο καθηγητής του 
ΑΠΘ. «Αυτό που χαρακτηρίζει ένα κύμα 
είναι ότι η επιτάχυνση δηλαδή η κλίση της

▼ ταν τέλος Φεβρουάριου του 
l·—I 2020, μεσημεριανές ώρες, όταν
^ ^ στη Θεσσαλονίκη σήμανε συνα

γερμός, καθώς εντοπίστηκε το πρώτο κρού
σμα του άγνωστου σε όλο τον κόσμο τότε, 
κορονοϊού στην Ελλάδα. Σχεδόν ένα χρόνο 
μετά, την περασμένη Κυριακή 31 Ιανουά
ριου 2021, πάλι μεσημεριανές ώρες σήμα
νε εκ νέου συναγερμός στην πόλη, καθώς 
ανιχνεύτηκε το πρώτο κρούσμα με την νο- 
τιοαφρικανική μετάλλαξη στη χώρα. Το γε
γονός δε ότι η σχετική σύσκεψη παρουσία 
του υφυπουργού Πολιτικής Προστασίας και 
Διαχείρισης Κρίσεων, Νίκου Χαρδαλιά και 
του προέδρου του ΕΟΔΥ Παναγιώτη Αρκου- 
μανέα πραγματοποιήθηκε σε χώρο της Ιεράς 
Μητρόπολης Νεαπόλεως Σταυρουπόλεως, 
με το σημείο συνάντησης των εμπλεκομέ- 
νων να παραμένει αρχικά μυστικό, δημιουρ
γούσε μεγαλύτερα ερωτηματικά στους πολί
τες και νέο «πονοκέφαλο» στους ειδικούς. 
Μέσα σε μόλις πέντε ημέρες ο κ. Χαρδαλιάς 
αναγκάστηκε να έρθει μάλιστα στη Θεσσα
λονίκη για δεύτερη φορά, δημιουργώντας 
την αίσθηση πως η διευρυμένη σύσκεψη 
στην οποία συμμετείχε και ο υπουργός Προ
στασίας του Πολίτη Μιχάλης Χρυσοχοΐδης 
θα είχε ως αποτέλεσμα νέα μέτρα. Τελικά, 
αν και στην πόλη τις τελευταίες ημέρες τα 
κρούσματα αυξάνονται, κάτι άλλωστε που 
διαπιστώνεται και από το ιικό φορτίο στα 
λύματα που μελετά το ΑΠΘ, η Θεσσαλονί
κη εισήλθε σε καθεστώς «αυξημένης επι
τήρησης», χωρίς να ανακοινωθεί από τους 
κήπους της Βίλας Αλλατίνι αυστηροποίηση 
των μέτρων παρά μόνο αυστηρή τήρηση των 
υπαρχόντων μέτρων για την αντιμετώπιση 
της πανδημίας. Αυτά μέχρι το μεσημέρι, 
γιατί αργά το απόγευμα οι ειδικοί φέρονται 
να ζήτησαν την υπαγωγή της Θεσσαλονίκης 
στις «κόκκινες» περιοχές, κάτι που πρακτι
κά σημαίνει νέα μέτρα, όπως ανακοινώθηκε 
και παρά τις «καθησυχαστικές» δηλώσεις 
των κ.κ. Χαρδαλιά και Χρυσοχοΐδη. Την 
ίδια ώρα αγωνία προκαλούν οι μεταλλάξεις 
του ιού, με τους επιστήμονες να σημειώ
νουν πως εάν δεν αυξηθούν οι ρυθμοί των 
εμβολιασμών τότε το βρετανικό μεταλλαγ
μένο στέλεχος αναμένεται να επικρατήσει 
στην Ελλάδα.

Σύμφωνα με όσα δήλωσε ο Μητροπολί
της Νεαπόλεως Σταυρουπόλεως κ.κ. Βαρ
νάβας ο 36χρονος διάκονος και στενός του 
συνεργάτης που εντοπίστηκε θετικός στη 
νοτιοαφρικανική μετάλλαξη είχε τεθεί σε 
καραντίνα, ενώ είχε νοσήσει από κορονοϊό 
πριν από δύο μήνες. Εξαρχής ξεκαθαρίστηκε 
πως δεν πρόκειται για ενδοεκκλησιαστική 
μόλυνση, ακολούθησαν τεστ από κλιμάκια 
του ΕΟΔΥ στη συγκεκριμένη περιοχή της 
δυτικής Θεσσαλονίκης και όπως έγινε γνω
στό δεν ανιχνεύθηκε αντίστοιχη μόλυνση.

Οι μεταλλάξεις «φουσκώνουν» 
το (τρίτο) κύμα
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ταχύτητας που έχει με το χρόνο, μεγαλώ
νει» εξηγεί ο κ. Σαρηγιάννης «βλέποντας» 
έκρηξη κρουσμάτων (περίπου 1.450) στα 
τέλη Φεβρουάριου. «Μετά το Φεβρουάριο 
η περίοδος θα είναι καλύτερη κλιματολογι- 
κά, γι’ αυτό η κλίση της καμπύλης δεν θα 
είναι όμοια με εκείνη του Νοεμβρίου. Θα 
βλέπουμε μία αργή αύξηση κρουσμάτων» 
εξηγεί ο καθηγητής του ΑΠΘ.

Από την πλευρά του, ο Σωτήρης Τσιόδρας 
από το βήμα της Βουλής προειδοποίησε ότι 
αν επικρατήσει το μεταλλαγμένο στέλεχος 
του κορονοίού μπορεί να προκύψουν προ
βλήματα μέχρι τις αρχές Μαρτίου. «Πρέπει 
να συνειδητοποιήσουμε ότι δεν έχουμε τε
λειώσει με τον ιό, είναι εδώ και θα μας τα
λαιπωρήσει και θα μας πιέσει ακόμη», ανέ
φερε ο καθηγητής, εκτιμώντας πως τελικά 
θα επικρατήσουν οι μεταλλάξεις. «Εκτιμού
με ότι τα νέα κρούσματα θα είναι 7.000 με 
δ.οοο την εβδομάδα», είπε χαρακτηριστικά. 
Σχετικά με την κατάσταση στην Αχαΐα εξέ- 
φρασε μεγάλη ανησυχία, ενώ το ίδιο έπρα- 
ξε αναφορικά με το Λασίθι. Συγκεκριμένα, 
σύμφωνα με τον ίδιο, αυτή τη στιγμή υπάρ
χουν στην Αττική 4.000 ενεργά κρούσμα
τα, κάτι που είναι παρά πολύ ανησυχητικό 
τη στιγμή που η σχετική καμπύλη, όπως 
την παρουσίασε, εμφανίζει κατακόρυφη 
αύξηση. Για παράδειγμα στο βόρειο τομέα 
παρουσιάζεται 8ι% αύξηση, στη δυτική Ατ
τική 123% αύξηση, ενώ η μέση ηλικία των 
κρουσμάτων είναι άνω των ηο ετών. Εξ ού 
κιόλας υπογράμμισε ότι η μέση ηλικία πα
ρακολουθούμε κάθε εβδομάδα πως αυξάνει.

«Καμπανάκι» και από τα λύματα
Έντονα αυξητική τάση παρουσιάζει το 

ιικό φορτίο των λυμάτων της Θεσσαλο
νίκης στις τελευταίες μετρήσεις, στην 
έρευνα που διεξάγει διεπιστημονική 
ομάδα του ΑΠΘ σε συνεργασία με την

Τα νέα μέτρα
Οι πληροφορίες που άρχισαν να φτά
νουν στα δημοσιογραφικά γραφεία 
το βράδυ της Πέμπτης και ήθελαν 
τους λοιμωξιολόγους να εισηγούνται 
να μπει η Θεσσαλονίκη στο επίπεδο 
Αυξημένου Κινδύνου (Κόκκινο), επι
βεβαιώθηκαν και μετά την θυελλώδη 
και μαραθώνια συνεδρίαση της Επι
τροπής, ο νομός άλλαξε επίπεδο και 
πλέον μαζί με την Αττική αλλά και τη 
Χαλκιδική βρίσκονται σε καθεστώς 
νέων μέτρων, τα οποία περιλαμβά
νουν μεταξύ άλλων κλείσιμο του 
λιανεμπορίου και λειτουργία με click 
away και μάλιστα μόνο Δευτέρα έως 
Παρασκευή, απαγόρευση κυκλοφορί
ας τα σαββατοκύριακα μετά τις 6 μ.μ. 
αλλά και κλείσιμο των Λυκείων μόλις 
πέντε μέρες μετά το άνοιγμά τους. 
Αναλυτικά τα νέα μέτρα:
* Αναστολή διά ζώσης εκπαίδευσης 
των Λυκείων.
* Αναστολή λειτουργίας όλων των 
καταστημάτων και υπηρεσιών (εκτός 
σούπερμαρκετ-φαρμακείων) κάθε 
Σάββατο και Κυριακή.
* Απαγόρευση κυκλοφορίας τα Σαβ
βατοκύριακα από τις 6 το απόγευμα.
* Λειτουργία λιανεμπορίου μόνο με 
τη μέθοδο του click away και μόνο 
από Δευτέρα έως Παρασκευή.
* Κλειστές οι λαϊκές αγορές τα 
Σάββατα
Τα νέα μέτρα ισχύουν έως τις 15 
Φεβρουάριου

ΕΥΑΘ. Έπειτα από χρονική περίοδο πε
ρίπου ενός μήνα, όπου η συγκέντρωση 
του SARS-CoV-2 στα αστικά υγρά από
βλητα ανιχνευόταν σε σταθερά χαμηλά 
επίπεδα, με μικρές αυξομειώσεις μετα
ξύ των μετρήσεων, οι αναλύσεις μετά 
τον περιβαλλοντικό εξορθολογισμό των 
αποτελεσμάτων από τις δύο τελευταί
ες δειγματοληψίες δείχνουν σημαντική 
αύξηση. Σύμφωνα με τον πρύτανη του 
ΑΠΘ, Νίκο Παπαϊωάννου συγκρίνοντας 
τη μέση τιμή συνολικά οκτώ μετρήσεων, 
από τις ιι έως τις τη Ιανουάριου, με την 
τιμή από τις δύο τελευταίες μετρήσεις 
της 29ης Ιανουάριου και ιης Φεβρουά
ριου, η αύξηση που παρατηρείται στο 
ιικό φορτίο των λυμάτων είναι της τάξης 
του 50%. «Η εικόνα που παρουσιάζει 
η πόλη, τουλάχιστον από τις μετρήσεις 
μας είναι παρόμοια με εκείνη της ίσης 
Οκτωβρίου. Χρειάζεται υπευθυνότητα 
και κανένας εφησυχασμός» σχολιάζει 
στη «ΜτΚ» ο κ. Παπαϊωάννου και συ
μπληρώνει: «Τότε δεν δείξαμε υπευθυ
νότητα, και είδαμε τα αποτελέσματα.
Τώρα έχουμε την εμπειρία, ας δείξουμε 
λοιπόν υπευθυνότητα».

Στη ΔΕΘ για εμβόλιο
Στα μέσα Φεβρουάριου αναμένε
ται να είναι έτοιμα τα περίπτερα 
13 και 15 της ΔΕΘ-Helexpo, όπου 
δημιουργείται ένα από τα δύο 
μεγαλύτερα εμβολιαστικά κέντρα 
της χώρας. Αυτές τις ημέρες οι 
εργασίες είναι πυρετώδεις προκει- 
μένου οι χώροι να προετοιμαστούν 
για να υποδεχτούν πολίτες. Τους 
χώρους μάλιστα επισκέφτηκαν 
μετά την πρόσφατη σύσκεψη στην 
Περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονίας, 
ο Μιχάλης Χρυσοχοΐδης και ο Νίκος 
Χαρδαλιάς. Σύμφωνα με πληρο
φορίες, οι εμβολιαστικές γραμμές 
θα ξεπεράσουν τις 100, κάτι που 
πρακτικά σημαίνει 100 ταυτόχρονοι 
εμβολιασμοί, ήτοι πάνω από 6.000 
εμβολιασμοί την ημέρα. Το εμβολι- 
αστικό κέντρο που θα λειτουργήσει 
στα δύο περίπτερα της ΔΕΘ θα 
στελεχωθεί με στρατιωτικούς για
τρούς με την ευθύνη της Γενικής 
Γραμματείας Πολιτικής Προστασί
ας. Σύμφωνα με τον διευθύνοντα 
σύμβουλο της ΔΕΘ-Helexpo ΑΕ, Κυριάκο Ποζρικίδη η συνολική επιφάνεια που αναμένεται να προετοιμαστεί 
προς παράδοση είναι 10.000 τ.μ., ενώ η ακριβής ημερομηνία της έναρξης των εμβολιασμών δεν έχει καθορι
στεί, καθώς όλα εξαρτώνται από το εμβολιαστικά πρόγραμμα που υλοποιείται σε όλη τη χώρα. «Κρίθηκε πως 
είναι κατάλληλο μέρος καθώς υπάρχει χώρος για στάθμευση των πολιτών και θα εξασφαλιστούν οι απαραί
τητες αποστάσεις ώστε να μην υπάρξει συνωστισμός» εξηγεί στη «ΜτΚ» ο κ. Ποζρικίδης. Σύμφωνα με πληρο
φορίες η συζήτηση μεταξύ των στελεχών της διοίκησης ΔΕΘ-Helexpo με την Πολιτική Προστασία έγινε στις 
αρχές Ιανουάριου, ενώ τα περίπτερα 13 και 15 αναμένεται να είναι διαθέσιμα μέχρι και τον Αύγουστο, καθώς 
μετά θα πρέπει να αποδεσμευτούν για την πραγματοποίηση της 86ης διοργάνωσης.
Την ίδια ώρα, οι ειδικοί προσπαθούν να απαντήσουν στο ερώτημα εάν και ποιο εμβόλιο από τα διαθέσιμα και 
αδειοδοτημένα προστατεύει τον πληθυσμό και σε τι βαθμό. Όπως αναφέρει στη «ΜτΚ» ο καθηγητής Φαρμα
κολογίας του Α’ Εργαστηρίου Φαρμακολογίας της Ιατρικής Σχολής του ΑΠΘ, Αντώνης Γούλας «μεταλλάξεις 
υπάρχουν πολλές και συνεχώς. Το ιικό γονιδίωμα μεταλλάσσεται συνεχώς. Είναι φυσιολογικό αυτό. Είναι ένα 
μέρος του κύκλου της ζωής» εξηγεί. «Σε ό,τι αφορά την αντίδραση των εμβολίων στις μεταλλάξεις του κο- 
ρονοϊού τα δεδομένα σε επίπεδο πληθυσμού που έχουμε είναι από δύο κλινικές μελέτες εμβολίων που δεν 
έχουν αδειοδοτηθεί ακόμα: το ένα είναι της Johnson & Johnson και το άλλο της Novavax. Ενώ έχουν δύο 
εντελώς διαφορετικούς μηχανισμούς εμφάνισαν χαμηλή αποτελεσματικότητα στη Νότια Αφρική. Από αυτό 
μπορεί να συνάγει κανείς ότι το νοτιοαφρικανικό στέλεχος είναι πιο ανθεκτικό από τα άλλά. Για τα εμβόλια 
που ήδη κυκλοφορούν δεν υπάρχουν πληροφορίες. Η Moderna για το βρετανικό στέλεχος διατείνεται πως 
δεν επηρεάζει την ικανότητα του εμβολίου να υπάγει σύνθεση αντισωμάτων που είναι εξουδετερωτικά για 
τον ιό. Για το νοτιοαφρικανικό στέλεχος έχει δηλωθεί πως πέφτει η ικανότητα εξουδετέρωσης άλλα όχι τόσο 
ώστε να προκαλείται ανησυχία. Η προσαρμογή εμβολίων όπως της Pfizer και της Moderna σε νέα στελέχη εί
ναι πιο εύκολη διαδικασία. Το δυσκολότερο είναι η μαζική παραγωγή και η διανομή των εμβολίων» τονίζει ο κ. 
Γούλας. Για το ρωσικό εμβόλιο Sputnik V υποστηρίζει πως «σύμφωνα με τα δεδομένα που δημοσιεύτηκαν έχει 
υψηλή αποτελεσματικότητα ακόμα και μετά από μία δόση εμβολίου» καταλήγει ο καθηγητής του ΑΠΘ.

Στο 50% η συμμετοχή των υγειονομικών
Πως τη δεδομένη χρονική περίοδο δεν «υπάρχει πίεση στα νοσοκομεία της 
Θεσσαλονίκης» ισχυρίζεται στη «ΜτΚ» ο πρόεδρος της ΠΟΕΔΗΝ, Μιχάλης 
Γιαννάκος, ο οποίος πρόσφατα βρέθηκε στην πόλη. Αναφορικά με τους εμ
βολιασμούς των υγειονομικών ο ίδιος σημειώνει πως υπάρχει συμμετοχή στο 
50%, δηλαδή περίπου 40.000 εργαζόμενοι στα δημόσια νοσοκομεία. «Υπάρ
χουν πλέον συνάδελφοι που θέλουν να εμβολιαστούν και τους καλούν να 
εγγραφούν στην πλατφόρμα και να εμβολιαστούν με τον γενικό πληθυσμό. Η 
κυβέρνηση έλεγε ότι μέχρι τέλη Μαΐου θα είχαν εμβολιαστεί όλοι. Δεν ξέρα
με ότι θα υπήρχε πρόβλημα με τα εμβόλια. Επίσης, πολλοί ειδικά στη Βόρεια 
Ελλάδα νόσησαν, κάτι που σημαίνει ότι δεν μπορούσαν να εμβολιαστούν. 
Πηγαίνουν συνάδελφοι να εμβολιαστούν και δεν τους δέχονται. Ζητούμε μία 
δεύτερη ευκαιρία, θέλουμε να μας δοθεί η δυνατότητα» εξηγεί. Σύμφωνα με 
τον κ. Γιαννάκο στη Βόρεια Ελλάδα η συμμετοχή υγειονομικών στους εμβολι
ασμούς αγγίζει το 55%, στην Αττική 45%-50% και στη Δυτική Ελλάδα 45%. 
Σημειώνεται πως μέχρι και την περασμένη Πέμπτη στη χώρα είχαν πραγμα
τοποιηθεί περισσότεροι από 350.000 εμβολιασμοί. Ειδικότερα στην Μα
κεδονία και τη Θράκη σύμφωνα με πληροφορίες υπάρχει ικανοποίηση για 
τους εμβολιασμούς νοσοκομειακών, ενώ σε ό,τι αφορά τους εμβολιασμούς 
του γενικού πληθυσμού εκτιμάται πως υπάρχει υπερκάλυψη. «Δεν πηγαίνει 
καμία δόση χαμένη. Όταν ακυρώνεται ένα ραντεβού τότε ο εμβολιασμός 
πραγματοποιείται σε στελέχη του στρατού και της αστυνομίας» αναφέρει 
στέλεχος του υπουργείου Υγείας.
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ΠΑΓΚΟΣΜΙΑ ΑΝΗΣΥΧΙΑ ΓΙΑ ΜΕΤΑΛΛΑΞΕΙΣ ΚΑΙ VARIANTS
Περισσότερο από ένα χρόνο μετά την πρώτη του εμφάνιση, ο νέος κορονοϊός και 
ο COVID-19, η ασθένεια που προκαλεί έχει παραλλαχθεί περισσότερες από 4.000 
φορές - Με μείξη εμβολίων απαντά η επιστήμη

▼ ταν τέτοιες μέρες του Φλεβάρη 
της περασμένης χρονιάς όταν ο

A Α νέος κορονοϊός έπαψε να είναι 
κάτι μακρινό και ξένο καθώς οι κακοί και μυ
στικοπαθείς χειρισμοί -όπως αποδεικνύεται 
εκ των υστέρων- της κινεζικής ηγεσίας κα- 
τάφεραν να τον περάσουν και στην Ευρώ
πη. Οι επιστήμονες έπεσαν με τα μούτρα στη 
δουλειά, οι γιατροί φόρεσαν την... κάπα των 
υπερηρώων και έσωζαν ζωές, οι υπόλοιποι 
κλειστήκαμε σπίτι κι ακόμη και σήμερα, τό
σους μήνες, τόσα lockdown, τόσα φάρμακα 
κι εμβόλια μετά, ο κορονοϊός αποδεικνύεται 
πολύ σκληρός, μα κυρίως πολύ έξυπνος για 
να πεθάνει...

«Αόρατοι εχθροί» στην ιστορία της ανθρω
πότητας υπήρξαν αρκετοί, όμως αυτός που 
διέλυσε τον κόσμο μας αποδεικνύεται μο
ναδικής ευφυΐας και στον τρόπο που προ
σβάλλει το ανθρώπινο σώμα, χτυπώντας το 
ουσιαστικά εκεί που πονάει κι όχι μονάχα στο 
αναπνευστικό. Τώρα, η είδηση που μετέδωσε 
το Reuters, πως αυτή τη στιγμή έχουν κατα
γράφει περισσότερες από 4.000 παραλλαγές 
(!) αποδεικνύει τα μοναδικά «χαρίσματα» του 
κορονοΐού.

Σύμφωνα με όσα ανακοίνωσαν οι βρετανι
κές αρχές, λοιπόν, ο πλανήτης είναι αντιμέ
τωπος με 4.000 variants όπως λέγονται στην 
ιατρική γλώσσα, προκαλώντας έναν αγώνα 
για τη βελτίωση των εμβολίων, και με τους 
ερευνητές για πρώτη φορά στα χρονικά να 
αρχίσουν να εξερευνούν τις δυνατότητες της 
μείξης δόσεων των εμβολίων της Pfizer και 
της AstraZeneca.

Χιλιάδες, λοιπόν, παραλλαγές έχουν τεκ
μηριωθεί καθώς ο ιός μεταλλάσσεται διαρκώς 
και σ’ αυτές συμπεριλαμβάνονται οι αποκα- 
λούμενες βρετανικές, νοτιοαφρικανικές και 
βραζιλιάνικες μεταλλάξεις που φαίνεται να 
εξαπλώνονται πιο γρήγορα από άλλες.

Ο Βρετανός υπουργός Ανάπτυξης Εμβολίων 
Nadhim Zahawi δήλωσε ότι είναι πολύ απί
θανο τα τρέχοντα εμβόλια να μην λειτουργή

σουν ενάντια στις νέες παραλλαγές.
«Είναι πολύ απίθανο το τρέχον εμβόλιο να 

μην είναι αποτελεσματικό στις παραλλαγές, 
είτε στο Κεντ ή σε άλλες παραλλαγές, ειδικά 
όταν πρόκειται για σοβαρή ασθένεια και νο
σηλεία», δήλωσε ο Zahawi στο Sky News.

«Όλοι οι κατασκευαστές, Pfizer-BioNTech, 
Modema, Oxford-AstraZeneca και άλλοι, 
εξετάζουν πώς μπορούν να βελτιώσουν το 
εμβόλιό τους για να βεβαιωθούν ότι είμαστε 
έτοιμοι για οποιαδήποτε παραλλαγή ή μετάλ
λαξη - υπάρχουν περίπου 4.000 παραλλαγές 
του COVID σε όλο τον κόσμο τώρα».

Ενώ χιλιάδες παραλλαγές έχουν προκόψει 
καθώς ο ιός μεταλλάσσεται κατά την αναπα
ραγωγή, μόνο μια πολύ μικρή μειονότητα εί
ναι πιθανό να είναι σημαντική και να αλλάξει 
τον ιό με αξιοσημείωτο τρόπο, σύμφωνα με 
το British Medical Journal.

Η λεγάμενη βρετανική παραλλαγή, γνωστή 
ως VU1-202012/01, έχει μεταλλάξεις συμπε
ριλαμβανομένους μιας αλλαγής στην ακίδα 
πρωτεΐνης που χρησιμοποιεί ο ιός για να συν
δεθεί με τον ανθρώπινο υποδοχέα ACE2 - που 
σημαίνει ότι είναι πιθανώς πιο εύκολο να τον 
πιάσουν κι ένας άνθρωπος να νοσήσει.

«Έχουμε τη μεγαλύτερη βιομηχανία αλλη
λουχίας γονιδιώματος - έχουμε περίπου το 
50% της βιομηχανίας αλληλουχίας γονιδιώ- 
ματος στον κόσμο - και διατηρούμε μια βι
βλιοθήκη όλων των παραλλαγών έτσι ώστε 
να είμαστε έτοιμοι να ανταποκριθούμε - εί
τε το φθινόπωρο είτε μετά - σε οποιαδήποτε 
πρόκληση που ο ιός μπορεί να παρουσιάσει

και να παράγει το επόμενο εμβόλιο», δήλω
σε ο Zahawi.

Κούρσα ταχύτητας για τα εμβόλια
Ο νέος κορονοϊός - γνωστός ως SARS-CoV-2

- σκότωσε 2,268 εκατομμύρια ανθρώπους πα- 
γκοσμίως από τότε που εμφανίστηκε στην 
Κίνα στα τέλη του 2019, σύμφωνα με το Πα
νεπιστήμιο Johns Hopkins.

Το Ισραήλ βρίσκεται σήμερα πολύ μπροστά 
από τον υπόλοιπο κόσμο σε εμβολιασμούς 
ανά κεφαλή, ακολουθούμενο από τα Ηνωμέ
να Αραβικά Εμιράτα, το Ηνωμένο Βασίλειο, 
το Μπαχρέιν, τις Ηνωμένες Πολιτείες, ενώ η 
Ευρώπη υπολείπεται κατά πολύ.

Η Βρετανία ξεκίνησε την Πέμπτη μια δοκι
μή για να αξιολογήσει τις ανοσολογικές αντι
δράσεις που δημιουργούνται εάν οι δόσεις των 
εμβολίων από την Pfizer και την AstraZeneca 
συνδυάζονται σε ένα πρόγραμμα δύο δόσε
ων. Τα αρχικά δεδομένα για τις ανοσολογικές 
αντιδράσεις αναμένεται να δημιουργηθούν 
γύρω στον Ιούνιο.

Η δοκιμή θα εξετάσει τις ανοσοαποκρίσεις 
μιας αρχικής δόσης εμβολίου Pfizer ακολου
θούμενη από μια ενισχυτική δόση εκείνου 
της AstraZeneca, καθώς και το αντίστροφο, 
με διαστήματα τεσσάρων και 12 εβδομάδων.

Η δοκιμή θα είναι η πρώτη του είδους της 
που θα συνδυάζει μια λήψη mRNA - αυτή που 
αναπτύχθηκε από την Pfizer και την BioNtech
- και ένα εμβόλιο αδενοϊού του τύπου που 
αναπτύχθηκε από το Πανεπιστήμιο της Οξ
φόρδης και την AstraZeneca. Η λήψη του

AstraZeneca δοκιμάζεται μάλιστα και ξεχωρι
στά σε συνδυασμό με ένα άλλο εμβόλιο ιού, 
το Sputnik V. της Ρωσίας.

Οι Βρετανοί ερευνητές που τρέχουν τη δο
κιμή ανέφεραν ότι τα δεδομένα σχετικά με 
τον εμβολιασμό ατόμων με τους δύο διαφο
ρετικούς τύπους εμβολίων θα μπορούσαν να 
βοηθήσουν στην κατανόηση του κατά πόσο 
οι δόσεις μπορούν να πραγματοποιηθούν με 
μεγαλύτερη ευελιξία σε όλο τον κόσμο και 
μπορεί ακόμη και να αυξήσουν την ανοσο- 
λογική αντίδραση.

Ο Matthew Snape, ένας εμβολιολόγος της 
Οξφόρδης που ηγείται της δοκιμής, δήλωσε 
ότι η ανάμιξη διαφορετικών εμβολίων είχε 
αποδειχθεί αποτελεσματική στα προγράμματα 
εμβολίων του Έμπολα και παρόλο που η νέα 
δοκιμή αναμειγνύει διαφορετικές τεχνολο
γίες εμβολίων, θα μπορούσε επίσης να λει
τουργήσει.

«Τελικά, όλα καταλήγουν στον ίδιο στόχο - 
τα κύτταρα που κάνουν την ακίδα πρωτεΐνη 
- χρησιμοποιώντας μόνο διαφορετικές πλατ- 
φόρμες», είπε στους δημοσιογράφους.

«Γι’ αυτόν τον λόγο, αναμένουμε ότι θα δη
μιουργήσουμε μια καλή ανοσοαπόκριση με ■»· 
αυτούς τους συνδυασμούς.»

Η επικεφαλής ανοσοποίησης της Δημόσι
ας Υγείας της Αγγλίας Mary Ramsay είπε ότι ■** 
υπήρχε πολύ προηγούμενο για τέτοια εργασία, 
καθώς τα εμβόλια κατά της ηπατίτιδας Α και 
Β ήταν εναλλάξιμα από δύο διαφορετικούς 
κατασκευαστές και παρόμοια εργασία έχει 
αναληφθεί για τον ιό HPV.
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1  Τι κρύβουν οι λοιμωξιολόγοι και παίρνουν τόσο
σκληρά μέτρα

Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 2 Ημερομηνία
έκδοσης:

07-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

376.77 cm² Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Τι κρύβουν οι λοιμωξιολόγοι και 
παίρνουν τόσο σκληρά μέτρα

Του ΘΑΝΑΣΗ ΛΥΡΤΣΟΠΑΝΝΗ

Γ
ια κάθε λογικό άνθρωπο. Για 
κάθε ψύχραιμο και σκεφιόμενο 
πολίτη ένα ερώτημα αιωρείται για 
τα σκληρά μέτρα και το πολύ αυστηρό 

Lockdown. Τι φοβούνται και π κρύβουν 
οι λοιμωξιολόγοι και η κυβέρνηση;

Όχι δεν είναι καθόλου παράδοξο 
το ερώτημα. Είναι πολύ λογικό σε μία 
εποχή που η λογική έχει εκχωρήσει 
τη θέση της στην παράκρουση και την 
παράνοια. Ας πάρουμε τα πράγματα από 
την αρχή για να μπορέσουμε να κατα
νοήσουμε το φαινόμενο των λοιμωξι- 
ολόγων, που προτείνουν πολύ σκληρά 
μέτρα και της κυβέρνησης που σφίγγει 
όλο και περισσότερο τον κλοιό περιο
ρίζοντας τις ελευθερίες και τις μετακι
νήσεις των πολιτών.

Τι γινόταν πριν λίγοι» μήνεβ...
Λοιπόν το Νοέμβριο και το Δεκέμ

βριο είχαμε πάνω από 2.500 και ενί
οτε πάνω από 3.000 κρούσματα κάθε 
μέρα. Επίσης, τα θλιβερά δελτία ανα
κοινώσεων του ΕΟΔΥ μας πληροφο
ρούσαν για περισσότερους από 100 
νεκρούς και για διασωληνωμένους 
πολίτες λίγο πάνω ή λίγο κάτω από 
εξακόσιους.

Κι όμως κανείς δεν είχε προτεί
νει (τουλάχιστον απ' όσα γνωρίζουμε 
οι δημοσιογράφοι και οι πολίτες) να 
σταματήσει η κυκλοφορία μεταξύ των 
δήμων (ένα τελείως τρελό μέτρο για την 
Απική), ούτε η κυκλοφορία των πολι
τών να τελειώνει στις 6 το απόγευμα 
(άλλο τρελό μέτρο αν ληφθεί υπόψη 
ότι αυξάνει κατακόρυφα τον συνωστι
σμό σε σούπερ μάρκεχ, σε φούρνους 
και άλλα ανοιχτά καταστήματα, γιατί 
μειώνει το χρόνο που οι πολίτες μπο
ρούν να εξυπηρετηθούν), καθώς και 
άλλα τρομοκρατικά για τα τεντωμένα 
νεύρα των πολιτών.

Γιατί tooos ipoBos;
Κι όλα αυτά επικοινωνούνται, δηλώνο
νται, ανακοινώνονται παρότι τα κρού
σματα είναι λίγο πάνω από χίλια (πολύ 
πιο χαμηλά από τις 3.000), οι νεκροί 
την Παρασκευή ήταν μόλις 19 (ευτυχώς 
πολύ mo κάτω από τους 100 και πλέον) 
και διασωληνωμένοι πέριξ των 240 (mo 
κάτω και από το μισό των εξακοσίων 
της περιόδου Νοεμβρίου-Δεκεμβρίου).

Συνεπώς ο κάθε ψύχραιμος και 
λογικός πολίτης, ο κάθε νουνεχής 
άνθρωπος που ζει am χώρα της "φαι
δράς πορτοκαλέας", δικαιολογείται να 
αναρωτηθεί και να θέσει το σαφές και 
το καίριο ερώτημα. Γιατί οι λοιμωξιο- 
λόγοι και η κυβέρνηση ανημετωπίζουν 
την κατάσταση με τόσο παροξυσμό με 
φόβο και προπαντός λαμβάνουν μέτρα 
που δεν δικαιολογούνται από την εμπει
ρία του παρελθόντος.

Γιατί αν δεν καραδοκεί κάτι το και
νούριο, διαφορετικό και εξαιρετικά επι
κίνδυνο, δεν δικαιολογείται αυτή η τρέ
λα των απαγορεύσεων, αυτή η αδιανόη
τη τρομολαγνεία. Αν, όμως, συμβαίνει 
κάπ το διαφορετικό, γιατί μας το κρύβουν; 
Απάντηση θέλουν οι πολίτες, απάντηση 
διάφανη, κρυστάλλινη και διαυγή, γιατί 
μόνο οι καλά πληροφορημένοι πολίτες 
εφαρμόζουν συνειδητά τα μέτρα.
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1  Βαλκανικός εμβολιαστικός «πυρετός»
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 7 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

469.23 cm² Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Βαλκανικός εμβολιαστικός «πυρετός»
Στροφή σε άλλους προμηθευτές, όπως Ρωσία και Κίνα, εξαπίας των ανατροπών των ευρωπαϊκών σχεδιασμών

Εμβολιασμός Σέρβων πολιτών με to κινεζικό εμβόλιο έναντι της C0VID-19.

ΚΟΡΩΝΟΙΟΣ 
ΤΟ ΔΕΥΤΕΡΟ 
ΚΥΜΑ

Του ΣΤΑΥΡΟΥ ΤΖΙΜΑ

Την 1η Φεβρουάριου έφθασε στο αε
ροδρόμιο του Σεράγεβο μια παρτί
δα των 2.000 του ρωσικού εμβολίου 
Sputnik V με σκοπό να προωθηθεί 
στη Σέρβική Δημοκρατία (RS), τη 
μία από ns δύο κρατικέε οντότητεε 
τηε Βοσνίαε-Ερζεγοβίνηε - η άλλη 
αποτελείται από μουσουλμάνοι 
και Κροάτεε. Η φίλα προσκείμενη 
στη Ρωσία και τύποιε παραμένου- 
σα στην ομοσπονδία σέρβική συνι
στώσα έχει λαμβάνειν από τη Ρωσι
κή Ομοσπονδία, κατόπιν σύμβασή 
που υπέγραψε με τον κατασκευαστή 
του Sputnik V, συνολικά 400.000 
δόσειε, ικανέε να εμβολιάσουν ns 
200.000 Σέρβουε τηε Boovias και, 
σύμφωνα με τον υπουργό Υγείαε τηε 
RS, Αλεν Σέρανιτε, εάν χρειαστεί θα 
καταφθάσουν και άλλεε ποσότητεε. 
Οσο για το άλλο κομμάτι του πληθυ
σμού, τουε μουσουλμάνουε και τουε 
Κροάτεε, αυτοί θα πρέπει να περι
μένουν να εμβολιαστούν πρώτα οι 
Ευρωπαίοι, αφού διευθετηθεί η δι
αμάχη τηε Ε.Ε. με την AstraZeneca 
και αρχίσει να δουλεύει το σύστημα 
παρασκευήε και διανομήε, και μετά 
να πάρουν σειρά.

Δεν θα είναι οι μόνοι. Με την 
πανδημία να μαίνεται και ηε αντο- 
χέε των ούτωε ή άλλωε αδύναμων 
συστημάτων υγείαε να απειλούνται, 
τα Δυτικά Βαλκάνια φλέγονται για 
εμβόλια και ενώπιον του κινδύνου 
να χάσουν, λόγω ανατροπών των ευ
ρωπαϊκών σχεδιασμών και των επα
κόλουθων καθυστερήσεων, το τρένο 
του άμεσου εμβολιασμού, στρέφο

νται σε άλλουε προμηθευτέε, όπωε 
τη Ρωσία και την Κίνα -ρόλο προ
μηθευτή διεκδικεί και η Τουρκία-, 
που μαζί με τα εμβόλια κάνουν και 
παιχνίδι γεωπολνπκήε, ειε βάροε των 
δυτικών συμφερόντων στη Νοτιο
ανατολική Ευρώπη και σηε ακτέε 
τηε Αδριαηκήε.

Η Σερβία εξελίσσεται στον κα
λύτερο πελάτη (όχι μόνο στο εμβό
λιο) Κινέζων και Ρώσων, από τουε

200.000 δόσεις 
από την Κίνα παρήγγει- 
λαν τα Σκόπια, σε μια 
προσπάθεια να κατευ
νάσουν τη δυσαρέσκεια 
των πολιτών.

οποίουε αγοράζει εμβόλια και για 
να ασκεί περιφερειακή εξωτερική 
πολιτική, επιτρέπονταε σε Σέρβουε 
από όμορεε χώρεε (Κόσοβο, Βοσνία, 
Βόρεια Μακεδονία, Κροατία) με δι
πλή υπηκοότητα να εμβολιάζονται 
στην επικράτειά τηε. Ουρέε σχημα
τίζονται ηε τελευταίεε ώρεε στουε 
μεθοριακούε σταθμούε τηε από Σέρ
βουε που σπεύδουν να κάνουν στη 
«μητέρα πατρίδα» το εμβόλιο, ενώ 
οι Αρχέε του Κοσόβου κατάσχεσαν 
βαλίτσεε με δόσειε που εισέρχονταν 
λάθρα με αποδέκτεε τουε Σέρβουε 
τηε Μιτρόβιτσα.

Διακόσιεε χιλιάδεε δόσειε από 
την Κίνα ανακοίνωσαν στα μέσα 
τηε εβδομάδαε ότι παρήγγειλαν τα 
Σκόπια, σε μια προσπάθεια να κα
τευνάσουν τη δυσαρέσκεια των πο
λιτών και την πίεση τηε φιλορωσι- 
κήε ανηπολίτευσηε, που έσπευσε, 
όπωε και σε άλλεε χώρεε, να εργα-

λειοποιήσει τιε καθυστερήσετε του 
εμβολιασμού, για τιε οποίεε φυσικά 
μόνο η κυβέρνηση του Ζάεφ δεν 
ευθύνεται.

Τον περασμένο χρόνο ήταν το 
«πάγωμα» των ενταξιακών διαπραγ
ματεύσεων για την Αλβανία και τη 
Βόρεια Μακεδονία που σκόρπισε 
την απογοήτευση σηε κοινωνίεε 
τηε δυτικήε Βαλκανικήε, οι οποί
εε αισθάνθηκαν να απομακρύνε
ται το όραμά τουε για ένταξη στην 
Ε.Ε. Τώρα είναι η μετάθεση για το 
(άγνωστο) μέλλον τηε εξασφάλισηε 
εμβολίων -αφού πρώτα πάρουν οι 
Ευρωπαίοι- που έρχεται να καταρ
ρακώσει στα μάτια τουε την Ευρω
παϊκή Ενωση, την πόρτα τηε οποίαε 
ανυπομονούν να περάσουν, με τα 
πιο δηλητηριώδη βέλη να στρέφο
νται εναντίον τηε Γερμανίαε, που 
όπωε αναφέρουν δημοσιεύματα 
«βρήκε πάλι ευκαιρία να πλουτίσει

ειε βάροε μαε». Ο Αλβανόε πρωθυ- 
πουργόε Εντι Ράμα επιτέθηκε με 
σφοδρότητα, από την Αγκυρα κιό- 
λαε, παρουσία του μέντορά του Ερ- 
ντογάν, εναντίον των Ευρωπαίων 
για το εμβόλιο, για να εισπράξει την 
απάντηση τηε Κομισιόν, διά του 
πρέσβη τηε στα Τίρανα, που έκανε 
λόγο για αχαριστία.

Διαβλέπονταε τον κίνδυνο να 
σπρώξει η ίδια η Ευρώπη στην 
«αγκαλιά» άλλων καραδοκούντων 
γεωπολιτικών παικτών τιε χώρεε 
τηε δυτικήε Βαλκανικήε, δεκατρία 
κράτη-μέλη τηε Ε.Ε., με επιστολή 
τουε, ζήτησαν από την Κομισιόν να 
στείλει εμβόλια κατά του κορωνοϊού 
στα Βαλκάνια και στην Ουκρανία, 
τονίζονταε ότι «η Ε.Ε. δεν θα είναι 
ασφαλήε από την COVID-19 μέχριε 
ότου και οι χώρεε στα σύνορά τηε 
μπορέσουν να ανακάμψουν από την 
πανδημία». Σε αυτή την πρωτοβου

λία δεν υπήρχε, άγνωστο για ποιο 
λόγο, η υπογραφή τηε Ελλάδαε, που 
έχει επιπλέον λόγουε να βοηθήσει 
τουε γείτονεε. Τόσο για να μπορεί 
να λέει ότι διεκδικεί ηγετικό ρόλο 
στην ευρωπαϊκή πορεία των Βαλ
κάνιων, όσο και, πιο πρακτικά, δι
ότι εκατομμύρια άνθρωποι από τη 
βόρεια ενδοχώρα τηε μπαινοβγαί
νουν στα σύνορά τηε για τουρισμό, 
εμπόριο, εργασία στα χωράφια, και 
θα πρέπει να είναι κατά το δυνα
τόν θωρακισμένοι έναντι του ιού. 
Ηδη στον κάμπο τηε Μακεδονίαε 
αλλά και νοτιότερα έχει σημάνει συ- 
ναγερμόε, καθώε θα χρειαστεί από 
τον ερχόμενο μήνα να αρχίσουν να 
κατεβαίνουν περί τιε 30.000 εποχι
κοί εργάτεε, κυρίωε Αλβανοί, και 
όπωε έλεγαν στην «Κ» αγροτιστέε 
τηε Ημαθίαε και τηε Πέλλαε, η μη 
έλευση θα έχει συντριπτικέε συνέ- 
πειεε στιε καλλιέργειεε.

Την εξέταση τηε δυνατότηταε 
παροχήε υγειονομικήε βοήθειαε στιε 
χώρεε των Δυτικών Βαλκανίων, με 
εμβόλια και τεχνική υποστήριξη, ζή
τησαν με ερώτησή τουε προε τουε 
υπουργούε Εξωτερικών και Υγείαε 
οι βουλευτέε τηε Ν.Δ. Δημ. Βαρτζό- 
πουλοε και Ζ. Τζηκαλάγιαε.

Πληροφορίεε αναφέρουν ότι οι 
κυβερνήσετε Ελλάδαε και Σερβίαε 
ήρθαν προε στιγμήν σε συμφωνία 
για να μπορούν οι εμβολιασμένοι 
πολίτεε, εφοδιασμένοι με σχετικά 
πιστοποιητικό, να περνούν ελεύθε
ρα τα σύνορα, πλην όμωε, λόγω τηε 
μη αποδοχήε από την Ε.Ε. του λεγά
μενου «πιστοποιητικού εμβολιασμέ
νου», δεν προχώρησε η υπογραφή 
τηε, ενώ προτάσειε από ελληνικήε 
πλευράε για να τουε δοθούν κάποια 
εμβόλια έγιναν στιε κυβερνήσετε 
τηε Αλβανίαε και τηε Βόρειαε Μα
κεδονίαε, αλλά οι συζητήσειε δεν

τελεσφόρησαν. Εκτόε από τη γε- 
ωπολνπκή, το εμβόλιο δεν θα μπο
ρούσε να μην εργαλειοποιηθεί στα 
Βαλκάνια και πολιτικά, ειδικά σε 
χώρεε όπωε η Αλβανία, το Κόσοβο 
και η Βουλγαρία, που εισέρχονται 
στον αστερισμό εκλογών, ενώ φή- 
μεε περί λαθρεμπορίου διατρέχουν 
τιε κοινωνίεε.

Στην Αλβανία, μια βαλίτσα με 
975 εμβόλια έφθασε «ορφανή» στο 
αεροδρόμιο των Τιράνων στιε 10 
Ιανουάριου και προκάλεσε θύελλα 
συζητήσεων, καθώε με ένα εξ αυτών 
εμβολιάστηκε την επομένη, σε απευ- 
θείαε τηλεοπτική μετάδοση, στο δι
εθνέε στάδιο των Τιράνων ο πρωθυ- 
πουργόε Ράμα, εγκαινιάζονταε την 
εμβολιασπκή διαδικασία -δίχωε να 
υπάρχουν εξασφαλισμένεε οι απα- 
ραίτητεε δόσειε- και ταυτόχρονα 
την προεκλογική εκστρατεία του 
κόμματόε του. Ο αποστολέαε τηε 
βαλίτσαε κρατήθηκε «κρατικό μυ
στικό», αλλά ο βουλευτήε τηε αντι- 
πολίτευσηε και πρώην υπουργόε 
Τρίταν Σέχου δήλωσε στη βουλή ότι 
τα εμβόλια ήταν λαθραία και υπο- 
σχέθηκε ότι θα αποκαλύψει αυτόν 
που τα έστειλε για να εξυπηρετήσει 
πολιτικέε σκοπιμότητεε του Ράμα.

Επικίνδυνα σκευάσματα
Οι Αρχέε των γειτονικών χωρών, 

δεδομένηε τηε πιεστικήε ανάγκηε 
για εμβολιασμό των πολιτών, βρί
σκονται σε επαγρύπνηση για τον 
κίνδυνο παράνομηε διακίνησηε επι
κίνδυνων σκευασμάτων για δήθεν 
προστασία από τον ιό ή και θερα
πεία. Σε μία περίπτωση στη Βόρεια 
Μακεδονία, κυκλοφορεί η φήμη ότι 
ένα κτηνιατρικό φάρμακο που φθά
νει χέρι με χέρι από τη Θεσσαλο
νίκη θεραπεύει τουε ασθενείε από 
τον κορωνοϊό.
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Στη δίνη 
των εμβολίων 
παραμένει 
η Ευρώπη
Επιχείρηση «αλλαγή του σκηνικού»

Οι καθυστερήσεις στον εμβολιασμό των Ευρωπαίων έχουν πλήξει την Κομισιόν και την πρόεδρό της Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν. Στη στρατηγική ανασύνταξης, 
την οποία επιχειρεί η πρόεδρος, εντάσσεται η συνάντηση με τους επικεφαλής των εταιρειών με τις οποίες η Ε.Ε. έχει υπογράψει συμβάσεις προαγοράς εμβολίων.

«Είμαστε κοντά αλλά... 
λέει η Κομισιόν

».

ΚΟΡΩΝΟΙΟΣ 
ΤΟ ΔΕΥΤΕΡΟ 
ΚΥΜΑ

Του ανταποκριτή μας σης ΒΡΥΞΕΛΛΕΣ
ΓΙΑΝΝΗ ΠΑΛΑΙΟΛΟΓΟΥ

Σε ασφυκτικό κλοιό παραμένει η Ευ
ρωπαϊκή Επιτροπή, καθώε εξακο
λουθεί να αναζητεί λΰσειε για την 
επιτάχυνση του εμβολιασμού του 
ευρωπαϊκού πληθυσμού. Παράλλη
λα, το εκτελεστικό όργανο της Ε.Ε. 
δέχεται σφοδρή έξωθεν κριτική για 
τον μηχανισμό εξουσιοδότησης 
εξαγωγών εμβολίων, από συμμά- 
xous όπως η Ιαπωνία και ο Κανα
δάς, αλλά και από τον Παγκόσμιο 
Οργανισμό Υγείαε (ΠΟΥ).

Σύμφωνα με καλά πληροφορη- 
μένες πηγέε, η Ούρσουλα φον ντερ 
Λάιεν εξεπλάγη από τη σφοδρότητα 
τηε κριτικήε που έχει υποστεί τιε 
τελευταίεε ημέρεε. Στη στρατηγική 
ανασύνταξηε, την οποία επιχειρεί, 
εντάσσεται η συνάντηση την πε
ρασμένη Κυριακή με τουε επικε- 
φαλήε των εταιρειών με τιε οποίεε 
η Ε.Ε. έχει υπογράψει συμβάσειε 
προαγοράε, αλλά και η συνέντευξη 
που παραχώρησε τη Δευτέρα σε ευ
ρωπαϊκές εφημερίδεε, μεταξύ των 
οποίων και η «Κ». Η πρόεδροε τηε 
Κομισιόν είχε δεχθεί έντονη κριτική 
μεταξύ άλλων για την αλλεργία τηε 
σε συνεντεύξειε Τύπου και για την 
προτίμηση που έδειχνε σε γερμα
νικά μέσα ενημέρωσηε. Επιπλέον, 
ύστερα από κλειστέε συναντήσειε 
που είχε την περασμένη εβδομά
δα με τιε κύριεε πολιτικέε ομάδεε 
του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου, θα 
εμφανιστεί την προσεχή Τετάρτη 
δημοσίωε ενώπιον τηε Ολομέλει- 
αε για να υπερασπιστεί την κοινή 
στρατηγική για τα εμβόλια.

Σύμφωνα με τιε ίδιεε καλά πλη- 
ροφορημένεε πηγέε, ίσωε η σημα
ντικότερη πτυχή τηε απόπειραε 
αλλαγήε του σκηνικού είναι η νέα 
ομάδα εργασίαε «για τη βιομηχα
νική ικανότητα στα εμβόλια», υπό 
την εποπτεία του Τιερί Μπρετόν, 
επιτρόπου Εσωτερικήε Αγοράε και 
του πιο επιχειρηματικά έμπειρου 
μέλουε του Κολεγίου. «Ο Μπρετόν

Της ΔΙΟΝΥΣΙΑΣ ΒΟΡΙΔΗ

Η έναρξη των μαζικών εμβολιασμών 
κατά τηε COVID-19, παρά τα πολ
λά προβλήματα που προκάλεσαν 
οι αστοχίεε στην παραγωγή, προ
μήθεια και διάθεση των εμβολίων, 
σηματοδοτεί μια ιστορική καμπή 
στην πορεία τηε πανδημίαε. Αρ
χίζει πλέον να διαφαίνεται αχνά 
η αρχή του τέλουε του οδυνηρού 
εφιάλτη που βιώνει τον τελευταίο 
χρόνο η παγκόσμια κοινότητα.

Παρά τη θετική εξέλιξη όμωε, 
οι ειδικοί εξακολουθούν να ανη
συχούν. Τα μεταλλαγμένα στελέχη 
του κορωνοϊοΰ, σύμφωνα με τον 
Βρετανό υφυπουργό Εσωτερικών, 
αρμόδιο για τουε εμβολιασμοΰε, 
Ναντίμ Ζαχάουι, δεν μετριούνται 
στα δάχτυλα του ενόε χεριού, όπωε 
ίσωε πιστεύαμε, αλλά υπερβαίνουν 
τιε (τουλάχιστον) 4.000 παγκοσμί- 
ωε. Είναι βέβαιο ότι ορθώνουν ένα 
σημαντικό πρόσκομμα για την ανά
πτυξη τηε πολυπόθητηε «ανοσίαε 
τηε αγέληε», ενώ καθιστούν ανα
γκαία την επικαιροποίηση τηε σύν- 
θεσηε των εμβολίων. Η νέα αυτή 
πραγματικότητα έχει δώσει ορμή 
στιε φαρμακοβιομηχανίεε, όπωε οι 
Pfizer, Moderna και AatraZeneca, 
που ήδη έχουν στα σκαριά νέα, 
ενισχυμένα σκευάσματα. Σε αυ
τή την προσπάθεια στρατεΰθηκε 
και η GlaxoSmithKline, η οποία.

έπρεπε να είχε εμπλακεί νωρίτερα», 
σημειώνουν. «Ξέρει πώε να ασκήσει 
πιέσειε στιε εταιρείεε για να τηρή
σουν τα συμφωνηθέντα».

Η ομάδα εργασίαε ανέλαβε δρά
ση την περασμένη Πέμπτη, αφού ο 
Γάλλοε επίτροποε έλαβε τη σχετική 
εντολή την Κυριακή και συναντή
θηκε τη Δευτέρα με την Αγκελα 
Μέρκελ, στο πλαίσιο τηλεδιάσκε- 
ψηε για το θέμα τηε αΰξησηε τηε 
παραγωγήε, και με τον Εμανουέλ 
Μακράν την Τρίτη. Ο σκοπόε του 
εγχειρήματοε είναι να εντοπιστούν 
όλα τα σημεία «συμφόρησηε» στη 
διαδικασία παραγωγήε -υποδομέε, 
τεχνογνωσία, πρώτεε ΰλεε- και να 
προωθηθούν περισσότερεε συμ- 
φωνίεε μεταξύ ανταγωνιστριών 
εταιρειών για συμπαραγωγή των 
εμβολίων (την περασμένη εβδο
μάδα ανακοινώθηκε η τέταρτη τέ
τοια συμφωνία, με την GSK να ανα
λαμβάνει την παραγωγή 100 εκατ. 
δόσεων του εμβολίου mRNA τηε 
CureVac). Θα διερευνηθεί, επίσηε, 
η δυνατότητα συμμετοχήε μη φαρ
μακευτικών εταιρειών, ακόμα και 
στο τελικό στάδιο τηε παρασκευ- 
ήε των εμβολίων (το λεγόμενο «fill 
and Αηίςΐι», όταν τοποθετείται η ου
σία στα φιαλίδια), αλλά και η μεσο
πρόθεσμη (σε βάθοε 18-24 μηνών) 
ενίσχυση τηε αυτονομίαε τηε Ε.Ε. 
σε όλα τα στάδια παραγωγήε των 
εμβολίων.

Ο Μπρετόν, πάντωε, δεν τάσσε
ται υπέρ τηε χρήσηε του έσχατου 
όπλου τηε άρσηε των πατεντών των 
εταιρειών, λύση την οποία έχουν 
προτείνει προσφάτωε μεταξύ άλ
λων ο πρόεδροε του Ευρωπαϊκού 
Συμβουλίου Σαρλ Μισέλ και ο Γερ- 
μανόε υπουργόε Οικονομίαε Πέτερ 
Αλτμάιερ. «Η εμπλοκή αυτή τη στιγ
μή δεν αφορά τιε πατέντεε», τονί
ζει πηγή του περιβάλλοντόε του 
στην «Κ». «Η απελευθέρωσή τουε 
δεν θα συνέβαλλε στην αύξηση τηε 
παραγωγήε».

Επώδυνεβ συγκρίσεις
Οπωε αποκάλυψε στη συνέντευ

ξη τηε Δευτέραε η κ. Φον ντερ Λά
ιεν, έωε το τέλοε του α' τριμήνου 
θα έχουν παραδοθεί στα κράτη- 
μέλη τηε Ε.Ε. 106 εκατομμύρια δό-

σε συνεργασία με τη γερμανική 
CureVac, φιλοδοξεί να φέρει στα 
ράφια των φαρμακείων, την επό
μενη χρονιά, ένα εμβόλιο που θα 
καλύπτει πολλαπλά στελέχη του 
κορωνοϊοΰ, ακόμα και κάποια που 
δεν έχουν ακόμα ανιχνευθεί. Ταυ
τόχρονα, προκειμένου να ενισχΰ- 
σουν την αποτελεσματικότατα των 
εμβολιασμών, πολλέε φαρμακο- 
βιομηχανίεε ερευνούν τη συνδυ
αστική χορήγηση διαφορετικών 
εμβολίων (AstraZeneca και Pfizer 
ή AstraZeneca και Sputnik V).

Αγώνας πολλών ταχυτήτων
Ο αγώναε των εμβολιασμών 

πραγματοποιείται με διαφορετι- 
κέε ταχΰτητεε, με νικητέε, ουρα- 
γοΰε και απόντεε. Οι ΗΠΑ θα κα
ταφέρουν να εμβολιάσουν το 75% 
του πληθυσμού μέσα στο 2021, 
ενώ ο Καναδάε θα χρειαστεί μία 
δεκαετία για να προσεγγίσει τον 
ίδιο στόχο, σύμφωνα με ανάλυ
ση του πρακτορείου Bloomberg. 
Το Ισραήλ, χώρα «μπροστάρηε» 
στουε εμβολιασμοΰε, αναμένεται 
να εμβολιάσει, επίσηε, το 75% του 
πληθυσμού εντόε του τρέχοντοε 
έτουε, όπωε και η Βρετανία. Αυτοί 
οι νικητέε του εμβολιαστικοΰ στί
βου θα πετΰχουν σχετικά γρήγορα 
τη λεγάμενη «ανοσία τηε αγέληε», 
που επιβάλλει τον εμβολιασμό του 
75% ενόε πληθυσμού. Η Ευρώπη

Ο επικεφαλής της νέας 
ομάδας Τιερί Μπρετόν 
«ξέρει πώς να ασκήσει 
πιέσεις στις εταιρείες 
για να τηρήσουν 
τα συμφωνηθέντα».

σείε των τριών εγκεκριμένων εμ
βολίων (Pfizer-BioNTech, Moderna, 
AstraZeneca). Αυτό αρκεί για τον 
πλήρη εμβολιασμό (με δΰο δόσειε) 
53 εκατομμυρίων Ευρωπαίων - λι
γότερο από το 12% του πληθυσμού. 
Συγκριτικά, την Πέμπτη η εμβολι- 
αστική κάλυψη (τουλάχιστον μία 
δόση) στο Ισραήλ είχε ξεπεράσει 
το 36% του πληθυσμού, το 15% 
στο Ηνωμένο Βασίλειο και το 8% 
στιε Ηνωμένεε Πολιτείες.

Εν τω μεταξύ, όπωε αποκάλυψε 
το Bloomberg, στιε 27 Ιανουάρι
ου οι μόνιμοι αντιπρόσωποι των 
κρατών-μελών ενημερώθηκαν ότι 
το «fill and finish» των εμβολίων 
που θα προμηθεύσει την Ε.Ε. η 
Ιοήηεοη & Johnson θα λάβει χώρα 
στιε Ηνωμένεε Πολιτείεε. Πρόκει
ται για όρο που συμπεριλαμβάνε- 
ται στη σύμβαση τηε Ε.Ε. με την 
εταιρεία και δεν υπάρχει δυνα
τότητα επαναδιαπραγμάτευσης. 
Στιε συνθήκεε έντασηε που έχουν 
δημίου ργηθεί με τη σύσταση του 
μηχανισμού ελέγχου των εξαγω
γών τηε Ε.Ε., η αποκάλυψη αυ

θα χρειαστεί χρόνια για να πετΰ- 
χει τον ίδιο στόχο.

Σύμφωνα με την τελευταία κα
ταμέτρηση, που γίνεται από το 
πρακτορείο Bloomberg σε 67 χώ- 
ρεε παγκοσμίωε, χορηγήθηκαν μέ
χρι την Παρασκευή περίπου 119 
εκατομμύρια εμβολιαστικέε δόσειε. 
Κατά προσέγγιση, γίνονται 4,54 
εκατομμύρια δόσειε την ημέρα. 
Με τουε σημερινούς ρυθμούε εκτι-

Με τους σημερινούς 
ρυθμούς, εκτιμάται 
ότι θα χρειαστούν 
7 χρόνια για 
να καλυφθεί 
εμβολιαστικά το 75% 
του παγκόσμιου 
πληθυσμού.

μάται ότι θα χρειαστούν 7 χρόνια 
για να καλυφθεί εμβολιαστικά το 
75% του παγκόσμιου πληθυσμού. 
Ο δρόμοε προε την κοινωνική θω- 
ράκιση έναντι τηε COVID-19 προ- 
βλέπεται μακρΰε και δΰσκολοε.

Στην Ε.Ε., η εμβολιαστική προ
σπάθεια εξελίσσεται με εξαιρετικά 
βραδείε ρυθμοΰε. Εχει εμβολιαστεί 
μόλιε το 2,5% του πληθυσμού τηε, 
ενώ και τιε δύο δόσειε έχει λάβει

τή δημιουργεί νέεε ανησυχίεε για 
καθυστερήσεις στιε παραδόσειε. 
Υπενθυμίζεται ότι η αμερικανική 
κυβέρνηση (μέσω τηε BARDA), 
μαζί με την εταιρεία, δέσμευσε 
περισσότερα από 1 δισ. δολάρια 
ήδη τον περασμένο Μάρτιο για 
την ανάπτυξη του συγκεκριμένου 
εμβολίου, ενώ οι ΗΠΑ παρήγγει- 
λαν 100 εκατομμύρια δόσειε τον 
περασμένο Αύγουστο.

Η ευρωπαϊκή σύμβαση με την 
εταιρεία υπεγράφη τον Οκτώβριο 
και αφορά 200 εκατομμύρια δόσειε 
του μονοδοσικοΰ τηε εμβολίου - με 
τη δυνατότητα αγοράε (option) για 
200 εκατομμύρια επιπλέον. Η Οΰρ- 
σουλα φον ντερ Λάιεν έχει δηλώσει 
ότι οι πρώτεε δόσειε του εμβολίου 
-αν εγκριθεί από τον Ευρωπαϊκό 
Οργανισμό Φαρμάκων (ΕΜΑ)- ανα
μένονται στιε αρχέε Απριλίου. Στο 
β' τρίμηνο αναμένεται να παρα- 
δοθούν συνολικά 55 εκατομμύρια 
δόσειε του εμβολίου τηε Johnson 
& Johnson.

Την περασμένη Δευτέρα, μιλώ
ντας στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο, 
η γενική διευθύντρια Υγείας τηε 
Κομισιόν και επικεφαλής τηε ομά- 
δαε διαπραγμάτευσης τηε Ε.Ε. για 
τα εμβόλια Σάντρα Γκαλίνα, εκφρά- 
ζονταε εκ νέου τη δυσαρέσκεια των 
Βρυξελλών για τιε καθυστερήσεις 
τηε AstraZeneca, δήλωσε ότι το 
συγκεκριμένο εμβόλιο είναι ένα 
από τα δΰο στα οποία θα εστιάσει 
πλέον η Ε.Ε. για τη μαζική επέκτα
ση του εμβολιασμού.

μόλιε το 0,8% των Ευρωπαίων. Αυ
τό, πάλι, μόνο στα κράτη που δι
αθέτουν την πολυτέλεια των εμ
βολίων. Τα πιο φτωχά (Ουκρανία, 
Βοσνία-Ερζεγοβίνη, Κάσοβο, Βό
ρεια Μακεδονία) παραμένουν με 
άδεια χέρια.

Ηδη, ορισμένεε χώρεε αποσκίρ- 
τησαν από τη γραμμή τηε Ε.Ε. για 
αποκλειστική χρήση των εγκεκρι
μένων από τον Ευρωπαϊκό Οργα
νισμό Φαρμάκων (ΕΜΑ) εμβολίων 
και στράφηκαν προε άλλεε λΰσειε 
όπωε το ρωσικά εμβόλιο Sputnik V. 
Η Γερμανία, που αρχικά έβλεπε το 
ρωσικό εμβόλιο με υπεροψία και 
καχυποψία, το έθεσε στο μελλοντι
κό «καλάθι των αγορών», μετά τη 
δημοσίευση μελέτηε που δείχνει 
ότι είναι ασφαλέε και κατά 92% 
αποτελεσματικό. Η καγκελάριοε 
Μέρκελ δήλωσε ότι «κάθε εμβό
λιο είναι ευπρόσδεκτο στην Ε.Ε., 
αρκεί να εγκριθεί από τον ΕΜΑ», 
ανοίγονταε ουσιαστικά την πόρτα 
για μελλοντική χρήση του.

Εδαφοε κερδίζει και το σκεύα
σμα τηε κινεζικής κρατικήε φαρμα
κοβιομηχανίας Sinopharm, που την 
τελευταία εβδομάδα έλαβε έγκρι
ση επείγουσας χρήσηε από την 
Ουγγαρία και από την υποψήφια 
προε ένταξη Σερβία. Το Βελιγράδι, 
χάρη στην πρωτοβουλία του, επι
τάχυνε σημαντικά το εμβολιαστι- 
κό πρόγραμμα και έχει σήμερα το

Την περασμένη εβδομάδα ο Ευρω
παϊκός Οργανισμόε Φαρμάκων 
(ΕΜΑ) ανακοίνωσε ότι ξεκίνησε 
η διαδικασία «κυλιόμενηε αξιο
λόγησης» του εμβολίου τηε αμε
ρικανικής Novavax. Η Ευρωπαϊκή 
Επιτροπή ολοκλήρωσε τιε προκα- 
ταρκτικέε συνομιλίεε με την εται
ρεία (για 100 εκατομμύρια δόσειε 
με δικαίωμα για άλλεε 100) στιε 17 
Δεκεμβρίου, αλλά δεν έχει υπογρά
φει ακόμη η σύμβαση προαγοράε. 
Κοινοτικέε πηγέε αναφέρουν ότι 
«είμαστε κοντά» και ότι αν υπάρ
ξει σύντομα συμφωνία, μπορεί η 
αποστολή των πρώτων δόσεων να 
γίνει ακόμη και τον Απρίλιο.

Ακόμη μία εταιρεία με την 
οποία η Ε.Ε. δεν έχει υπογράψει 
σύμβαση προαγοράε (οι προκαταρ
κτικές συνομιλίεε ολοκληρώθηκαν 
στιε 12 Ιανουάριου) είναι η γαλλική 
Valneva. Η βρετανική κυβέρνηση 
την περασμένη εβδομάδα αύξησε 
την παραγγελία τηε από την εται
ρεία σε 100 εκατομμύρια δόσειε, 
που ήδη έχουν αρχίσει να παρα
σκευάζονται σε εργοστάσιο στη 
Σκωτία. Το εμβόλιο βρίσκεται στη 
φάση Ι/Π των κλινικών δοκιμών και 
δεν αναμένεται να κυκλοφορήσει 
στην αγορά πριν από το τέλοε του

υψηλότερο ποσοστό κατά κεφαλήν 
εμβολιασμού στην ήπειρο, με 7,3 
δόσειε/100 πολίτεε, σύμφωνα με 
δημοσίευμα των Financial Times.

Η ασφάλεια
Πόσο ασφαλείε είμαστε, όμωε, 

ακόμα και με τα εμβόλια στην επο
χή των μεταλλάξεων; Πρόκειται 
για ένα ερώτημα δύσκολο να απα
ντηθεί, παρότι κάποια εμβόλια 
εμφανίζονται αποτελεσματικά 
έναντι τουλάχιστον τηε πιο δια
δεδομένης «μετάλλαξηε του Κεντ». 
Μια νεότερη βρετανική μετάλ
λαξη, όπωε και η νοτιοαφρικανι- 
κή, που ωε «μεταλλάξεις διαφυ- 
γήε» μπορούν να ξεφύγουν από 
τα αντισώματα, εγείρει αμφιβολίες 
για την αποτελεσματικότητα των 
εμβολίων, πρόβλημα που μπορεί 
να επιλυθεί μόνο με την επικαι- 
ροποίησή τουε. Ηδη έρευνα με 
τέσσερα εμβόλια έδειξε ότι αυτά 
τα στελέχη είναι αρκετά ανθεκτι
κά. Η ανασύνθεση των εμβολίων, 
επισήμανε ο Βρετανόε υπουργόε 
αρμόδιοε για τουε εμβολιασμοΰε 
Ναντίμ Ζαχάουι, χρειάζεται πε
ρίπου 30 έωε 40 ημέρεε. Ο επι
κεφαλής του Παγκόσμιου Οργα
νισμού Υγείαε για την Ευρώπη 
δρ Χάνε Κλοΰγκε εξέφρασε την 
έντονη ανησυχία του για τιε με
ταλλάξεις, υπογραμμίζοντας ότι 
ο ιόε εξακολουθεί να έχει το πά-

έτουε - αλλά είναι ακόμη ένα πα
ράδειγμα τηε αβελτηρίας τηε Ε.Ε. 
έναντι άλλων χωρών, ακόμα και 
σχετικά με ευρωπαϊκές εταιρείες.

Τέλος, εντάθηκε την περα
σμένη εβδομάδα η συζήτηση 
στην Ε.Ε. για το ρωσικό εμβό
λιο Sputnik V, ιδιαιτέρως μετά 
τη δημοσίευση στην έγκυρη ια
τρική επιθεώρηση Lancet περί 
ποσοστού αποτελεσματικότηταε 
91,6%. Μεταξύ άλλων, ο Γερμανός 
υπουργός Υγείας Γενε Σπαν δή
λωσε ανοικτόε στο ενδεχόμενο 
χρήσηε του ρωσικού εμβολίου, 
υπό τον όρο ότι θα εγκριθεί από 
τον ΕΜΑ. Μέχρι στιγμής, μόνο η 
Ουγγαρία έχει παρεκκλίνει από 
την πολιτική της κεντρικής έγκρι
σης των εμβολίων, δίνονταε προ 
ολίγων εβδομάδων άδειας χρήσης 
εκτάκτου ανάγκης στο Sputnik V. 
Η Ρωσία έχει ανακοινώσει ότι εί
ναι σε θέση να προμηθεύσει την 
Ε.Ε. με 100 εκατομμύρια δόσεις 
του εμβολίου στο β' τρίμηνο. Ο 
ΕΜΑ έχει λάβει από το ινστιτού
το Gamaleya αίτηση για επιστη
μονικές συμβουλές, αλλά όχι για 
αδειοδότηση, ενώ δεν έχει ξεκι
νήσει κυλιόμενη αξιολόγηση των 
δεδομένων του ρωσικού εμβολίου.

ίου
νω χέρι στις εξελίξεις. Δυστυχώς, 
τα προβλήματα στη διάθεση των 
εμβολίων και στους ρυθμοΰε των 
εμβολιασμών αποτελούν «πονο
κέφαλο» μόνο των ανεπτυγμένων 
κρατών. Μέχρι πρόσφατα, η υπο- 
σαχάρια Αφρική, όπου κατοικεί ένα 
δισεκατομμύριο ανθρώπων, είχε 
λάβει μόνο 25 δόσεις εμβολίου. Η 
δρ Αντρεα Τέιλορ, αναπληρώτρια 
επικεφαλής του Κέντρου Καινοτο
μίας Παγκόσμιας Υγείας στο Πα
νεπιστήμιο Ντιουκ, επισημαίνει 
ότι, υπό τις παρούσες συνθήκες, 
η Αφρική θα είναι τυχερή αν εμ
βολιάσει το 20% του πληθυσμού 
μέσα στη χρονιά. Αυτό ενισχύει 
τον κίνδυνο και για τον υπόλοι
πο κόσμο. Η αδυναμία αποτρο
πής της διασποράς του κορωνοϊ- 
οΰ στον πλανήτη είναι η συνταγή 
για τη δημιουργία νέων μεταλλά
ξεων, ίσως πολύ πιο επικίνδυνων 
από όσες έχουμε δει, που θα κατα
στήσουν εκ νέου ευάλωτουε ακόμα 
και όσους έχουν εμβολιαστεί, δι- 
αιωνίζονταε το πρόβλημα σε έναν 
ατέρμονα φαύλο κύκλο.

Οπως τονίζει η δρ Τέιλορ, δεν 
πρέπει να ξεχνάμε, ούτε να θεωρή
σουμε ότι πρόκειται για ένα ανόη
τα συναισθηματικό σύνθημα, ότι 
«κανείε δεν είναι ασφαλήε, αν δεν 
είναι όλοι ασφαλείε», γιατί αυτή 
ακριβώε είναι η σύνοψη τηε πραγ
ματικότητας.

Εντονος προβληματισμός για τις μεταλλάξεις του
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Ο εφιάλτης επιστρέφει στη Θεσσαλονίκη

ΕπιδημιοΑογική Βόμβα η Αττική
• Φόβοι για δραματική αύξηση των διασωληνωμένων
• Γιαννάκος: Όλο το προσωπικό πρέπει να εμβολιαστεί

Χωρίς εμβόλια 
οι φτωχές χώρες...

• Ας πεθάνουν οι πολίτες ιούς, 
αυτός είναι ο... πολιτισμένος κόσμος μας

'A noios έχει λεφτά, 
vJ θα γλιτώσει από τον 
θανατηφόρο εχθρό, 
τον κορονοϊό. Από τον 
Δεκέμβριο του 2020 οι 
ηερισσότερεε από τιε 
πλούσιεε χώρεε του 
κόσμου είχαν παραγ- 
γείλει αρκετέε δόσειε 
για να εμβολιάσουν 
τουε δικούε τουε πλη- 
θυσμούε τρειε φορέε, 
την ώρα που το 90% 

των ανθρώπων στιε φτωχότερεε χώρεε είναι απίθανο να λά
βει εμβόλιο μέχρι το 2022!

Μπροστά σε αυτή την απανθρωπιά, καταβάλλονται προ- 
σπάθειεε σε διεθνέε επίπεδο για τη στήριξη των φτωχότερων 
χωρών του κόσμου. To COVAX, μια πολυμερήε πρωτοβουλία 
που διοργανώθηκε από τον Παγκόσμιο Οργανισμό Υγείαε, 
και η Qavi, η Παγκόσμια Συμμαχία για τα Εμβόλια, οργανώ
νουν τιε αγορέε εμβολίων ώστε να διανέμονται ισότιμα στιε 
αναπτυσσόμενεε χώρεε. Αρκεί να γίνουν πράξη το γρηγορό
τερο αυτέε οι προσπάθειεε και να μη μείνουν στα λόγια, θα 
είναι ένα νέο αλλά... πολιτισμένο «Άουσβιτε»!

'Ρ να τεράστιο θέμα, που υπο- 
ΐΖδηλώνει ολιγωρία μερίδαε 
υγειονομικών των δημόσιων 
νοσοκομείων για την προστα
σία των ασθενών, αναδείχθη- 
κε την τελευταία εβδομάδα. Πε
ρίπου 55 άτομα (γιατροί και 
νοσηλευτέε) στο Νοσοκομείο 
«Άγιοε Ανδρέαε» τηε Πάτραε 
μολύνθηκαν τιε τελευταίεε μέ- 
ρεε από κορονοϊό. Σύμφωνα 
με την καθηγήτρια Παιδιατρι- 
κήε και πρόεδρο τηε Εθνικήε 
Επιτροπήε Εμβολιασμών Μα
ρία θεοδωρίδου, το γεγονόε 
αυτό οφείλεται στο ότι το συ
γκεκριμένο προσωπικό ήταν 
ανεμβολίαστο, τονίζονταε χα
ρακτηριστικά ότι «το ποσοστό 
του εμβολιασμού σε αυτό το νο
σηλευτικό ίδρυμα ήταν εξαιρε
τικά χαμηλό. Από αμέλεια; Από 
δυσπιστία; Από κόπωση;». Εξάλ
λου, ο διοικητήε τηε 6ηε ΥΠΕ 
Γίάννηε Καρβέληε αποκάλυψε 
ότι στο Νοσοκομείο του Ρίου 
έχει εμβολιαστεί το 60% των 
υγειονομικών, ενώ στο νοσο
κομείο τηε Πάτραε το 44% του 
υγειονομικού προσωπικού.

ΗΈνωση Νοσοκομειακών Ια
τρών Αχαΐαε δήλωσε ότι οι για
τροί που βρέθηκαν θετικοί στο 
νοσοκομείο «Άγιοε Ανδρέαε» 
είχαν ήδη εμβολιασθεί με την 
1 η δόση και περίμεναν το ρα
ντεβού τουε για τη 2η.
Είναι μεγάλο ψέμα...
Ο πρόεδροε τηε ΠΟΕΔΗΝ Μι- 
χάληε Παννάκοε σε αποκλειστι
κή δήλωσή του στο «ΠΑΡΟΝ» 
τόνισε τα εξήε: «Εμείε έχουμε 
τονίσει ότι όλο το προσωπικό 
πρέπει να εμβολιαστεί. Αυτό 
όμωε που διαπιστώνουμε τιε τε
λευταίεε μέρεε είναι ότι επιχει- 
ρείται επικοινωνιακά μια μετα

στροφή του κλίματοε στην κοι
νωνία απέναντι στο υγειονομι
κό προσωπικό. Από τα χειρο
κροτήματα περάσαμε στο 
ανάθεμα. Προσπαθούν να μαε 
εμφανίσουν ότι δεν είμαστε σω
στοί επαγγελματίεε, ενώ πριν 
από λίγο καιρό ήμασταν οι μα- 
χητέε τηε υγείαε. Είναι ένα με
γάλο ψέμα ότι για τη διασπορά 
στο νοσοκομείο αυτό ευθύνεται

το προσωπικό που δεν ήταν εμ
βολιασμένο, γιατί ο εμβολιασμόε 
του προσωπικού έγινε στιε 10 
Ιανουάριου, ενώ η διασπορά στιε 
15. Δηλαδή όλοι οι εμβολια- 
σθέντεε δεν είχαν αναπτύξει ακό
μη αντισώματα. Άλλωστε η δια- 
σπορά στον «Άγιο Ανδρέα» 
ξεκίνησε από συνοδό ασθενούε. 
Ακόμη έχουμε επισημάνει ότι 
πρέπει να γίνονται τακτικά τεστ

κορονόίού στο προσωπικό των 
νοσοκομείων, πράγμα το οποίο 
δεν συμβαίνει,, ενώ πρέπει να 
παρέχονται και όλα τα είδη ατο- 
μικήε του προστασίαε».

Πέρα όμωε από το συγκε
κριμένο περιστατικό, το πρό
βλημα είναι υπαρκτό. Με την 
ανακάλυψη του εμβολίου κα
τά του κορονοϊού ενεργοποι
ήθηκε ξανά το αντιεμβολιαστι- 
κό κίνημα, το οποίο, όπωε έχει 
καταγγείλει ο καθηγητήε Αν
δρέαε Κωνσταντόπουλοε, πρώην 
πρόεδροε τηε Εθνικήε Επιτρο- 
πήε Εμβολιασμών, δημιουργή- 
θηκε από ανενημέρωτουε επαγ- 
γελματίεε υγείαε και άρχισε να 
καταγράφεται μετά την πανδη
μία τηε γρίπηε το 2009.

Οι εμβολιασμοί που είχαν 
πραγματοποιηθεί μέχρι τιε 4 Φε
βρουάριου ήταν 381.324, από 
τουε οποίουε οι 306.415 αφο
ρούν την πρώτη δόση και οι 
74.909 τη δεύτερη δόση.

Βράζει η Απική
Στο μεταξύ, η ανοδική πορεία 
του κορονόίού συνεχίζεται, με 
την κατάσταση να ξεφεύγει σε 
Απική και Θεσσαλονίκη, αφού 
εκεί καταγράφεται ο μεγαλύ- 
τεροε αριθμόε κρουσμάτων. 
Σε όλη τη χώρα 1 - 5 Φεβρου
άριου καταγράφηκαν 5.220 
κρούσματα και 126 θάνατοι. 
Την εβδομάδα 25 - 31 Ια
νουάριου είχαμε 5.072 κρού
σματα και 156 θανάτουε, ενώ 
ο Ιανουάριοε έκλεισε με 18.296 
κρούσματα και 957 θανάτουε. 
Συνολικά, από την αρχή τηε 
πανδημίαε έχουν καταγραφεί 
162.107 κρούσματα και 5.922 
θάνατοι. Στιε ΜΕΘ νοσηλεύονται 
περισσότεροι από 440 ασθε- 
νείε, από τουε οποίουε οι 249 
διασωληνωμένοι.

Ο καθηγητήε Σωτήρηε Τσιό- 
δραε, κατά τη διάρκεια ειδικήε 
συνεδρίασηε στην Επιτροπή θε
σμών και Διαφάνειαε τηε Βου- 
λήε, εξέφρασε την εκτίμηση ότι 
για το διάστημα 3-10 Φε
βρουάριου ο αριθμόε των νέων 
κρουσμάτων θα φθάσει τα 7.000 
με 8.000, με παράλληλη δρα
ματική αύξηση του αριθμού των 
διασωληνωμένων. «Δεν έχει αυ
ξηθεί η πίεση στιε ΜΕΘ ακόμη, 
αλλά ξέρουμε πωε αυτή η πίε
ση αργεί για λίγεε ημέρεε. Το 
προσεχέε διάστημα τα στοιχεία 
δείχνουν πωε θα υπάρξουν 80 
με 100 νέεε νοσηλείεε σε ΜΕΘ 
πανελλαδικά», ανέφερε χαρα
κτηριστικά ο κ. Τσιόδραε.

Άρηε Μπερζοβίτηε

Ποιες περιοχές είναι στο κόκκινο
• Κλειστά τα λύκεια

Στιε κόκκινεε περιοχέε συνεχίζουν να βρίσκονται Εορδαία Κοζάνηε, Θήβα και Τανάγρα στη Βοι
ωτία, Σπάρτη, Ζάκυνθοε και η περιφερειακή ενότητα Λέσβου. Εντάσσονται στιε κόκκινεε πε- 
ριοχέε οι Δήμοι Ρεθύμνηε, Σκύδραε - Κολινδρού Πιερίαε, Μεσσαπίων Ευβοίαε, Ανδραβίδαε - 

Κυλλήνηε Ηλείαε, Τεμπών Λάρισαε, Μυκόνου, θήραε, Χαλκίδαε, Πάτραε και Αγίου Νικολάου 
Κρήτηε. Στουε δήμουε αυτούε επανέρχονται τα σχολεία σε τηλεκπαίδευση και κλείνουν όλα τα 
καταστήματα, πλην καταστημάτων τροφίμων και φαρμακείων.

• Από χθεε στιε 6 το πρωί εντάχθηκαν στιε κόκκινεε περιοχέε η Θεσσαλονίκη και η Χαλκιδι
κή, στιε οποίεε μαζί με την Απική αναστέλλεται η λειτουργία των λυκείων, ενώ θα λειτουργούν 
Δευτέρα με Παρασκευή, από τιε 7 το πρωί μέχρι τιε 8 το βράδυ, το λιανεμπόριο (μόνο με click 
away), κομμωτήρια, κουρεία, κέντρα αισθητικήε, υπηρεσίεε διαιτολογίαε και διαιτολογικών μο
νάδων, υηηρεσίεε προσωπικήε υγιεινήε και φροντίδαε σώματοε, ΚΤΕΟ και καταστήματα ΟΠΑΠ, 
με τουε όρουε και τα μέτρα που ήδη ισχύουν. Το Σάββατο θα λειτουργούν από τιε 7 το πρωί έωε 
τιε 5 το απόγευμα μόνο τα καταστήματα ειδών τροφίμων και πρώτηε ανάγκηε, ενώ θα είναι κλει- 
στέε οι λαϊκέε αγορέε.

• Η απαγόρευση τηε κυκλοφορίαε το Σάββατο και την Κυριακή ξεκινά από τιε 6 το απόγευμα 
έωε τιε 5 το πρωί τηε επομένηε.

• Τα μέτρα ισχύουν έωε τιε 15 Φεβρουάριου.
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